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Møtets åpning.
Onsdag den 18 september 19.35 klokken 11 formiddag sammen- 

trådte i den store sal i Griinerløkkens Folkets H us i Oslo representant
skapet i  Arbeidernes faglige Landsorganisasjon i Norge.

Landsorganisasjonens formann, Olav I lindahl,  slo t il lyd og u tta lte: 
Jeg skal på sekretariatets vegne ønske representanter og gjester vel 
møtt.

D et er første gang siden dette representantskap blev valgt a t  det 
trer sammen t il møte. D et er hendt adsk illig  i den tid  som er gått, selv 
0111 det bare er 9 måneder siden kongressen var sam let. V i har vært oppe 
i forhandlinger om en hovedavtale og vi har hatt en lang rekke spørsmål 
oppe av betydning for den samlede arbeiderklasse. V i lever i en bryt- 
ningens tid, hvor det er nødvendig å ha det best m nlige samarbeide. D et 
har vært utmerket og jeg håper at det vil fortsette t il  gagn for den sam
lede organisasjon. Vel m øtt igjen til felles arbeide.

Navneoprop.
Sekretær L am  Evensen  foretok så navneoprop. Følgende represen

tanter var fremmøtt:
A rh e idcrpartw ts  Prcsscforhund:  H ans Aninndsen.
Arheidsmamisforhimdet:  Ole Beck, F oldals Verk, Simon Simonsen, 

Evje, Konrad Botteii, Fellingfors.
Baker- ofj Konditorforbum let:  Johan Nygaard, Oslo.
Barher- og Frisørsvennenes Forbund:  E. M artinsen, Oslo.
Beklwdningsarbeidcrjorbundct:  W. Andersen, Oslo, Rudolf Eriksen, 

Oslo.
Bokbinder- og Kartonnasjearbeider^orbundet:  Ø istein Marthinsen, 

Oslo.
Bj/gningsarheiderforbvndef:  Jens Tangen (varamannen Ole M. Jo

hansen, Moss, m øtte), Olaf Kregnes, Trondheim, Peder Fram nes, Oslo, 
Olaf Klipjjenberg, Kongsberg.

N orsk Central forening for  B oktrykkere:  Em il Torkildsen, Oslo, 
H alfdan W igaard, Oslo.

Fornierforbundet:  Sigurd Jensen, Bergen.
Gullsmedarbeiderforbundet:  N. Heggland, Oslo.
Handels- og Kontorfunksjonærenes Forbund:  Omar Gjesteby, Oslo, 

Georg Jacobsen, Halden.
ITotell- og Bcstauratørarbeiderforbundet:  H eldén, Oslo.
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H ø v le r ia r b c id e r f o r l im d e t :  Hans Eriksen, Oslo, John Lausnes,
!Namsos.

Jern- og Metallarbeider forbundet: O. Ominundsen, Oslo, Arthur J. 
Olsen, Sandefjord, Oskar Hansen, Trondheim, Gustav Ellingsen, Bergen.

J e rn b a n e fo rb u n d e t :  Ludv. Buland, Oslo, Thore Olsen, Lillestrøm, 
John Skaarvold, Trondheim.

Kjemisk Industriarbeiderforbund: Kristian Hansen, Ejukan, Odd 
Humblen, Brevik, Kr. Jacobsen, Sauda, Gotleib Thomassen, Kristian
sand S.

K jø t t in d u s tr iu r b e id e r f o r b u n d e t :  Henrik Henriksen, Oslo.
K o m m u n e fo rb u n d e t:  G. Sethil, Oslo, Eugen Johannessen, Oslo, Karl 

Furuskjeg, Oslo, Johan Alstad, Trondheim.
Litografisk Forbund: Eivind Nilsen, Oslo.
L o k o m o tiv m a n n s fo rb u n d e t:  Robert Lund.
Nærings- og Nydelsesmiddelarbeiderforbundet: Mathias Larsen, 

Stavanger^ Aron Ask, Oslo, Jens Berg, Oslo.
P a p ir in d u s tr ia rb e id e r fo r b u n d e t :  Andreas Narvesen, Drammen, Jo

han Kristensen, Skotfoss, Kristian Martinsen, Sarpsborg, Trygve Ris
vik, Namsos.

P o s t f o r b u n d e t : O. L. Strøm, Oslo.
S jø m a n n sfo rb u n d e t:  A. Birkeland, Oslo, H. Michelsen, Bergen.
Skinn- Lær- og Gummiindustri arbeiderforbundet: Johs. P. Nilsen, 

Oslo.
Skog- og L a n d a rb e id e r fo rb u n d e t:  Johan Ødegaard, Oslo, Otto Gun

dersen, Harran, Petter Sveen, Fluberg.
S k o tø ia rb e id c r fo rb u n d e t:  Jens Larsen, Halden, A. E. Gundersen, 

Oslo.
S te n in d u s tr ia rb e id e r fo rb u n d e t:  Valdemar Nilsen, Oslo.
T ek s t i la rb e id e r fo rb u n d e t:  Harry Eriksen, Oslo, Hjalmar Ramslo, 

Ytre Arna.
Telegraf- og Telefonforbundet: Arthur Ruud.
T ra n sp o r ta rb e id e r fo rb u n d e t:  Olaf Hausen, Oslo, Josef Collier, 

Skien, Georg Sørebø, Bergen.
T re in d u s tr ia rb e id e r fo rb u n d e t :  P. Ødegaard, Oslo.
T obaklcarbeiderforbun det:  Otter Boberg, Oslo.
Aust-Agder faglige Samorganisasjon: Albert Karlsen, Arendal.
Bergen og Fylkenes: N ils Hansen, Bergen.
Hedmark: Martin Wold, Hamar.
Sørlandet: B. Flood-Engebretsen, Kr.saud S.
Trøivdelag: Karl Tømmeraas, Trondheim.
Oslo og Akershus: Gunnar Disenaaen.
Østfold: J. Karlsen-Klevfoss, Sarpsborg.
Opland: M. Smeby, Søndre Land.
Buskerud: Floritz Gundersen, Hønefoss.
Telemark: John A. Johnsen, Skien.
Rogaland: O. Strøm, Stavanger.
Møre fylke: Oscar Amundsen, Ålesund. •
Nordland: Alfred Nilsen, Narvik.

Sekretariatet: Olav Hindahl, Konrad Nordahl, I. B. Aase, Rasmus 
Rasmussen, O. Sporpind, Nic. Næss, Torbjørn Henriksen, Hans Fladeby, 
Christian Henriksen, Martin Tranmæl, P. H. Vestad (forfall), Alb. 
Raaen, M. Strandli. Sekretær Lars Evensen. Suppleanter; E. Kiil, Jo
sef Larsson, Lucie Andresen.

Enn videre var innbudt til å delta; Statsråd Alfred Madsen, stats
råd Trygve Lie (meldt forfall — grunnet ferie), Dagfinn Beck, Viggo 
Hansteen, ordfører Oscar Torp, Elias Volan fra Landsorganisasjonens 
Nord-Norges-kontor.

Dessuten møtte følgende forbundsformenn; Johs. M. P. Ødegaard, 
A. Bratvold, S. Forbord, Nyhus, som fungerende formann i Formerfor- 
bundet.

Revisjonsutvalget: Torjus Graver, Ambrosius Olsen, Anders Øie. 
Fiskerkomitéen: Ingv. Haugen, Rolf Olsen.

Dagsorden.
Følgende dagsorden referertes;

1 a. Beretning for 1934.
b. Muntlig beretning for 1935.

2 a. Regnskap for 1934.
b. Revisjonsinnberetning, hvorunder forslag om post-girokonto.

3 a. Landsorganisasjonens internasjonale forbindelser.
b. Beretning ved Lars Evensen om de to internasjonalers aksjon mot 

krigen.
4 a. Distriktsorganisasjonenes grenseområder, 

b. Mønsterlover for distriktsorganisasjonene.
5. Organisering av fiskerne og forslag til lover for en fiskerorganisasjon.

sasjon.
6. Forslag til endringer i lovene for de arbeidsløses foreninger.
7. Agitasjonsmåneden.

Hans Eriksen: Det mangler noget her, nemlig oin kontingentinnbe- 
talingen. Komiteens innstilling burde vært fremmet her.

Hindahl: Det er et vanskelig problem som man må gå dypt inn i 
fordi det omfatter alle Landsorganisasjonens medlemmer og det burde 
være kongressen som avgjorde det.

Hans Eriksen: Jeg trodde representantskapet skulde avgjøre det 
spørsmål nu.

Hindahl: Det kan godt være at forståelsen er den; men det er så 
betydningsfullt at jeg holder på at kongressen må avgjøre det.

Dermed blev den opsatte dagsorden vedtatt.

Forretningsorden.
Følgende forretningsorden blev referert;

1. Møtets forhandlinger er ikke offentlige. Intet må meddeles offent
ligheten uten fra sekretariatet.
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2. Ingen liar re tt  til å få ordet mer enn 3 ganger i samme sak. Und- 
tagen for innledningsforedrag begrenses tiden til 10 m inu tter første 
og 5 m inu tter annen og tred je  gang. Til forretningsorden gis ordet 
bare 1 gang og høist 1 m in u tt ti l  hver sak. F o r øvrig kan det stilles 
forslag til y tterligere tidsbegrensning og strek med de inntegnede 
talere.

3. Forslag  innleveres skriftlig  og undertegnet med vedkommendes 
navn. In te t n y tt forslag kan optas efter a t  det er beslu ttet strek 
med de inntegnede talere. F orslag  som ingen forbindelse har med de 
på dagsordenen opsatte saker, kan ikke behandles.

4. Alle beslutninger avgjøres med alm indelig flerta ll. I  tvilstilfelle 
eller n år 10 represen tan ter forlanger det, foregår avstem ningen ved 
navneoj)rop.

5. I  protokollen innføres kun forslagene og avstem ningene sam t de 
fattede beslutninger. Protokollen opleses ved hvert møtes begyn
nelse, og for siste møte ved dets avslutning.

A rbeidstiden besluttedes sa tt fra  10 til  14 og 10 til 19 med re tt  til 
utvidelse om nødvendig.

Punkt 1 a: Beretning for 1934.
F ere fte r  gjennemgikk m an punktvis den tryk te  beretning for 1934, 

som uten bem erkninger blev vedtatt.

Punkt 1 b: M untlig beretning for 1935.
Olav llin d u h l:  Jeg  hadde ikke tenkt med den m untlige beretning 

å  gå i detalj om a lt  m ulig som det er arbeidet med, men å gi e t kort 
resymé av hovedavtalen og tariffrevisjonen. F e  to  ting må nødvendigvis 
behandles under ett. Man erindrer a t kongressen fa tte t  beslutning om 
å søke å få i stand  forhandlinger med Arbeidsgiverforeningen om hoved
avtale og sek re taria te t gikk ivei med det s traks efter kongressen. F e t 
g ja ld t ikke arbeidsforholdene i sin alm indelighet og lønnsforhold, men 
andre ting, som m an vilde se å få en avtale med Arbeidsgiverforeningen 
om. F e t  blev nedsa tt et utvalg på 5 medlemmer, men A rbeidsgiverfor
eningen frem holdt a t  den ikke kunde være med på en hovedavtah; uten 
å se det i forbindelse med selve vårens tariffrevisjon. U nder forliand- 
lingenes gang stod man stadig i rap p o rt med sek re ta ria te t og m an sa 
i fra  a t  disse forhandlinger m åtte brytes, hvis ikke de to  ting  blev koblet 
sammen. F e t blev ia lt holdt om kring 20 møter. Vi fikk så endelig e t fo r
slag som blev ved ta tt 21 jan u ar av sekretariate t. F e t  forhandlerne blev 
enige om skulde riksm eglingsm annen gå med på og m an var også enige 
om a t  avstem ningsreglene skulde opheves. Man fikk også ved riksmeg
lingsm annens forslag konkret bestemmelse om a t  det ikke skulde frem-, 
settes forslag fra  ham  før avstem ningsreglene var ophevet. F orhand
lernes forslag og sekretaria te ts  innstilling  blev behandlet av et felles 
forbuudsstyrem øte 23 januar, som mot 9 stemmer anbefalte å sende 
dette  u t til avstem ning b landt medlemmene. Å gå i detaljer om hoved-
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avtalens innhold skulde være unødvendig. Vi kan med en viss sto lthet 
se tilbake på det arbeide. P å  tross av a t  mange mener den ikke er bra, 
så h a r vi dog grunn til  å  være fornøid når m an ser på hovedspørsmålem; 
i denne. F e t er ikke hver dag vi få r ophevet en høiesterettsdom  og a t  
vi få r forandret en lov. Jeg  mener m an uten  skam kan se tilbake på 
dette. Videre fikk vi bestemmelsene om tillitsm ennene og vi fikk fa st
s lå tt 4 ukers opsigelse. Nu vel, enkelte forbund kan si a t  de kunde få tt  
det bedre. Men fagorganisasjonens opgave er å løfte de som ligger t i l
bake og vi h a r få tt  nye grupper av arbeidere som er kommet til  organi
sasjonen og for hvem det betyr meget. Jeg  var således nylig på et møte 
i Kongsvinger, hvor skogsarbeiderne frem holdt a t  det hadde sto r be
tydning. Hovedavtalen blev ved ta tt med 32 744 mot 5 084. F e t var 
som m an ser ikke sto r tils lu tn in g  til avstemningen. F a  vi kom til  A r
beidsgiverforeningen fo r å avgi svar, anm odet de for s itt  vedkommende 
om utsettelse til 9 m ars. F e t var delte m eninger om å gå med på denne 
u tsettelse. F e t var 5 medlemmer som ikke vilde det. F e  vilde bare gå 
med på en u tsettelse ti l  1 m ars. F e t blev nedsatt e t s to rt forhandlings
utvalg av alle forbunds formenn og ved siden av dette blev det nedsatt et 
engere forhandlingsutvalg som skulde følge alle forhandlinger. E t  møte 
av forbundenes tillitsm enn viste også a t e t flerta ll på 17 var fo r å gå 
med på u tsettelse til 9 mars. F e t blev så holdt n y tt møte i sekretari
a te t næste dag og med 7 mot (> stem m er gikk m an med på Arbeidsgiver
foreningens henstilling om utsettelse til 9 m ars. F e t  blev så deu 9 m ars 
svart a t  Arbeidsgiverforeningen hadde v ed ta tt hovedavtalen og a t de 
ikke vilde gå til  arbeidsopsigelse. Man v ar da inne ])å de antesiperte 
m eglingsforhaiidlinger. S ekre taria te t på sin side anbefalte forbundene å 
gå til 0})sigelser for å  komme frem  til  virkelige meglinger. F e t  var 
delte m eninger også om det, idet det var et p a r forbund som mente 
man ikke burde gå til det. F en  1 ap ril fikk vi forslag for vårta rif- 
fene. Med hensyn til  selve kravene fra  forbundeiui så var de forskjellige 
efter de forskjellige forhold. Kongressen hadde jo tru k k e t op de krav 
som skulde stilles, men det var adskillige krav også f ra  forbundene og 
det var forbund som kanskje helst vilde ha la t t  det skure. ITvad inne
holdt så de forslag som frem kom? xkrbeidsgiverforeningen hadde fø rst 
g itt  kjøp med hensyn til hovedavtalen. Vi fikk ferien forlenget med 1 
dag og vi fikk feriegodtgjørelsen fa s tsa tt  til 3.3 procent. F e t er ting  
som det kan j)ekes på. F e t er heller in te t land  som er kommet 
så langt med ferien som oss. 1 en rekke fag blev det videre gjen
nomført, riktignok ganske små, tillegg. F o r å nevne bryggeriarbeiderne, 
hvor de mannlige arbeidere fikk et tillegg av 2 kroTier uken og også 
de kvinnelige arbeidere fikk et tillegg. V idere var det forbedringer for 
tekstilarbeiderne, tobakkarbeideriie og andre og det vil være av stor 
betydning om forbundene gav en oversikt over hvad dette  utgjør. Man 
skal heller ikke glemme a t man i eTi rekke brancher fikk ta riffe r for 
unge arbeidere, som vil bety meget for v å r t fo rtsa tte  arbeide. F e t var 
sag t fra  Arbeidsgivei-foreningen og også fra  sek retaria te t a t forkortelse 
av arbeidstiden vilde bety kamj) over hele linjen, hvis e t enkelt fag eller 
gruppe vilde gå ti l  noget der. Arbeidstiden hadde vi også til  behandling 
nu sist i (lenéve og det viser sig a t arbeidsgiverne har et in ternasjonalt
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sam arbeide når det gjelder arbeidstiden, i den nordiske d irek tø r i Brys- 
ael som følger arbeidstidsforlioldene i de nordiske land  og lian er de 
in ternasjonale arbeidsgiveres hetsm ann. De liadde i Genéve plukket u t 
en del in d u strie r med hensyn til  40 tim ers arbeidsuke; men her m øtte 
man arbeidsgivernes m otstand med Ø rsted i spissen og de forlo t møtet. 
D et blev im idlertid  v ed ta tt en prinsip iell u tta lelse  for 40 tim ers uke 
med 79 m ot 30 stemmer og spørsm ålet kommer igjen på næste møte i 
Genéve og m an vil da opta andre grupper. D et skal i næste måned hol
des møte av de skandinaviske land  i H elsingfors og der vil det møte 
represen tan ter fra  p a rtie t og Landsorganisasjonen. Der h a r vi fore
s lå tt arbeidstiden s a tt  op på dagsordenen for å se om m an kan slå et 
slag for dette  i de nordiske land. V idere h a r vi spørsm ålet om overtids
arbeidet, hvor vi ved vår nye ordning h a r skapt arbeide for arbeidsle
dige. Det var en deltagelse i den felles avstem ning over tarifforslagene 
som a ld ri tidligere. Men m an h a r  under dette  væ rt inne på sammen
koblingen av alle opgjørene i e t felles opgjør. Det spørsm ål vil til stad ig
het melde sig og vi er her ikke uenig i a t  det vilde være rik tig st å få  de 
sterke foran. Men vi er her to parte r, hvor også den annen p a r t h ar 
sine sterke og svake grupper. Men ingen er uenig i om det kunde la  sig 
gjøre å la  de sterke gå foran. Men vi må nok regne med å  se det hele i 
sammenheng. Det som jeg anså bedrøvelig i denne situasjon var a t kom- 
m unistpressen gikk inn  for å spekulere og u in y tte  de som var m isfor- 
nøid med resultatene. Man skal her også være opmerksom på forholdene 
Titad, slik a t  når m an behandler disse ting, m est m ulig holder det innen
for fire vegger og ikke la r tingene slippe u t t i l  m otparten. D er h ^  
vi meget å lære av m otparten. A lt i a lt mener jeg vi kan være fornøid 
med opgjøret — hovedavtalen og tariffopgjøret. Det vilde væ rt vanske
lig — og det kan m an være sikker på a t  vi hadde ikke kommet u ten
om— denne gang å ta  en storkam p. Alle var heller ikke forberedt på det. 
Det var også forbund som opnådde mer enn de hadde ventet sig. Det 
kunde selvsagt sies m angt og meget om virksom heten rå r for øvrig; 
men det er dette som er det vesentligste og det som kan sies om vårens 
tariffbevegelse.

B. Flood-Engehretsen: D et er bare et spørsm ål jeg er pålag t å 
fremme og det er grunnlaget for optagelsen av de forhandlinger som er 
skjedd med de borgerlige idrettsorganisasjoner på tross av kongressens 
beslutning, l^ersonlig er jeg ikke in teresse rt i de t; men jeg er pålagt å 
få rede på det, da disse forhandlinger h a r skap t sto r misnøie på mine 
kanter.

E m il  Torkildseti: Jeg  h ar ikke nogen k ritikk  å re tte  over beret
ningen og det re su lta t som blev nådd. Men det jeg forlangte ordet til 
var disse fellesopgjør. Og vår stilling  til  dette. D et er ikke nogen hem
melighet a t  det i Bere forhund var misnøie over dette. Vi for vår del 
er m isfornøid med disse re tn ingslin jer. Form annen sa a t  det ikke var 
uenighet her om a t m an ikke skulde ta  disse fellesopgjør. Men jeg er ikke 
så sikker på det. Vi så i 1934 da vi hadde beslutningen om å føre våre 
krav frem  efter hvert; men ikke før var vi kommet u t  i konflikt så for
langte m an a t  nu skulde det være fellesopgjør. \ i  har for v art vedkom
mende en laug rekke spørsm ål som ikke h ar med lønns- og arbeids-
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forholdene å  g jø re ; men m an kommer ikke nogen vei fordi m an er under
g itt fellesopgjør. Det kan godt være s])ørsmål b landt de saker, som ofte 
h ar stø rre  betydning enn selve lønnsforholdene. \ i  har derfor krevd a 
ha en annen ritløpstid. D et er også et spørsm ål om ikke Landsorgani
sasjonen h a r g itt for meget efter n å r det gjelder Arbeidsgiverforeningens 
linje her. Vi opfa tte t det før kongressen i 1931 a t  vi var på offensiven 
og a t  vi skulde gå ti l  kamp. A år innstillingen  er den så bør vi ikke øie- 
blikkelig falle tilfo te for arbeidsgiverne. Vi ser det slik a t  L andsorgani
sasjonen er k jø rt inn på en tak tisk  feil linje. Skal vi følge arbeidsgi
vernes lin je? Kiler den lin je som vi a lltid  har holdt, å se og få de best 
mulige resu ltater. Det h a r sett u t  for oss som m an h ar arbeidet for felles
opgjør. Skal alle u t i kamp så er det jo ikke nogen til å  betale. D ette  er 
ikke noget an g rep ; men jeg vil henstille om a t  m an ikke m å gli videre 
u t  på den linje som liittil har væ rt fulgt.

C h rM m n  llenriksen:  Som representan tskapet hørte var formannen 
inne på a t  det var delte meninger i sekretariate t. Det v a r ikke om selve 
hovedavtalen, men om utsettelsen, kravet fra  arbeidsgiverne om xitset- 
telse med å avgi svar. Vi mente ikke det var nødvendig. Vi hadde inn
trykk  av a t Arbeidsgiverforeningen vilde søke å vri på det akkura t i det 
øieblikk de så å si hvert øieblikk ventet riksm eglingsm annens forslag. 
De hadde h a tt  god tid  til  å behandle denne sak. Vi ventet oss ikke meget 
av åre ts  tariffrev isjon  og i det første m eglingsm øtet vi m øtte, fikk vi 
hekreftet a t det også nærm est var en uforskam m ethet av oss å kreve øko
nomiske forbedringer, all den stund vi hadde få tt  hovedavtalen.

A. E. Gtnidcrsen: Jeg  er ikke enig i den opfatning Torkildsen gjorde 
sig til lalsm ann for. D et kan godt være a t det kan være b ra  å  slåss 
alene. Men det går ikke lenger nu det. Den tid  er forbi. Vi ser da også 
a t m an foidanger sym patiaksjoner så sn a rt m an er u te alene. D et er hele 
lønnsarheiderklassens stilling  det kommer an på, ikke den enkelte. Det 
er mange ting  som m askiner etc. som m an ikke få r  ordnet nuM ved slike 
fellesopgjør, sa Torkildsen. IMen vi fikk igjennem  bestemmelser om a t  
visse m askiner herefter skulde betjenes av voksne menn. Spørsm ålet om 
uensartet u tløpstid  er n ev n t; det er vanskelig å ordne. Men det kan være 
a t det kunde være b ra å ha  en slik utvikling. Vi er im id lertid  kommet 
dit hen i vår innflytelse a t vi m å se på hele klassens ta rv  og in ter- 
(>ssei‘.

John. doJni.seii: D et var bare med hensyn til  hovedavtalen et spørs
mål. Det er så a t fagkongressen beslu ttet det og det kan være a t  den har 
sine fordeler. Men vi har mange andre grupper og av taler og de enkelte 
forbund h ar ikke sørget for ved de enkeltstående ta riffe r å få  hovedav
talen  g jo rt gjeldende. E r  ikke det også m eningen?

Flere: Jo.
John,sen: Ja , da vil jeg henstille ti l  forbundene å være opmerksom 

])å det.
Evisflon Jokohsen: De fleste er vel k lar ov^er a t  den forandring  som 

skjedde m åtte  komme efter fagkongressens beslutning. D et var nettop 
m eglingsmannens adgang til  å koble flere sammen ved opgjørene man 
var uenig i på fagkongressen, ile n  ved lov er det beslu ttet og skal vi 
gjøre noget her for å komme vekk fra  fellesopgjørene må vi også ta  stand-



12

punkt ti l  selve m eglingsinstitusjonen og bestemmelsen om a t meglings
m annen kan slå flere grupper sammen. Form annen nevnte arbeidstids
forkortelsen og Genéve; men det er ikke nok bare med konvensjonene. 
Man. må jo også få dem ra tifise rt. Jeg  er da  enig i a t det er en rik tig  
løsning å se disse ting  i sammenheng ved den skandinaviske konferanse 
som skal finne sted.

Torbjørn Henriksen:  N år det gjelder bedrifter som s tå r  utenfor 
Arbeidsgiverforeningen så var kongressens beslutning a t  m an skulde se 
å få hovedavtalens bestemmelser med også der. Men m an skal ikke vær(‘ 
slavisk bundet av det. 11 vor m an kan få det bedre skal m an selvsagt 
forsøke det.

Hans Hrikscn:  Vi liar ingen bedrifter innen Arbeidsgiverforeningen 
og vi h ar ikke hovedavtalen gjeldende, idet de tillitsm annsbestem m elser 
vi h a r e r  bedre enn hovedavtalens.

Øystein Martinsen:  Det er så a t  de skandinaviske lands represen
ta n te r  i Geneve stem te for en konvensjon og vi hører nu a t  det skal 
være en skandinavisk konferanse av faglig og politisk a r t  om arbeidstids
forkortelsen. Meii det er ikke nok med konvensjoner; m an må også opta 
en kamp for å få dem gjennem ført og m an må stille spørsm ål til  de an
dre lands arbeidere om de vil vau-e med å sette nogen m akt bak dette 
krav. Spørsm ålet er nu ak tu e lt for de grafiske fag næste å r  og spørs
m ålet er da om de øvrige arbeidere vil stø tte  dette. K an m an vente 
solidarisk stø tte  fra  de øvrige?

Rasmus Rasmussen:  D et er mulig a t lykken var bedre enn for
standen ved hovedavtalens behandling. Men hvis det skal slåes inn på 
en lin je som enkelte vil, a t det skal være fred for enhver p ris så vil det 
bære g a lt avsted. llv is  e t forbund vil føre kamp så m å man ikke for
hindre det. N år det gjelder vårens tariffrevisjon  så kunde det sies meget 
om den og riksm eglingsm annens forslag var helt tilfeldig. Vi fikk t i l 
legg der hvor vi ikke hadde ventet det og ikke der hvor vi bad om det. 
Det er en tak tisk  manøver spørsm ålet om sammenkobling av flere; det 
kan det også være for oss. Å sende arlxddstidssjiørsm ålet ti l  Genéve er 
å sende det på ørkenvandring har jeg tid ligere ])åstått og jeg ])åstår 
det igjen. N år det gjelder chokoladeindustrien som er lang t fremme, 
.så må det løses på arbeidsplassen. Vi må ikke lulle oss inn i dette om 
de store in ternasjonale institusjoner. Spørsm ålet om avspasering er 
ikke b litt m o tta tt med den begeistring som form annen mente. Vi har 
se tt hos oss a t det kn u rres; men det må settes igang oplysning om 
den sak.

Ric. Næss: D et som foranlediget mig til  å  ta  ordet var Kasmussen 
som lot til å  ville bibringe forsam lingen den opfatning a t sekretaria te t 
for enhver pris vilde ha fred. S ek re ta ria te t vilde ikke ha s a tt  sig 
imot konflikt i den elektrokjemiske industri. Det er for øvrig ikke fra 
sekretaria te ts side øvet press eller påtrykk  på organisasjonene. Det Itas- 
mussen nevnte gjelder den henstilling  regjeringen stilte  om å u tsette  
arbeidsstansen i anledning de 2 herm etikkfabrikker i N ordland. A t se
k re ta ria te t fulgte den lin je viste sig å være bra. Med hensyn t i l  arbeids
tiden så h a r det sin betydning a t vi e r med i Genéve. Vi skal være op- 
merksom i>å a t  det ikke bare gjelder sociale fordeler for oss selv; men
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a t  vi også der er med og trekker andre efter. Vi kan  øve e t s te rk t på
trykk  til  fordel fo r dem som ligger tilbake.

Omniund Ommundsen:  Form annen nevnte a t  avspaseringen var til 
fordel for organisasjonen og de arbeidsløse. Vi h ar en viss oversikt 
over det nu og vi har også lignende forhold som de Rasmussen var inne 
på. Det m å i den agitasjonsm åncd vi nu skal gå inn  i gis en redegjø
relse for betydningen av denne bestemmelse. Ikke m inst overfor de 
som idag ikke er medlemmer av organisasjonen.

B. Flood-Enyebrctsen:  I  samme forbindelse må jeg gå u t  fra  a t 
bestemmelsene må kunde praktiseres med forstand. Â i hadde faktisk  
alle i arbeide og vi fa n t da med forbundets billigelse å kunne jenke 
oss. P å  de lokale steder kan det ofte bety a t bedriftene stanser, hvis man 
bruker bestemmelsene slavisk.

Jens Berg:  N år Rasmussen nevnte avspaseringen så er det ikke 
fordi m an er uenig i prinsippet. Meii m an er imot fordi a t vi nu få r av
spasering, men ikke flere arbeidsledige i arbeide. Sammenkoblingen 
kom som en følge av hovedavtalen, ikke som en følge alene av riksm eg
lingsm annens adgang dertil.

Heldén: Mange forbund h ar fordel av avspaseringsbestem m elsen; 
men ikke vårt forbund, llv is  vi bruker den m edfører det ikke a t  en 
eneste ny m ann kommer i arbeide; men det vil kunde resultere i inn- 
skrenkninger. V åre medlemmer er derfor redd for a t  denne bestem
melse kan bli en presedens. F or øvrig vil jeg ha sagt a t vi i mange t i l 
felle h ar g å tt ti l  forhandlinger og og.så opsigelser u ten  å  ha forelagt 
det fo r sek re taria te t og vi h a r ikke hø rt noget om det.

Em il Torkildscn: Vi bør da søke å arbeide oss d it hen a t vi kom
mer inn på  det tak tiske  spor som er imot Arbeidsgiverforeningens og 
komme over til vår egen linje. E llers kan vi jo opheve alle forbund 
og alene ha Landsorganisasjonen. Avspaseringen skal ikke praktiseres 
slik a t  det b lir m indre arbeide. Vi har av laste t g jennem snittlig  20 pet. 
av arbeidsledigheten ved den overtidsbestemmelse vi bruker.

Ftrek  blev satt.
t^porpind: Med hensyn til avspasering så må hov(“davtalen sees i 

forbindelse med de forskjellige forhold vi har ru n d t omkring. Vi m åtte 
ved siden av bestemmelsen om a t det skulde avspaseres få med be
stemmelse om a t  arbeidsledige skulde inn tas. S ek re taria te t h a r ikke 
sag t a t  fred er det beste. Vi s tå r  idag foran den situasjon a t  forslaget 
innen vår in d u stri er forkastet og sek retaria te t vil ikke m otsette sig 
konflikt.

Dermed var debatten om den m untlige beretning ferdig.

I d r ettsf o r h an d 1 in gen e.
F ør man gikk videre fikk im idlertid  Oscar Torp ordet til avgivelse 

av en orientering for de innledede forhandlinger mellem de to id re tts
forbund.

H an u tta lte : Jeg  blev som m an vet med i de forhandlinger som 
kom istand. Foranledningen hertil var en henstilling f ra  L andsfor
bundet for Id re tt  ti l  Regjeringen. Og det blev da in n k alt en konfe-
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ranse med representanter fra partene i Socialdepartem entet, hvor vi 
fremholdt at det ikke var nogen institusjon  som kunde opheve fagkon
gressens beslutning; men sekretariatet kunde utsette selve beslutnin
gens iverksettelse. V i har arbeidet hele denne uke og vi har den hele 
lid  hevdet at saken ikke løses ved å opheve det ene forbund. V i har 
form et vårt standpunkt i 4 punkter. D et er nærmest punktet om for
andring i  kommuneloven som jeg anser for det viktigste. D et er ikke 
noget problem her i  byen hvor banene og idrettsplassene er kommunale. 
Men allikevel kan det være av betydning å få en forandring her. iMitt 
inntrykk er im idlertid at Landsforbundet in tet vil. De setter sig bare 
på det standpunkt at de alene er den av Stortinget og Staten godkjente 
idrettsorganisasjon. Men de regjeringsvalgte representanter i kommi
sjonen er levende intereserte i å få en forandring og det er m itt håp 
at det således skal lykkes å nå frem til et resultat.

Ingen forlangte ordet t il denne sak.

Punkt 2 a: Regnskaper.
Dermed gikk man videre og behandlet punktvis regnskapene som 

blev gjennem gått ved hovedkassereren I. B. A ase  sam t revisjonens be
merkninger.

Olav H indahl:  T il punkt 1 om forbundenes kontingent t il  Lands
organisasjonen foreslår sekretariatet:

«Sekretariatet tar revisjonsutvalgets innstilling  t il  etterretning  
uten at man tar standpunkt t il om legning av kontingenten, da man vil 
avvente den nedsatte kom ités in n stillin g  i saken.»

For punkt 2’s vedkommende vil sekretariatet foreslå:
«Sekretariatet anmoder revisjonen om å kontrollere at innbetalin

gen til Landsorganisasjonen finner sted i henhold til loven.»

jAidvik B idand:  Jeg vil. henstille at sekretariatet forandrer det til 
at revisjonens in n stillin g  oversendes den nedsatte komité.

Olav H indahl:  Ilealiteten  blir jo den samme.
Hans E riksen:  D et gleder mig at revisjonen har nevnt dette om 

kontingentinnbetalingen. Når den har frem lagt dette så er det fordi 
de forstår at det må en forandring til.

I. B. A ase:  D et nødvendige statistiske m ateriale foreligger nu og 
den store kom ité som blev nedsatt v il bli innkalt med det første og det 
er kongressen som får den endelige avgjørelse.

A. E. Gundersen:  Sekretariatets standpunkt er det riktige og jeg 
vil anbefale det.

Dermed blev regnskapene vedtatt. Sekretariatets innstillinger blev 
likeledes vedtatt.
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Punkt 2 b: Revisjonsinnberetning, hvorunder forslag  
om innførelse av post-girokonto.

Næste sak var dagsordenens punkt 2 b: Revisjonsinnhcretning, her
under forslag om innførelse av post-girokonto.

Pr.a revisjonskontoret  forelå følgende beretning fra representant- 
skapets møte i januar 1934 t il  representantskapets møte i september 
1935:

Landsorganisasjonens revisjonskontor har i  denne periode gjen
nem gått en vesentlig forandring, idet de lovendringer som blev fattet 
på representantskapsm øtet i januar 1934 medførte at kontorets funk
sjon fra å  være en inspeksjonsinstitusjon for de landsm øtevalgte revi
sorer gikk over til å være det utførende organ for revisjonen innen for
bundene.

E fter beslutningen skulde den nye revisjonsordning tre ikraft fra 
1 ju li 1934, og allerede fra starten var der tilm eldt 17 forbund med ca. 
65 000 medlemmer. Pr. 1 januar 1935 var antallet av de tilslu tted e for
bund vokset t il  24 med ca. 120 000 medlemmer og pr. 1 oktober d. å. er 
26 forbund med ca. 150 000 medlemmer tils lu ttet. D essuten har kon
toret revisjonen i Bygningsarbeidernes Boligproduksjon, Arbeidernes 
O plysningsforbund og Tømrernes Fagforening. D isse utenforstående  
organisasjoner blir man antagelig nødt til å si fra sig når alle forbund  
blir tils lu tte t revisjonskontoret.

1 1934 gav kontoret et overskudd av kr. 1 079.63 og vil også i 1935 
gi overskudd, men ikke så meget at kontingenten kr. 0.15 pr. år pr. 
medlem kan settes ned. U tvalgets mening er at kontoret bør oparbeide 
sig en kapital på minimum kr. 5 000.00 som kan benyttes t il leie av 
ekstrahjelp under store konflikter etc.

A ntallet av de ved kontoret ansatte revisorer er nu 4, idet 2 nye 
blev ansatt fra  1 ju li d. å., nem lig Jac. Keisæther og L eif Aanerud, 
begge fra Norges H andels og Kontorfunksjonærers Forbund. 1 juni 
1934 blev Marius Halvorsen, Norsk Kjemisk Industriarbeiderforbund, 
ansatt som revisor, men han tiltrådte først i november og fratrådte efter 
egen opsigelse fra 1 ju li 1935. Arbeidsstyrken har av og t il  vært knapp 
og Jac. Keisæther var før han blev fast an satt delvis benyttet som 
ekstrahjelp. Aanerud tiltrer først i fu ll stillin g  fra 1 oktober d. å.

Av større saker som revisjonen har arheidet med i  denne periode 
må nevnes 2 underslag, nem lig i Norsk Kommuneforbund t il et beløp av 
kr. 9 768.53 og i Norsk Skog og Landarbeiderforbund kr. 6 776.20. 1 
Norsk Kommuneforbund var det forbundets hovedkas,serer som hadde 
begått m islighetene mens det i Norsk Skog og Landarbeiderforbund var 
en bokholderiassistent. Fullstendig  innberetning angående disse to un
derslag er utarbeidet og oversendt de to forbund.

Begge disse underslag var i s itt  vesen ens, idet det var tilbake- 
holdte kontingentrapporter som utgjorde den vesentligste del av belø
pene. Man kommer her inn på det vanskeligste gebet for revisjons
arbeidet, idet kun rapportenes dateringer er et a lt for svakt grunnlag  
for kontroll. Dateringen på rapportene er i mange tilfe lle  direkte mis-
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visende og mangler i andre tilfe lle  helt. Erfaringen viser også at 90 
pet. av alle nnderslag skjules ved m angelfulle inntektsposteringer.

F or å vanskeliggjøre underslag av denne art for frem tiden fremla 
revisjonskontoret følgende forslag 1 3 alternativer for sekretariatet i 
skrivelse av 22 august d. å . :

A lternativ 1. Fellen iokholderi.
A ll bokførsel og kassavirksom liet for Landsorganisasjonen og for

bundene sam les i en felles central (Arbeidernes Landsbank A /S ).
Denne central foretar alle utbetalinger efter anvisning fra forbun

det og m ottar alle innbetalinger. Kun medlemskartoteket føres av for
bundet selv.

Centralen må bygges på m askinelt bokholderi og vil hver dag 
kunne sende gjenpart av vedkommende forbunds kassabok t il forbundet, 
for hver måned fu llstendig rcgnskapsopstilling over alle driftskonti og 
for hvert kvartal fu llstendig regnskapsavslutning. D essuten får for
bundene gjenpart av kvitteringene til avdelingene påført siste  merke- 
beholdning.

D isse gjenparter bclioldes i forbundene, som derved får et helt selv
stendig og a lltid  ajourført bokholderi.

Skulde organisasjonen slå inn på denne linje v il revisjonen anse 
det ubetinget heldigst at kontingenten fra avdelingene til Sam organi
sasjonene innkalkuleres i kontingenten t i l  forbundene og herfra videre 
i kontingenten t il Landsorganisasjonen, sådan at alle inntekter for 
Sam organisasjonen fordeles gjennem Landsorganisasjonen.

Landsorganisasjonen vil herved kunne skaffe en bedre fordeling av 
midlene og kontrollen som ofte er vanskelig i Samorganisa,sjonene vil 
herved bli effektiv.

K(‘visjonen anser alternativ 1 som den ideelle løsning, men da denne 
antagelig  vil støte på store organisasjonsm essige vanskeligheter og må 
grundig teknisk forberedes, vil den ikke avhjelpe de øieblikkelige mang
ler, men revisjonen er av den mening at dette er en linje som organisa
sjonen bør arbeide efter.

Keduksjoner i de samlede utgifter t i l  kassavirksom liet og bokhol
deri efter alternativ 1 kan sikkert anslåes til over 50 j)ct.

A lternativ 2. D irek te  rapport fra avdelirujene ti l  revisjonskontoret over 
all kontingentinnhctaling.

D ette system  som anvendes av Norsk Jernbaneforbund, må ansees 
helt effektivt, men kostbart idet man må kalkulere de samlede utgifter  
ved denne ordning t i l  minimum kr. 8 000.00 pr. år efter følgende opstil- 
ling: 2 000 fagforeninger å 12 remisser pr. år, lik 24 000 meldinger til 
revisjonskontoret. Portoutgiftene vil således bli kr. 4 800.00 pr. år. 
H ertil kommer lønn til en kontordame hvis opgave blir å åpne og føre 
på lister de innkomne meldinger. Settes denne lønn til  kr. 3 200,00 vil 
utgiftene andra til det ovenfor nevnte beløp.
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A lternativ 3. Postgiro.

D et sikreste og b illigste system  til  kontroll av inntektene anser re
visjonen postgiro å være.

System et går ut på at den avdeling som skal sende kontingenten til 
sitt  forbund innbetaler kontingenten på s itt  postkontor og får kvit
tering herfra. Pengene blir ikke sendt t il mottageren, men det blir sendt 
melding t i l  m ottagerens postkontor (g irering), som igjen avgir skrift
lig  rapport om a t vedkommende avdeling har innbetalt et beløp for for
bundets regning.

D isse rapporter fra postgiro-kontoret inneholder foregående dags 
saldo, de beløp som er gått inn vedkommende dag og dagens sluttsaldo  
som igjen er begynnelsessaldo for næste dags rapport.

Revisjonen vil her kun få å påse a t disse rapporter er sammeidien- 
gende så kontrollen blir herved autom atisk.

Utbetalinger kan foretas også gjennem postgirokontoret og de ene
ste beløp som vil bli å postere i kassadebet i  forbundets regnskaper er 
bankuttak.

Størrelsen av dette beløp som skal bli stående i postgirokontoret 
bestemmes av organisasjonen selv, idet kontoret autom atisk setter inn  
det overskytende beløp i den bank organisasjonen selv bestemmer.

D ette system  er gjennem ført i flere land og således helt gjennom
ført i Sverige både mellem avdelinger og forbund, forbund og Lands
organisasjonen og Landsorganisasjonen og Sam organisasjoner.

U tgiftene ved postgiro t il porto blir også vesentlig mindre enn nu, 
idet portoen i Sverige for de første kr. 100.00 er kr. 0.07 og siden kr. 0.02 
for livert overskytende kr. 100.00.

For å bli m(Hllem av postgirokontoret deponeres kr. 10.00.
Revisjonen har konferert med D et norske Arbeiderpartis formann 

og disponenten i «Arbeiderbladet» som begge er ivrige tilhengere av 
postgirosystem et og revisjonen vil derfor foreslå for sekretariatet at 
Landsorganisasjonen sammen med D et norske Arbeiderparti anmoder 
Regjeringen om å fremlegge proposisjon for Stortinget om innførelse  
av postgiro.

Postgirosystem et er også en forutsetning for den sikkerhet man må 
forlange om alternativ 1 i revisjonens skrivelse blir akseptert av sekre
tariatet.»

Revisjonsutvalget behandlet saken i møte den 22 august og fattet  
følgende beslutning:

«U tvalget har festet sig  ved alternativ 3 i revisors forslag og vil gi 
forslaget om innførelse av ])ostgiro sin  fu lle  tilslutning.»

Saken blev behandlet i Samarbeidskomiteen og Sekretariatet den 
3 ds. hvor følgende beslutning blev fattet:

«Sekretariatet anbefaler alternativ 3, postgiro.»
«Saken optas til behandling på Representantskapsm øtet.»

D et øvrige revisjonsarbeide i Landsorganisasjonen og forbundene 
har pågått kontinuerlig innen den ramme som organisasjonens lover

L. 2
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bestem m er og v iser såv id t rev isjonen  k an  bedøm m e god orden  og fo rre t
n ingsfø rse l. E n  del av fo rbnndsregnskapene er ogsa i denne periode 
h e lt e lle r delvis om lagt. I  lø p e t av 1935 vil rev isjonen  ko«ime tal å
gjennem gå a lle  sam o rgan isasjonsregnskaper, og h a r  dessu ten  ef e . 
m odning  f r a  F o lk e ts  H u s K om iteen  g jen n em g å tt og a v g itt  in n b e ie tn  g 
om reg n sk ap er og den økonom iske s tillin g  i ea. 2o P o lk e ts  H us.

Av an d re  sak er vil u tv a lg e t nevne a t  de t er u ta rb e id e t en fe les 
rev is io n sp a rag ra f  som e r t a t t  i b rn k  av de a lle r fleste  fo rbnnd  som ha i 
h a t t  landsm øte  i denne periode, og a t  F o rsik rin g sse lsk ap e t ham virke 
h a r  u ta rb e id e t sine g a ran tib e tiiig e lse r så  de ko rresponderer med denn
p a ra g ra f . .

M edlem m er i L an d so rg an isasjo n en s rev isjonsn tya lg  v a r i å re t  lJ o 4 . 
K ie. N æss, fo rm ann , Jø rg en  K nudsen  og A lfred  K ilsen  og i 
(lu n d ersen , fo rm ann , Jo h . K ygaard , v isefo rm ann  og A m brosins O lstn .

Oslo, 4 sep tem ber 1935.
A . E. Gundersen. dolmn Alygaard. Tor jus  Graver. A . Olsen.

B ere tn in g en  blev g jen n em g ått ved Torjus  Graver  som i t ils ln tn in g  
lie r til u t ta l te :  N oget vesentlig  u tover d e tte  skulde det være 
•\ tilfø ie  id e t vi så  k o n sis t som m nlig  h a r  red eg jo rt fo r de t in g  'J

med. TidliBei-e sviktet det pd in „ -  og p tb e ta h n g e r  f .  'o A u n d  
t i l  L an d so rgan isasjonen . D et e r  im id le rtid  nu  k o n tro lle r t og vi h a r  vi
dere k o n tro lle r t ban k in n sk u d d  og -u tta k . V ed d e t f  
m an  h a r  i L an d so rg an isasjo n en  og som K om niuneforbnndet h a r  innfø  
vil m an k u n n e  fo rh in d re  a t  de t b lir  s a t t  an d re  beløp. H vad  de t le n t  
tekn iske  arbeide a n g å r  så e r u tg iften e  g reiere  å  k o n tro lle re  enn  in n tek 
tene. De k an  væ re d a te r t  feil, 1 m åned feil e ller e t p a r  dager og det kan  
kom m e av a t  de b lir  liggende hos kassererne . Je g  h a r  d e tte
fo rslag  i  3 p u n k te r  fo r rev isjonsiitva lget, sam arbeidskom iteen  og ..ek 
t a r i a t t t .  D et m est ras jo n e lle  e r  e t felles bokholderisystem  med en o rd 
n ing  i  A rbeidernes L an d sb an k  eller en annen  o rd n in g  som m an be
stem m er Jeg  e r fu llt  opm erksom  og k la r  over a t  de t k ansk je  ei i 
sak som lig g er vanskelig  an  slik  som den norske fag o rg an isasjo n  er 
la g t an . E t  s lik t system  m å også ta  s in  t id  og vil ikke være så  le t t  a 
overkom m e. Men hvis re p re sen tan tsk a jie t g å r  in n  fo r de t, v il a ib e id  
b li la g t an. A lte rn a tiv  2 e r en tu n g v in d t o rdn ing . D et beste  system  
e r g iro. K å r  en avdeling sender ojigjør så  g å r  de in n  p å  s i t t  postkon to i 
og få r  d e r  en foreløbig  k v itte rin g . Fengene b lir  ikke send t i l  m o tta 
g e ren ; men der b lir  sen d t en m elding t i l  m o ttag eren s p o stk o n to r so 
ig jen  avg ir sk r if tlig  ra p p o r t om a t  vedkom m ende avdeling  h a r  m n b e ta lt 
(>t beløp fo r fo rb u n d e ts  regning . M an f å r  så  daglig  ra p jio r t fra  po 
k o n to re t I  Sverige in n be ta les a l t  ved postg iro , både niellem  aydelingei 
og fo rbnnd , fo rb n n d  og L andso rg an isasjo n en  og L an dso rgan isasjonen  
og S am organ isasjoner. D et er også g jennem ført i de fleste  land .

M øtet hevet.
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Efterm iddagsm øtet onsdag 18 september.
DirUjent: Olav Jlindahl.

M øtet blev s a t t  klokken 10 presis.

F ortsatt b eh a n d lin g  av  rev isjon sin n b eretn in gen .

M an fo r ts a t te  så behand lingen  av p u n k t 2 b : R evis jonsinnberet-  
ning, herunder forslag om innførelse  av post-g irokonto .

B . F lood-Engehretsen:  D et v a r  en t in g  jeg  h e fte t m ig ved d e t G ra 
ver sa  om a t  ko n tin g en ten  t i l  sam organ isasjonene  m å tte  kiiiide kalku le
res in n  i k o n tingen ten  som send tes in n  t i l  fo rbnndene. D et kan  høres 
u tm erk e t u t ;  m en det s tå r  i s tr id  med de m ønsterlover m an her h a r  
frem lag t fo r  sam organ isasjonene om a t  ko n tin g en ten  skal erlegges t i l  
d is tr ik tsorgan isas jonen  kvarta lsv is . Vi bør vel d a  behandle  d e t fø rs t?

Olav U in dah l:  Det e r jiost-g iro  m an b ehand ler og m an få r  d eb a t
te re  det  nn.

K a r l  Tøm m erås:  Men m an m å vel avgjøre om a lte rn a tiv e r  1 e ller 2 
skal legges t i l  g ru n n ?

A lb e r t  K arlsen:  J e g  g å r  n t  f ra  a t  a lle  3 a lte rn a tiv e r  m å knnde be
h an d les  n n d e t e tt. F å  s is te  fagkongress fo re lå  e t fo rs lag  f r a  v å r sam 
o rg an isasjo n  om in n b e ta lin g  av sam organisasjonskontingenteT i t i l  fo r
bnndene. S pørsm åle t b lir  d a  om m an n n d er a lte rn a tiv  1 kan  få  den 
ordning . G is det inn en fo r a lte rn a tiv  3 den  an led n in g ?

Olav J l indah l:  H er g je lder d e t spø rsm åle t om innføre lse  av post-
giro.

A lb e r t  R åen :  D a  den nye rev is jonso rdn ing  blev in n fø r t v a r jeg l i t t  
i tv il om den o rdn in g  som blev in n fø rt ; m en jeg  h a r  t a t t  feil og jeg t ro r  
at. d e t rev isjonskon to r vi nu  h a r  er en fø rs tek lasses  rev is jonso rdn ing  
og som h a r  opai’beidet sig en a u to r ite t . S pø rsm åle t b lir  h e r hvordan  
m an på  beste m åte  k an  få  den beste k o n tro ll m ed d e t svakeste p u n k t 
vi nn  h a r  ig jen , nem lig om innbeta lingene. J e g  fo rs tå r  G raver slik  a t  
han  person lig  h a r  fo rk jæ rlig h e t fo r a lte rn a tiv  1 med e t fe lles k o n to r fo r 
in n - og u tb e ta lin g e r og d e t sies jo  a t  d e t vil redusere  de sam lede u t 
g if te r  med 50 p e t . ; m en de t k an  ikke holde stikk . Vi k an  ikke i fo rb u n 
dene avskaffe  v å r t  bokholderi av den g runn . D erfo r t r o r  jeg  ikke a t  vi 
kan sp a re  nevneverdig. V i m å ia llfa ll h a  en bokholderdam e. Spørs
m åle t b lir  da om vi kan  oj)heve k a sse re rs tillin g e n e ; men de som in n e
h a r  de s tillin g e r e r  jo  ikke b are  o p ta t t  med det. E t  så s to r t  c en tra l-  
k o n to r som d e tte  nødvendigvis m å tte  bli, v il neppe bli billigere. Skal 
e t c e n tra lk o n to r v irke  effek tiv t så m å vi allikevel h a  post-g iro . K ogen 
s tø rre  sikkerhe t b lir  de t ikke alene m ed e t c en tra lk o n to r. O m legningen 
vil heller ikke v irke sæ rlig  b illig  fo r våre  forbund. Je g  h a r  h a t t  an led 
n ing  t i l  å se system et i Sverige og jeg  h a r  in n try k k  av a t  de t d er skaper 
den sikkerhet som vi h er m angler. J e g  vil derfo r anbefale  a t  vi ikke 
g å r til de t s to re  a p p a ra t med cen tra lk o n to r, m en få r  post-g iro  som er 
m eget sikrere. S pørsm åle t om sam organ isasjonenes k o n tin g en t bør som
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npvnt Dassere avdelingene, forbundene og Landsorganisasjonen og der
f ra  tilbake til  saniorgauisasjonejie. D et vil

M d e X  IJe' I « W  te e i t t  imacr giro-systemrt, ncmhg . Sver.ge .
Ternbaiieforbnndet m ed over 1 million kroner. • n, •:>

70 l  ødeoård ; Jeg  vil anbefale det som foreligger i a lte rna tiv  J 
Johan  u ^  ^ Landsorganisasjonen burde overveie om

undersøke m u ligh eten e av en m id ler tid ig  ordning.iin d e^ ø u , m g personlige vedkommende så er 1 ‘g Ake
m e k a n i s k  Tnnsi l t  a t  jeg i  løpet av e t øieblikk kan ta  stilling til  dette.

TL l t r r « l 7 c <  é « , t  tfl «t , i  Bkul.1» ra .... B«l rcvlBJon; m ... t...
.ra t i f a t  .'CviBjon Bk.,1 Mi e„ o v c . ' ! .^ . ,

1 1 fnuf nt det hele b lir en mekanisk institusjon. D et er

-sif Æa:“v: -  Pi -
Man m å jo også være opmerksom på a t  m an her vil møte m otstand

m otsetning til  hvad Tømnierås syntes å  mene, så 
1 1 1 Qî /XT*QTYi*‘̂ lpf PT* oiu rpprcRontiintskiipet skcil inngA.

S JS S S K årS sS
J t a  drt '“ r å S g g »  L ; ,  l>et giv ikke ..n S legge tvang

N år det kommer alene, bare med giro, så skulde det i ære m iuignt 
f . f-i (let o-iennemført. Jeg  vil henstille i i l  representan tskapet å g 
L°é.‘ ,.? .?et S T *  vlTl.enBti'&e .11 ,ekve.av,«.et f. gidve , or,gang me.l

StlkGll»

Jeg vil også hevde som 

derskap av Landsorganisasjonen på den mate.
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Øysicin Martinsen:  F å r  man post-giro gjenuem ført, så vil man 
få en veldig forenkling både for avdelingskassererne og forbundskasse- 
rerne. Men hvem skal u tn y tte  denne kredittevne vi dermed g ir dem. 
N år m an h ar gjeiinem ført det i Sverige, så er det fordi m an der h a r en 
post-sparebank, som driver bankforretn inger bl. a. med stø tte  av bolig- 
bygniiigen. å ian  skulde her i forbindelse med post-giro også h a  re ist 
spørsm ålet om en post-sparebank. Nu kan det sies a t  m an ved fø rst å 
ta  giro, i næste omgang kan få post-sparebank. deg vil anbefale a t man 
søker post-giro gjennem ført; men a t m an går videre.

Votering: S ekre taria te ts innstilling  — anbefaling av a lte rna tiv  3 
— blev ved ta tt mot 2 stemmer.

Landsorganisasjonens o g  fagorganisasjonens funksjonærlønninger.

Olav llindah l:  Man husker a t  kongressen reduserte tillitsinennenes 
lønninger med lOtll) kroner og m an husker Olaf Abraham sens forslag om 
å redusere funksjonærenes lønninger ved kontoret i forhold hertil. Det 
har væ rt fø rt forhandlinger den !) september i år, hvor det var ti l  stede 
represen tan ter fra  Handels- og Kontorfunksjonærene, Hankfunksjonæ- 
læne og Landsorganisasjonen. D(d foreligger også et bilag fra forbun
det her om de forskjellige funksjom erer og deres ansiennitet. Sekreta
ria te t h a r beslu ttet a t saken skal forelegges rep resen tan tsk a jad ; men 
uten a t det har t a t t  noget standpunkt. S ek re ta ria te t har fu lg t kongres
sens beslutning med hensyn til funksjonærene. Det er 1 ko rthet det 
som foreligger.

'Torbjørn Henriksen:  Det var jo dem som stem te mot A braham 
sens forslag og som m ente det var u rik tig  å  inuføre reduksjoner gene
re lt fra  tillitsm ennene til  funksjonærene. Men det skulde også være 
oplagt a t man ikke kan behandle alle lik t her efte r en linjal. D et må 
være adgang til jenkninger, så man kan nå frem  til en forsvarlig 
lønn. Spørsm ålet om selve lønnsreduksjonen har ikke sek retaria te t ta t t  
s tandpunkt t i l ;  men i siste sekretariatsm øte forelå det spørsm ål om inn- 
førelse av kollektiv avtale for alle funksjonæ rer i fagorganisasjonen 
og i overensstemmelse med v('dkomniende forbund. D et var oppe i sek
re ta ria te t og der foreligger det en in nstilling ; idet såvidt jeg forstår, 
var enighet om å søke og få en kollektiv avtale og a t m an så valgte et 
forhandlingsutvalg for alle de forbund som er enige om å være med 
på en kollektiv avtale. Jeg  vil anbefale a t  man går med i>å en slik 
frem gangsm åte. Jeg  håper da a t det må lykkes å komme til enighet, 
slik a t  representan tskapet slipper å  skifte sol og vind her.

Konrad Nordakl:  I  jan u a r måned i å r  forelå det for sek retaria te t 
anm odning fra  Handels- og K ontorfunksjonærenes Forbund om å få reise 
tariffk rav  mot Hyguingsarbeiderforbum let for funksjom erene der. Sek
re ta ria te t m ente a t  m an m åtte  se ])å dette under ett. Komitéen var 
nu kommet så langt a t  det foreligger et forslag .til en avtale som ekspe
deres til  forbundene nu, og forbundene bør slu tte  sig om en kollektiv 
avtale. Jeg  er enig med H enriksen; men spørsm ålet om en slik avtale 
løser ikke det vi idag s tå r  overfor hos oss selv, nemlig å gjennemføre 
kongressens beslutning.
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T udnik Bulan d  - Overensstemmende med kongressens beslutning er 

gjaldt

niinkt E ller vi må få  det nødvendige m ateriale.

s t o r , „ r 4 . s

4000 kroner. Men ved^ ^ T a l T ' 'd X " ‘vm kr'^ D rt^blev an ty d e t' nød- 
fiinksjonærenes  ̂ forhtiielse for enkelte. U t fra  dette mener jeg

-ig ! fiårÆ -
• 1 tn i,; bo • ? s i n  tils lu tn ing  til  det som nu foreligger til en kollektiv

iUta n„get baaleiat pdlogg „m

^ " ^ ? å ; é ; e k t ^ ; s . r r ’: r w i s .
.“  r a fk v e a t  av I .a „ d a o rg a n ia «
a„n  d ia a ta  dat a .a a a p „ „ k t f  ^ “  l.ea-
skulde være n a tu rlig  foi oss .i nybegynnere som

m  a r \ w r ’̂ ^^ Vamme lø‘nnsnivå. Jeg  vil slutte mig til

N o rd a M :  Man hadde ikke nogen
„„r iaah catct opgavvr Ira t » * ™ '’™». «f, *  '
der Landsorganisasjonens kontorpersonale, så gg -

r » , . . e .  c  b ra  a t  aia„ l.oldav - g  f  «
1 o.,. i t t n  q lltid  m an aiør det. N år det derfor ei så, må det lif,ge

EgglH Lf£frvf=t^«^^
få r  den ta  endelig stilling.

r t  S d t a t  A b rah am » ., aa p» Uoagraasan . .  ba., ikke hadde 
1 ,hV I.vor m an-m  som  v a r  a n s a t t  ved L an d so rg a n isa s .io n e n s  k o n t o i , 

m . t r ‘1 k t  v i *  im.. ™ o r  m aage revlaorer del var. I la a  trodde d.d 
r  I r  (-.-avev Ilan  erkie.ito sil. feiltagelse efterpS ; me., det s()..i 
v S r v X t t  v i ;  vecJStt. Det b a rd . vmre e t forhold til stede her. Det

23

er ikke rik tig  a t form annen i  revisjonen skal lia 100 kroner m in
dre. Jeg  vil foreslå a t  det henstilles ti l  sek re taria te t å op ta  forhand
linger med Graver og de øvrige revisorer. Man må få en ordning.

K arl Tømmeraas: U iskusjonen har t i l  overflod bevist a t hverken 
fagkongressen eller forbundenes landsm øter er de re tte  ti l  å bestemme 
over disse lønnsforhold. Vi må derfor drøfte dette  inngående og tå  
en ordning, slik a t  ikke an tip a ti og sym pati b lir det avgjørende. \ i  
bør få en institusjon  som avgjør både tillitsniennenes og fuiiksjonære- 
nes lønninger. Man må finne frem til  en norm, så man kan lønne både 
efter dvktighet og ansiennitet. Kongressen h a r sagt a t  tillitsm ennenes 
lønninger skal nedsettes og så kommer dette  med funksjonærene. Hyis 
ikke represen tan tskapet følger kongressens beslutning overfor funksjo
nærene, så må tillitsm ennene få igjen s itt  nedslag. Men yi bør fiime 
frem til  en ordning, så ikke tilfeldighetene blir det avgjørende. Nu 
ta le r m an om Graver. I la n  behøver ikke gå til  G undersen; men td  
Henriksen i Komm uneforbundet og få ham  til å tale om sine lønns-

^^^^Torbjørn U enrikscn: Mange ting  tyder på, når vi fø rst er inne på 
dette, a t  vi må få en ordning. Det er funksjonæ rer, kasserersker o. s. v. 
som ligger op til de valgte tillitsm enns lønninger. Derfor er det meget 
som tilsier a t m an burde se på disse ting  i sin helhet. M itt forslag inne- 
bairer ikke det a t  forbundene skal komme inn under den ordning Lands
organisasjonen få r ; men jeg vilde anse det form ålstjenlig  å komme 
frem  til en kollektiv avtale. Men forbundene får selv avgjøre om
de vil slu tte  sig til  det. ,  , -

Hans E riksen: Jeg  for min del blev forbiiuset da denne sak blev 
forelagt representantskapet. Jeg  hadde ventet a t m an hadde ordnet 
dette med personalet og vedkommende organisasjon uten å få det frem 
her. Og da hadde jeg ventet, hvad m an forsåvidt h a r væ rt inne på, a t 
m an fan t frem til  hvad de forskjellige liadde og a t man fikk en felles 
ordning. D et bør være et forhold til stede her, og m an skulde kunne 
finne frem til  en re ttfe rd ig  ordning. Jeg  vil anbefale a t m an ta r  op 
spørsm ålet om en kollektiv avtale for alle funksjonærer, iallfall a t man 
få r fa s tsa tt en m instelønn og a t  m an så på den enkeltes dyktighet.

Heldén: H er foreligger spørsm ålet om effektueringen av kongres
sens beslutning, og jeg fo rs tå r den kattepine sek retaria te t er kommet i 
Men vi kan ikke her slå inn på en lin je  som gir arbeidsgiverne kort 
på hånden. D et er r ik tig s t her å ta  saken til  efterretn ing, som Aase 
foreslår. Jeg  er også enig i Henriksens forslag. Vi har nu hø rt argu
mentene om de forskjellige forhold som det er ru n d t i forbundene.

iM ilvik Buland: Jeg  er enig i a t  kongressens beslutning ikke inne- 
holder noget pålegg om lønnsreduksjon^ men optjigelse av forhandlin- 
ger og da under ansvar for organisasjonen. De forhandlere som har 
væ rt med burde ha sagt s i t t  s tandpunkt om de lønninger som er. Jeg  
kan ikke være med på optagelse av forhandlinger med funksjonærene 
som innebærer lønnsreduksjoner. Jeg  føler mig ikke fo rp lik tet ti l  å 
overføre en ure ttfe rd ighet m ot Landsorganisasjonens funksjonæ rer ti l  
forbundenes funksjonæ rer. Jeg  vil anbefale å stemme for Giindersens 
forslag og a t  sek re taria te t på grunnlag herav trak k  s itt  forslag tilbake.
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Erling K iil:  Det som foreligger her er fagkongressens beslutning 
om oi)ta.gele av forhandlinger med funksjonærene om lønnsreduksjoner. 
Det er gjort, og funksjonærene har ikke kunnet gå med på det. Videre 
foreligger uttalelse om at lønningene ikke er i uoverensstemmelse med 
lignende stillingers lønn andre steder, og videre foreligger spørsmålet 
om oprettelse av en kollektiv avtale. Det er det som foreligger her.

Jlindahl: Gundersens forslag må oversendes sekretariatet.
Christian Henriksen: Jeg synes det er merkelig at man ikke refe

rerer det forslag som er vedtatt i sekretariatet med hensyn til kollek
tiv avtale.

Hindahl: Spørsmålet med hensyn til Landsorganisasjonens funk
sjonærers stilling er en sak for sig.

Kristian Hansen: Jeg ser på det slik at funksjonærenes forhold 
er her en sak for sig. Skal revisjonschefens lønn optas til revisjon, 
så må også tillitsmennenes lønn optas. Men det går ikke an så like 
efter kongressen. Det er første gang funksjonærenes lønninger bringes 
inn for i-epresentantskapet. Det vil være riktig for eftertiden å få det 
inn i et annet spor også når det gjelder tillitsmennene, liepresentant- 
skapet bør avvise Gundersens forslag.

A. E. Gundersen: Det var tillitsmennenes og revisorenes lønninger.
Hindahl: Personlig er jeg enig i Hansens argumentasjon.
Votering: Enstemmig blev formannens redegjørelse med hensyn

til Landsorganisasjonens funksjonærer tatt til etterretning. — For
slaget om kollektiv avtale blev vedtatt mot 1 stemme. — A. E. Gun
dersens forslag blev oversendt sekretariatet.

Representasjonen til Genéve og  reise og  dietgodtgjørelse.

Olav Hindahl: I anledning bemerkningen til regnskapet om repre
sentasjonen til Genéve, så gjelder den 1934 og ikke den reise Torbjørn 
Henriksen og jeg hadde iår til Genéve. Med hensyn til spørsmålet om 
diét for rådgiverne til Genéve så hadde de ifjor samme satser som 
Statens representanter; men iår har sekretariatet fulgt kongressens 
beslutning. Det har imidlertid vært drøftet i sekretariatet og det 
foreslår at Landsorganisasjonens representanter til Genéve får samme 
diét og reisegodtgjørelse som Statens representanter. Sekretariatet 
foreslår 50 sveitsiske francs.

Johan Nygaurd: Dette har vært oppe i revisjonsutvalget og det
blev forelagt på en slik måte at revisjonsutvalget på forhånd skulde gi 
tillatelse til å omgå det av kongiæssen vedtatte. Jeg sa fra at jeg ikke 
på forhånd kunde være med på å opheve en kongressbeslutning; men 
dermed vilde jeg ikke si noget om hvordan jeg vilde stille mig i repre
sentantskapet. Hvorvidt man ikke skulde kunne klare sig med 30 
gullkroner i Genéve har jeg ingen rede på. Jeg har vært til stede på 
internasjonale kongresser i næringsmiddelindustrien, hvor jeg har hatt 
10—15 kroner mindre enn de andre; men jeg har ikke derfor kommet 
tilbake til mitt forbund og krevd mere. Jeg kan ikke forstå at man 
skal ha to slags utenlandsdiéter — en for Genéve og en for alle 'de 
øvrige land. Er 30 gullkroner for lite, så får man forhøie det.

A. E. Gundersen: Representantene fra Sverige og Danmark hadde 
de samme satser som Statens representanter. Da formannen meddelte 
mig det, sa jeg at jeg vilde gå med på det. Jeg synes ikke vi behøver 
å skille oss ut her. Det var valgkomitéens formann på kongressen, som 
var så sterkt inne på reduksjon for utenlandssatsene. Jeg var imot 
det. Jeg vil anbefale at man ikke foretar nogen klassifisering her.

Konrad Kordahl: Det er riktig at jeg foreslo nedsettelse fra 40
til 30 papirkroner og ut fra min erfaring mente jeg man skulde klare 
sig med det. Men jeg tenkte ikke dengang på representasjonen til 
Genéve. Hadde jeg gjort det så vilde jeg ha anbefalt samme sats som 
for Statens representanter. Jeg har derfor vært med ])å sekretariatets 
forslag.

Kic. Næss: Jeg vil anbefale at man betaler likt i disse tilfelle. 
Jeg har vært i Genéve og det er den kostbareste by jeg bittil har vært 
i. Man har også vært nødt til å skaffe sig assistanse; det er utgifter 
som følger med.

Votering: Sekretariatets forslag blev vedtatt mot 5 stemmer.
Johan Nygaard:  Jeg går ut fra at det gjelder alle tilfelle hvor

representanter sendes til Genéve, og ikke bare hvor staten sender re
presentanter.

Hindahl: Det gjelder xVrbeidsbyråets møter.
Karl Tømmeraas: Jeg vil forespørre om det ikke vilde være riktig 

å velge en dirigent, når formannen så ofte må delta i diskusjonen som 
han gjør.

Hindahl: Jeg sjmes ikke det foreløbig skulde være nødvendig 
iallfall.

Tngen flere ytret sig hertil og man gikk videre i dagsordenen.

Punkt 3: Landsorganisasjonens internasjonale  
forbindelser.

Næste sak var dagsordenens punkt 3: Landsorganisasionens in
ternasjonale forMndelser.

Sekretariatets innstilling var følgende:
l ’å siste fagkongress, som blev holdt i tiden 25 november til 7 

desember 1934, blev det i det internasjonale spørsmål gjort følgende 
vedtak:

I anledning de internasjonale faglige spørsmål vil kongressen 
u tta le:

De organiserte arbeidere verden over er besjelet av ønsket om å 
overvinne splittelsen og nå frem til en organisatorisk samling. Som 
stillingen for tiden ligger an er det også en livsbetingelse for den in
ternasjonale arbeiderbevegelse å nå frem til en slik samling.

Kongressen opfordrer det kommende sekretariat til å sette sig i 
forbindelse med internasjonalene for å bringe på det rene mulighetene 
for internasjonal faglig samling. Arbeidernes faglige Landsorganisa
sjon på sin side er rede til å yde enhver bistand som måtte ønskes for 
å fremme dette formål.

Faglig samling vil også skape grunnlag for politisk samling, slik
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at arbeiderklassen kan stå på felles lin je  i kampen m ot reaksjon og 
fascism e og for sine dagsinteresser og sine mål.

Landsorganisasjonen liar på de siste kongresser g itt nttrykk oi 
at den ønsker å medvirke t il  en slik organisatorisk sam ling pa klasse
kampens grunn. I flnkt med disse beslutninger gir kongressen sekre
tariatet i opdrag å  stø tte  et hvert in itia tiv  som har t il hensikt å hit-
føre fag lig  samling.

Under henvisning til  denne opfatning beslutter kongi’essen.
Sekre tar ia te t  hemyndiges t i l  så snart situasjonen er  mere avklaret  

—  om mulig i  løpet av 1935 —  å 'foreta uravstem ning om de m ternasjo -  
nale jorUndelscr. S ekre tar ia te ts  innstil l ing  skal ledsages av en u t 
redning om de internasjonale organisasjonsforhold.

V edlagt følger som bilag den korrespondanse som er ført mellem  
Landsorganisasjonens sekretariat og D en Røde faglige Internasjonales
centralråd.  ̂  ̂ ,

Enn videre den henstilling som blev rettet til Den Internasjonale
Faglige Central på representantskapsm øtet i mai 1935 ved formannen 
i den norske Landsorganisasjon og beslutninger på representantskaps
m øtet i W eym onth —  England —  ifjor, og på representantskapsm øtet
i Kjøbenhavn 1935. i 4. •, i

Som det fremgår av den korrespondanse som er ført, har det ikke
vært m nlig å nå frem til et positivt resultat.

De linjer våre fagkongresser har trukket op for det faglige sani- 
lingsarbeide har vært klare og tydelige. D et skulde ha t il  opgaye å 
få istand organisatorisk  sam ling på klassekam pens grnnn. Sekretariatet 
m åtte derfor bringe på det rene om Den røde faglige Internasjonale var 
enig i e t  slik t sam lingsgrnnnlag før  det kunde ha nogen hensikt å holde 
en konferanse som foreslått av russerne. Im idlertid trer de midt under 
denne skriftveksling i direkte forbindelse med D en internasjonale fag- 
li-m Central. D e anmoder senere om vår organisasjons støtte for å 
f̂ T gjenoprettet den faglige enhet. Sekretariatet erklærer sig  beredt 
t il  å yde sin bistand, men under den uttrykkelige forutsetning at det 
gjelder organisatorisk sam ling og ikke enhetsfront, slik at Faginterna
sjonalen bygges på en landsorganisasjon i hvert land.

Sekretariatet har underrettet den internasjonale faglige Central 
om den korrespondanse som er ført med Den røde faglige Internasjo
nale. D et er rettet henvendelse til Den internasjonale faglige Cen- 
tra ls styre, både skriftlig  og fra  rådsm øtet i  Kjøbenhavn, om å med
virke t ii sam ling av verdens fagorganiserte arbeidere.

Så vidt vites er det ennii ikke optatt forhandlinger mellem de to  
internasjonaler om sam ling eller samarbeide. Men sam lingen er allike
vel på marsj. Den kom m unistiske fagorganisasjon i Frankrike har 
efter langvarige forhandlinger med den gamle landsorganisasjon fak
tisk  besluttet å gjeninntre i denne. Dermed er den faglige splittelse i 
Frankrike i det vesentlige bragt t il ophør. Denne sam ling er utvil
somt kommet istand i sam forståelse med Den internasjonale faglige  
Centrals styre. Landsorganisasjonen oprettholder jo også sitt med
lemsskap i Internasjonalen.

Denne utvikling i Frankrike er av internasjonal interesse og be-
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tydning. Den innebærer at de kom m unistiske særorganisasjoner også 
i de øvrige land i V est-Europa vil bli likvidert og sam m enslnttet med 
de regulære fag lige  organisasjoner. Ved denne sam ling i de enkelte 
land er det skapt grunnlag for internasjonal samling.

Situasjonens alvor tilsier  nn en sterk konsolidering av de krefter 
arbeiderorganisasjonene råder over. Reaksjonen har i en rekke land  
trengt arbeiderklassen over på defensiven. I Syd- og M ellem-Enropa  
har fascism en og nazismen tilranet sig makten. A ll arbeiderbevegelse 
er knnst og folkene er berøvet enhver frihet. D et voldsdiktatnr som  
er oprettet og det barbari som florerer, må virke som en flammende 
appell på arbeiderne om —  over a lt hvor de har anledning t il  det —  
å sam le sig t il  arbeide og kamp. Vi står også overfor en overhengende 
krigsfare som trner vår civilisasjon, vår frihet og vår frem tid.

I et slik t kritisk og historisk øieblikk vil det være ansvarsløst å 
hefte sig  ved de gamle stridigheter som har ført t il  sp litte lse  og svek
kelse. Kn er det alt overskyggende spørsmål å nå frem t il sam ling  
og en felles kam pstilling.

S lik  som stillingen  ligger an, særlig efter det som nu er skjedd 
i Frankrike, må sam lingen foregå omkring de eldre og regulære orga
nisasjoner —  internasjonalt som nasjonalt. Derfor melder spørsm ålet 
sig  om vår Landsorganisasjons inntreden i Den internasjonale faglige  
Central. Sekretariatet finner det uforsvarlig å bli stående utenfor 
den internasjonale organisasjon i  d isse tider. Forbundene bar sine in 
ternasjonale forbindelser i orden. Situasjonen er avklaret og organi
sasjonsforholdene forenklet. D a må også fellesorganisasjonen treffe  
sitt  vjilg. Sekretariatet foreslår derfor at Landsorganisasjonen fra  
nyttår innm eldes i Den internasjonale faglige Central. Innm eldelsen  
skjer på grunnlag av de prinsipper og retningslinjer våre kongresser 
har fastslå tt for det faglige arbeide og enn videre med det bestem te  
opdrag å bidra til sam ling av alle de faglige organisasjoner som står 
på klassekampens grnnn. D et er en oj)gave som nn lettere kan frem
mes innenfor  enn utenfor Internasjonalen.

Under henvisning til ovenstående og kongressvedtaket utsendes 
spørsmålet om våre internasjonale forbindelser t il  uravstem ning. Denne 
foregår i november og desember iår. Dog må avstem ningen foregå så 
tid lig  at resultatet kan være sekretariatet i hende innen årets utgang.

Sekre tar ia te t  innstilte  enstemmig:
Arheidernes faglige Landsorganisasjon innmeldes i  D en  in terna

sjonale faglige Central fra 1 januar 1936.

Videre forelå dokumentasjon av sekretariatets korrespondanse om 
internasjonal samling.

Ingen av representantskapets medlemmer forlangte ordet.
Votering:  Sekretariatets in n stillin g  blev vedtatt mot 4 stemmer.
Olav Hindahl:  Vi må være glad over endelig å være kommet så

langt i  denne viktige sak og vi får håpe at vi nu og.så får et heldig ut
fall av denne sak til slutt.

J
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Beretning om de to  internasjonalers aksjon mot krigen
U nder samme p u n k t på dagsorden var opsatt beretning ved L ars 

Evensen  om de to  in ternasjonalers aksjon m ot krigen — Den in te r
nasjonale faglige C entral og Den socialistiske A rbeiderinternasjonale.

Lars Evensen: Den konferanse som blev holdt i Cenéve i septem
ber hadde s itt  u tsp ring  i Den in ternasjonale T ransportfederasjons møte 
i Kjøbenhavn nogen tid  forut. Den var l i t t  h u rtig  innkalt denne kon
feranse og var derfor også noget preget derav. D et m øtte o2 representan
te r f ra  12 land, representerende de forskjelligste land  i V est-Europa. 
Dessuten represen tan ter fra  de socialdemokratiske partie r i In te rn asjo 
nalen og de to in ternasjonalers eksekutiver. H iks innledet og gikk sterk t 
inn for ved alle m idler å  søke og oprettholde freden, og han avgav er
klæring om a t den engelske Landsorganisasjon hadde understreket å 
gå inn  for alle sanksjoner mot krigen. Johoux u tta lte  det samme. Det 
blev v ed ta tt en resolusjon som blev oversendt presidenten for rådet 
som behandlet det etiopiske spørsmål. Resolusjonen gikk u t på:

Den faglige In ternasjonale  og Den socialistiske A rbeiderin terna
sjonale, sam let ti l  ekstraordinæ r konferanse i (lenéve 6 september, be
krefter de to in ternasjonalers ubøielige vilje til å arbeide for fredens 
sak og fordømmer det fascistiske Ita lia s  holdning overfor E tiopia. Un
der henvisning til den foreliggende situasjon re tte r  konferansen i m illi
oner av arbeideres navn en inntrengende opfordring til  Folkeforbundet 
om å  gjøre sin p lik t og sikre freden og re ttens seier over makt. Den over
ordentlige fare  for krig  viser hvad som er Folkeforbundets opgave og 
gjør det påkrevet a t m an gjør bruk av hele forbundspakten, innbefatte t 
sanksjonsbestemmelsene. De to in ternasjonaler er k la r over sine p lik ter 
overfor fredens sak, og er p a ra t til å gjennemføre dem helt og fu llt, og 
tils ie r Folkeforbundet hel og fu ll stø tte  fra  de arbeidere, både kvinner 
og menn, som de representerer, til ethvert sk ritt forbundet m åtte  ta  til 
effektiv anvendelse av alle nødvendige sanksjoner overfor fredsbryteren.

Denne resolusjon, som blev enstemmig vedtatt, blev som nevnt 
oversendt råd e t som blev g jo rt bekjent med saken. Det blev sam
tid ig  fra  de enkelte lands arbeiderrepresen tan ter g jo rt henvendelse til 
sine lands represen tan ter i Genéve for å  orientere disse. Næss og jeg 
orien terte da  K oht og M aseng; den siste er som bekjent fast akkredi
te r t  i Geneve. Man d rø fte t videre de forholdsregler som skulde ta s  mot 
krigen. I le r  reiste Fim m en det problem om de øvrige arbeidere vilde 
understø tte  en aksjon f ra  transportarbeiderne. I la n  mente a t tran sp o rt
arbeiderne vilde op ta  en slik aksjon m ot forsendelse av krigsm ateriell; 
men a t da m åtte også de øvrige arbeidere slu tte  sig op om det. Vi hadde 
in te t m andat ti l  der å in n ta  standpunkt. Det blev så av hollenderne 
straks fo reslå tt avholdt en ny konferanse efter a t  man hadde innhentet 
sine organisasjoners standpunkt. Det blev im idlertid  v ed ta tt a t den 
antikrigskom ité som var nedsa tt skulde følge utviklingen. D et blev 
videre ved ta tt et kommunike, som er av tryk t i «Meddelelsesbladet» 
hvor jeg vil referere konklusjonen:

Eksekutivkom itéene har drøfte t de forskjellige p rak tiske sider ved 
de problem er som nu foreligger. E fter en- inngående diskusjon, hvori
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deltok en rekke represen tan ter både fra  den politiske og faglige in te r
nasjonale, blev det enstemmig beslu ttet a t den sam arbeidskom ité imot 
krigen som e r n ed sa tt skal fo rtse tte  som fast kom ité med den opgave 
å følge utviklingen og med bemyndigelse t i l  å  innkalle eksekutivkomi- 
téen for de to  in ternasjonaler på ny så sn a rt som det ansees nødvendig. 
Den faste  sam arbeidskom ité i forbindelse med in ternasjonalens sekre
tæ rer fikk fu llm akt ti l  øieblikkelig å sette sig i  forbindelse med alle de 
tils lu ttede  politiske og faglige organisasjoner for på ny å drøfte konkret 
alle de fo ransta ltn inger som må tas  fo r å

1. e ffek tiv t å øve det sterkest mulige p å trykk  på Folkeforåundet og 
regjeringene i de enkelte land for a t alle forhundspaktens bestem
melser skal kunne gjennomføres helt og fu llt;

2. reise folkeopinionen i hele verden og forberede den til handling over
for fredsbryteren;
forberede de foranstaltn inger som den ekstraordinære konferanse 
av internasjoneilenes eksekutivkom ité og representanter for de til
sluttede organisasjoner m åtte beslutte og som ansees nødvendig  
for å m øte de eventualiteter som kan melde sig.

3.

Internasjonalenes oprop.
Den internasjonale faglige Central og Socialistisk Arbeider-Internaajonale 

har med den største bekymring konstatert den stadig økende fare for krigsut
brudd, og at forsøkene på ad fredelig vei å bilegge konflikten mellem Italia  og 
Etiopia har vært resultatløse. De to Internasjonaler hever derfor sterkt sin ad
varende røst og peker særlig på de uoverskuelige følger og konsekvenser denne 
krig vil ha.

Verdensfreden og særlig Europas fred er et hele. Det vilde vrere utålelig, 
hvis Folkeforbundet, som nylig sterkt har fordømt ensidig brudd på overenskom
stene, tillot det facsistiske Italia å gjøre åpent brudd på overemskoimatene og på 
Folkeforbundets egne lover. D et vilde være utåelig, dersom Folkeforbundet på 
.sanlme tid som det gjcnnem en kommisjon undersøker de forhoidsregier som kan 
anvendes 1 tilfelle  av ensidig brudd på overenskomstene, ikke anvendte do i folke- 
forbundspakten inneholdte forholdsregler overfor angriperen, Italia.

Dersom Folkeforbundet i dette tilfelle, hvor rett og urett er så innlysende, 
.svikter ved ikke å anvende de i pakten foreskrevne forholdsregler overfor freds- 
brytcren, kan det gi Folkeforbundets anseelse som allerede er sterkt svekket, 
det siste støt og ødelegge grunnlaget for idet kollektive fredssj-stem.

Angriperens visshet om, a t alle de i folkeforbundspakten foreskrevne straffe- 
metoder vil bli anvendt imot iiam, er den sterkeste fredsgaranti.

De to internasjonaler stempler kraftig alle dem som ikke har gjort alt for 
a forhindre en utbrytende krig. som medskyldige i denne. D et er en direkte hjelp 
til angriperen, når stater som er medlemmer av Folkeforbundet, forsyner det 
fascistiske Italia med alt, hvad som kreves for å føre krig, men stopper levering 
av våben og krigsmateriell til det truede Etiopia, som derved forhindres i å for- 
.svare landet.

De to internasjonaler opfordrer hele verden til en enstemmig i>rotest imot 
don italienske fascism e som er i  ferd med å bryte freden. De appellerer til ar- 
beiderlævegelsens organisasjoner, til alle tilhengere av frihet og demokrati om

I
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u gjøre sin innflytelse gjeldende overfor alle lands regjerlnger og a anvende alk? 
tenkelige forholdsregler og aksjoner for å opnå en fredelig løsning av konflikten.

Den, in te r iM n jo n a le  f a y l i g c  C e n tr a l  oy  

S o c ia U s t i s k  A r h c id c r - I n tc r n a s jo n a le .

Det var konklusjonen som skulde tjene som rettesnor for anti- 
krigskomitéen. De to internasjonalers formenn og sekretærer er medl. av 
koniitéen. Vi får da avvente denne komités arbeide, og jeg vil anse det 
riktig at representantskapet bemyndiger sekretariatet til å fortsette 
arbeidet som her er begynt. Det internasjonale utvalg foreslår her:

«Kepresentantskapet gir sin tilslutning til de vedtak som hlev 
fattet på den internasjonale antikrigskonferanse i Genéve (5 september 
1935, innkalt av Den internasjonale faglige Central og Den socialist- 
iske Arbeiderinternasjoiiale. Kepresentantskapet bemyndiger sekreta
riatet til i  samråd med forbundene å støtte de videre tiltak som måtte 
las av de to arbeiderinternasjonaler for å gjennemføre vedtakene' på 
konferansen i Genéve.»

Karl Tømmeraas: E t spørsmål: Skal det bli bare med vedtak 
og beslutninger? Jeg hadde sannelig ventet en noget mer konkret be
slutning. Når representantskapet er samlet, så var det ikke av veien 
å drøfte dette spørsmål noget nærmere, slik at ikke organisasjonen 
kommer i samme stilling som i 1911. Kan den norske Landsorganisa
sjon gripe inn i disse spørsmål? Står den beredt til for transportar
beidernes vedkommende her hjemme å kunne hindre forsendelse av 
krigsmateriell?

Martin Tranmæl: Det er riktig at det spørsmål er reist. Det er 
ikke så konkret det som hlev besluttet i Genéve. Men det var jo godt 
at konferansen kom i stand. Efter forslag av Forslund i Svensk Jern
baneforbund. Spørsmålet er om å gå med på sakens økonomiske side. 
Det ser ut til å bryte løs et nytt uvær. I Sverige har de allerede begynt å 
behandle saken, og det ser ut til at de tar konsekvensen av stillingen. Jeg 
går også ut fra at når det nu skal holdes en nordisk konferanse i oktober 
i Helsingfors, at man må kunne behandle det der. Vi står her overfor 
spørsmålet hoikott, og det som det i første rekke gjelder om er Ttalia. 
Det er det som må rammes i første rekke, ikke Etiopia. Da hlir det 
ikke bare spørsmål om transportarbeiderne og sjømennene, men også 
om en rekke andre arbeidere. Kravet må derfor gjelde alle og ikke 
bare transportarbeiderne. Det er derfor riktig at representantskapet 
går med på denne beslutning, og det må settes alt nin på denne sak.

Hans Fladeby: Det er riktig at initiativet kom fra I. T. F. og ef
ter forslag av Forslund i Sverige. Saken blev drøftet i seksjonsmøte 
av havnearbeidere, og det blev meddelt fra de skandinaviske land, bl. a. 
fra oss, at vi ikke lenger var så frie på grunn av boikottloven og ho
vedavtalen. Vi står jo overfor det at vi ikke kan nekte å losse eller 
laste krigsmateriell. Vi kommer iallfall inn under boikottloven. Dette 
gjorde vi Fimmen opmerksom på, og jeg gjorde videre også opmerksom 
på Jernbaneforbundet, at det lå vanskelig an for disse å kunne foreta 
noget. For Sveriges vedkommende svarte de at de var glade over å sta
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så friere; men det var vel ikke så meget det egentlig lå deri. I  Danmark 
står de 1 samme stilling som oss. Men vi var selvsagt enig i at yi måtte 
gjøre alt for å stanse op for Italias krigsrummel. For øvrig vil jeg si at 
det er som Tranmæl sier. Man kan ikke gjøre som tidligere, da man 
bare kjørte tingene ned på bryggen og så overlot resten til transport
arbeiderne. Vi må gjøre alt mulig for å stanse krigen; men jeg er stygt 
bange for at vi holder på å snakke o(j snakke, så lenge at det hlir lor 
sent.

Karl Tømmeraas: Det er jo utmerket alt det vi allerede har hørt; 
men det er lite positivt. Skal det være noget tak i dette, så må 
de nordiske land gå sammen og Landsorganisasjonen må utsende en 
erklæring om at ingen må befatte sig med krigsmateriell og forsendelse 
derav. Få tross av at organisasjonen er vokset i indre styrke, så er det 
vel så at vi ikke er kommet lengere i tidsrummet 1914— 1935 enn vi 
var før 1914. Jeg vilde gjerne høre om sekretariatet hadde drøftet disse 
ting nærmere.

Øystein Martinsen: Den sodalistiske Internasjonale drøftet også 
inngående før 1914 spørsmålet om generalstreik, og det blev også ved
tatt at man skulde ha internasjonal kongress hvis krigs-faren blev tru
ende; men den kongress blev det aldri noget av. Nu er vi igjen oppe 
i lignende forhold. Spørsmålet er hvordan man skal makte å forhindre 
krigen. Fladeby nevnte at man er pliktig til å lage krigsmateriell og 
også forsende det til bruk et eller annet sted i verden. Men så lov
lydige kan man ikke være. Vi har sett i avisene at de svarte i Afrika 
har nektet å transportere for Ttalia. Jeg mener det er riktig at vi må 
finansiere den gruppe som kan føre aksjonene. Det vil jo også være 
følelig for dem som produserer krigsmateriell at det ikke kommer av- 
sted. Det kunde være ønskelig at man fra Landsorganisasjonen sa at 
man vilde være med på å understøtte dem som gikk til aksjoner mot 
krigen. Mener man noget med dette, så må også noget gjøres. Men 
man ser passiviteten her i salen. Man er optatt med sine egne disku
sjoner. Kan transportarbeiderne og sjømennene utføre noget her; skal 
vi ikke da understøtte det? For å komme til et positivt resultat må 
sekretariatet gi det svar at det vil være med å støtte op om aksjonene.

Olav Nindahl foreslo strek.
K arl Tømmeraas: Saken er så viktig at vi må drøfte dette inn

gående. Arbeiderne ved Herøya og Kjukan har h(‘slutt.et å nedlegge; 
arbeidet, hvis industrien omlegges til krigsindustri.

Strek  blev vedtatt.
Nils Hansen: Jeg er enig i det formannen sa til Tømmeraas at 

saken var lite forberedt. Jeg hadde ventet at sekretariatet hadde inn
tatt en positiv stilling. Vi vet hvad saken gjelder; men vi skulde idag 
ha kunnet ta et ordentlig standpunkt. V i må først være klar over hvad 
vi kan gjøre i denne sak. Det har man ikke undersøkt, og derfor står 
man hvor man står. Boikottloven er også nevnt her, og skal man vente 
til den er ophevet, så blir det forscnt. Under den agitasjonsmåned 
som nu skal igangsettes må også denne sak nevnes, slik at massenes 
interesser blir vakt om dette. Det er mange som venter et myndig ord 
fra Landsorganisasjonen nu.
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C hris tian  H enr iksen :  Det er vel ingen divergens her om m an vil 
være med å søke og hindre krigen; men vi er vel heller ikke blind for 
hvor små vi er her. Vi skal selvsagt ikke undervurdere vår stilling ; 
men vi må i første rekke se å  stø tte  oss til  de andre. Vi husker den 
boikott vi forsøkte m ot Tyskland og re su lta te t av den. Forholdet er jo 
a t  Tyskland ikke er med i Folkeforbundet og det samme er sn a rt tilfelle 
med Ita lia . Vi skal vær k lar over a t  en rekke av de varer som sendes 
til  Tyskland vil havne i I ta lia . D et første vi bør gjøre nu er a t  sekre
ta r ia te t snarest innkaller forbundenes styremedlemmer for å  høre hvad 
det kan  gjøres av de forskjellige forbund.

La^rs Evensen:  Nils H ansen m ente man skulde ha e t mer konkret 
forslag og d e ta lje rt frem lagt hvordan m an skulde legge an. V ar vi alene i 
verden var stillingen klar. D et gjelder en krig  langt u tenfor vårt 
m aktom råde. Vi h a r sag t fra  a t vi er beredt til å stø tte  de store lands 
arbeiderklasser i deres aksjon; de land  som her i fø rste  rekke kan 
øve innflytelse. Det e r disse ting  vi må rådføre oss med forbundene om, 
så vi er godt forberedt når vi kommer til næste konferanse. Denne ak
sjon kan ikke føres efter vanlige pasifistiske linjer.

S ig u rd  Forhord:  N år det gjelder dette  spørsmål, så er kanskje 
vi en av de organisasjoner som det iførst b lir ta le  om. I  første  rekke sjø
folkene, men også oss. N år det gjelder tran sp o rt av krigsm ateriell, så 
er ikke det det verste. U tførelse av krigsm ateriell til de krigførende 
land  er forbudt i Folkeforbundet: men det kan gjelde om lasting 
til andre land. Som I ta lia  h a r s tilt  sig, så er jeg ikke så sikker på a t 
(let er så mange som vil sende krigsm ateriell dertil. N ar det derim ot 
gjelder E tiop ia  er jeg sannelig ikke så sikker på om det er rik tig  å 
stanse forsendelsen av krigsm ateriel ti l  dem. Det gjelder her fø rst og 
frem st I ta lia . Det som har mest for sig i denne sak er å få en k raftig  
boikott i sin alm indelighet overfor Ita lia .

A n d ers  B irke la n d :  Vi h a r fra  I. T. F . få tt  rap p o rt om møtet i Ge- 
néve og forspørsel om hvad vi kan gjøre. Vi skal ha  landsm øte til  uken 
og der vil vi også vedta beslu tning; men hvordan dette arbeide skal leg
ges an kan man ikke si. Det skulde falle av sig selv.

Voter ing:  D et in ternasjonale ntvalgs innstilling  blev enstemmig 
vedtatt.

M øtet hevet.

Formiddagsmøtet torsdag 19 september.
D irigent: Olav H indahl.

M øtet blev fø rst sa tt kl. 10V2, da sek retaria te t fo ru t hadde h a tt et 
møte som strak k  sig frem til  denne tid .

Frotokollen fra  gårsdagens efterm iddagsm øte blev referert og god
kjent u ten bemerkninger.

Olav U in d a h l:  Vi skal idag fø rst behandle et konverteringsspørs- 
mål med hensyn til D. N. A.s økonomi. Det sek retaria te t h a r  h a tt  møte
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om idagmorges var spørsm ålet om en g aran ti på 50 000 kroner til  B er
gens A rbeider])arti.

Oscar Torp:  Jeg  har tidligere redegjort for representan tskapet 
om a t forandringene og utvidelsen av D. N. A.s foretagender i Folke
te a tre t kom på 1.2 m illioner kroner. R epresentan tskapet besln ttet å 
garan tere for halvparten  av lånet. Vi m åtte for den annen halvpart 
ordne oss med kortsik tige aksepter. Vi hadde tilbud  fra  en privatbank  om 
overtagelse av det hele lån, 1.2 m illioner kroner, m ot a t  den fikk alle 
våre fo rre tn inger; D. N. A.s og «Arbeiderbladet»s. Det fan t ikke cen- 
tra ls ty re t var rik tig  og m an godtok ikke tilbudet. Im id lertid  kan vi 
ikk(i vente med konverteringen av 1.2 m illioner kroner. Det var ikke 
m ulig for A rbeidernes Landsbank alene å yde så meget til en  kunde. 
Vi ber ikke idag om g a ran ti; så slem t kan det b li; men vi mener re
presentan tskapet må være med på å hjelpe oss, slik a t vi kan inngå 
et eiigagement av 1.2 m illioner kroner. «Arbeiderblad(d»s fort jeneste 
gjennem årene er benyttet til s tø tte  for de utenbys aviser, til m askiner 
og til  teknisk u tsty r. B are en nøktern  verdiansettelse av den iitenbys 
presse, så kan vi sette det ti l  1 m illion kroner. Saken h a r væ rt behand
let av sekretariate t. N år vanskelighetene idag er så store, så skyldes 
det ikke a t inntektene er b litt m indre i våre aviser. K unde vi sette oj) 
e t felles regnskap for den samlede presse, så vilde det vise sig a t  vi 
hadde ballanse. «Arbeiderbladet» for s i t t  vedkommende h a r a ld ri h a tt  
slike inn tek ter som nu. P å  denne side av Akerselven finnes det d istrik te r 
hvor vi nu har nogen og n itti  pct. av befolkningen. Vi h ar h a tt  en u tv ik
ling som er ren t eventyrlig. Vi gjør også stad ig  nye landevinninger, 
også på vestkanten, hvor vi for enkelte strøk har helt op til  37—38 
{)ct. Abonnem entet e r således g å tt s te rk t op her innenfor byen og også 
uteid)ys, og m an vil ha se tt a t vi stad ig  har op re tte t nye ru ter. Overfor 
den s ist nevnte u tvikling var jeg s te rk t betenkt av hensyn til  den lokale 
presse; men det har vist sig a t  det ikke h a r skadet denne. D et er n a 
turligv is dem som kan si a t man burde t a t t  det i trap p e trin , a t m an ikke 
skulde ha g å tt  så s te rk t til fo randringer med en gang. Det kan være 
rik tig  nok. Men jeg vil si a t vi m åtte  frem  til en presse som var på topp. 
H ar «Arbeiderbladet» driftsm essig balanse, spurte Landsorganisasjo
nens revisor mig her igår, og jeg svarte ti l  det a t vi h ar det ikke efter 
disse 8 måneders drift, men ved næste å rs  s lu tt vil det vise sig a t vi har 
balanse. Vi har et regnskap på 5—6 mill. kr., og det trenges d riftskap i
tal til dette. Sam m enlagt i ansvar h a r vi 2.083 m illioner. Vi har som 
nevnt pleiet forhandlinger om et lån  på 1.2 m illioner kroner. P å  kon
gressen blev det beslu ttet a t  kontingenten til  p a r tie t skulde forhøies 
t i l  10 øre og at, den annen 5-øring skulde gå til  dekning av et lån  for 
halvparten  av de 1.2 m illioner. D et vi ber om idag er a t  rep resen tan t
skapet på forskudd gir g aran ti for 50 000 kroner. Det tø r jo hende a t 
vi kan ordne oss med et lån. D et annet vi ber om er a t represen tan t
skapet på forhånd g ir g a ran ti for 50 000 kroner. Det tø r jo hende a t 
lånet ikke går i orden, og da må vi be ceu tra ls ty re t om å henstille til 
sek re taria te t å innkalle representan tskapet på ny; for da er stillingen 
alvorlig.

L. 3
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Olav Hindahl: Økonomiutvalget og sekretariatet liar behandlet 
saken og foreslår:
1. Representantskapet gir sin tilslutning til å frigi den av kongressen 

i møte 7 desember 1935 vedtatte forhøielse av kontingenten til Det 
norske Arbeiderpartis presse-, oplysnings- og skolevirksomhet. Det 
frigitte beløp må bare anvendes til dekning av de økonomiske forplik
telser som' partiet har p å ta tt sig ved de foretatte nyanskaffelser.

2. Av hensyn til  partiets økonomiske vanskeligheter gir representant
skapet sin tilslutning til a t partiet av den kontingent som er nevnt 
under punkt 1 gis et forskudd på kr. 50 000 — femtitusen.

Det er representantskai>ets forutsetning at dette beløp inngår 
i den forannevnte konverteringsplan.

Torp har hevdet a t 5-øringen skulde gå direkte til partiet:^ mens 
sekretariatet har ment a t den skulde brukes til å nedbetale gjelden. 
Man har funnet a t man kan gå med på a t partiet får denne 5-øring 
for å ordne denne konverteringsplan.

A. Bratvold: Det er k lart a t vi bare har e tt å gjøre og det er å 
gå inn for det som partiets ansvarlige ledelse fremlegger. IMen er det 
nødvendig å  arrangere sig slik a t man har 3 ganger så stor plass som 
nødvendig? N år jeg således så Oplysningsforbundets kontorer, kiinde 
jeg ikke forstå annet enn at det var for meget. Dr det ikke mnlig å 
s])are noget her og der uten å skade avisen?

Oscar Torp: Det er greit a t vi må foreta de besparelser som er nød
vendig. Det er litt rumslig i de nye lokaler; men jeg tror a t Bratvold 
vil være den første til å innrømme at plassen for Oplysningsforbundet 
er ikke for stor.

llålcon, Lie gav en orientering over Oplysningsforbundets kontorer, 
forbundets arbeide og mangeartede virksom het; som enhver ved selvsyn 
kunde overbevise sig om og at plassen aldeles ikke var for stor.

Lmil Torkihlsen: Jeg vil gi min støtte til partiets konverteringslån. 
De eneste steder hvor jeg synes plassen er for liten er i rotasjonen 
og i Oplysningsforbundet.

Karl Tømmeraas: Det er naturlig når det gjelder så store beløp 
og man ser det i forbindelse med hvad som tidligere er oplyst, a t man 
blir forbauset. Man må også være opmerksom på a t man sier a t det 
gjelder Oslo. Det blir jo her de svake som støtter de sterke. Det er umu
lig for mig ikke å gå med på det. Spørsmålet er jo om Landsorganisa
sjonen har økonomisk evne til å holde Ungdomsfylkingen, A. I. F. og 
andre. Det kan jo hende at Landsorganisasjonen ikke greier en kamp 
på grunn av det store ansvar man har satt sig i til partiet og de andre. 
Man må sørge for å passe sig her.

A. Bratvold: Vi er nødt til på en eller annen måte å skaffe midler 
til veie; men man må se å innskrenke utgiftene mest mulig.

FAias Volan: Det er formodentlig ingen uenighet om å bringe de 
økonomiske ting i orden. Men arbeideiUevegelsen er nu kommet sa langt 
at det er på tide å søke og komme derhen a t D. N. A. og Arbeiderbladet 
eier de arbeidsredskaper som må til. Hvad vil denne økonomiske dispo
sisjon bety? Jo 50—60 000 kroner i renter. Jeg synes man ved siden
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av denne garanti burde henstille til centralstyret og sekretariatet å 
utarbeide en amortisasjonsplan. Man kan ikke la det gå slik a t hele 
den kontingent kongressen har g itt partiet skal gå til renter. Jeg vil 
tilla te  mig å foreslå følgende tillegg: Sekretariatet og centralstyret 
anmodes om å utarbeide en amortisasjonsplan som gjør det mulig å få 
det i orden på 5 år. Så må det forelegges et nytt representantskapsmøte 
og hvis ikke det finner å kunne ta  ansvaret, så får det forelegges kon
gressen.

Oscar Torp: Jeg glemte å opiyse om en viktig ting nemlig at abon- 
nementskontingenten er besluttet forhøiet fra 50 til 60 øre. Vil man 
vinne makten, må man også ville midlene. Jeg lurer også på hvor vi 
hadde stå tt hvis vi ikke hadde ha tt en sterk arbeiderpresse. Vi ber 
ikke om garanti idag; men vi ber om at representantskapet gir tillatelse 
til a t den 5-øring vi fikk blir benyttet til konverteringen.

llaus Eriksen: Jeg er klar over som situasjonen ligger an idag a t 
vi ikke har annet å gjøre enn å gå med på sekreta ri atets forslag. Men 
njeg har mine betenkeligheter og det er ikke i overensstemmelse med 
kongressens beslutning. Når jeg går med på det idag så er det også 
fordi a t hvis ikke konverteringen går i orden så vil vi på ny få dette op 
igjen.

/.  B. Aase: Saken har vært inngående behandlet. Det forhandles 
nu om en konverteringsplan for å få løsgjelden vekk. Vi kunde ikke da 
annet gjøre enn a gå med på dette. Her gjelder det ikke nogen ntbeta- 
ling; men en plasering av den kontingent som kongressen har besluttet 
til oplysnings- og pressevirksomheten.

harlsen-hlevfoss: De som i første rekke må bære tingene frem 
siktighet når det gjelder de økonomiske dis])osisjoner. Når det gjelder 
den kontingent som kongressen besluttet så har jeg alltid fremholdt at 
den skulde benyttes til oplysningsvirksomheten. Det vil da lett kunne 
bli misnøie over denne anvendelse av kontingenten. Papirarbeiderne har 
hatt ekstrakontingent i 14 måneder og når de da hører a t midlene blir 
anvendt til arbeiderbevegelsen for øvrig så blir det lett misnøie og de 
vil gå ut.

Torhjørii Henriksen: De som i første rekke må bære tingeue frem 
er de aktive, både i det politiske og faglige arbeide. Jeg forstår vanske
lighetene her for Torp og jeg forstår også a t det ikke er nogen vei til
bake. Det er også forståelig at man henstiller om å vise forsiktighet. 
Jeg  er enig i Volans forslag; men det burde ikke fremsettes nu men 
senere. Det er for tidlig.

Btrelc blev satt.
Karl Tømmeraas: Mine uttalelser blev unådig optatt av enkelte; 

men det var ikke min personlige opfatning jeg her fremholdt, men med
lemmenes. Jeg yder «Arbeiderbladet» og Oslo-arbeiderne min honnør 
for deres støtte av arbeideravisene utover. Men man skal være opmerksom 
på at stillingen utover meget skyldes det a t man m åtte bygge op helt 
fra  nytt av. De som var med i splittelsen burde ha ha tt en ekstrakon- 
tingeut fordi de var med å bryte ned det som efter meget slit var bvg- 
get op. "

Omar Gjestchy: Når jeg vil stemme for innstillingen er det ikke



36

fordi vi er nødt til det eller s tå r i nogen tvangssituasjon. Hvor vilde vi 
s tå tt  idag om vi ikke hadde h a tt  arbeiderpressen? Det er derfor jeg 
mener vi må og skal gjøre dette. Det kan være m ange som ikke fo rstå r 
dette  sam spill rn n d t på arbeidsplassene, men det må være tillitsm enne- 
nes p lik t å oplyse medlemmene om nødvendigheten av dette.

Lars E vem en:  S terkest er kanskje betenkelighetene her, kommet 
til u ttry k k  fra  K arlsen Klevfors. IIvis det er opfatningen ru n d t omkring, 
er det fa re  på ferde. Men jeg tro r  ikke det er så. Jeg  h a r a ld ri se tt a t  
det har væ rt nogen m otstand rn n d t om i fagforeningene når det gjelder 
å s tø tte  pressevirksomheten. Jeg  liadde inn trykk  av på P ap irin d u stri- 
arbeiderforbundets landsm øte a t papirarbeiderne hadde en ganske annen 
innstilling  enn den K arlsen Klevfors frem holdt her.

Øystein Martinsen:  Jeg  tro r ikke det vil gå laug tid  før m an vil 
gi de folk som har få tt  istand  denne store forandring  kompliment. De 
forbund som ikke u tfører sine trykkarbeider i Arbeidernes A ktietrykkeri 
bør se å gå d it og derved stø tte  trykkeriet. Jeg  vil stemme for sekre- 
ta r ia te ts  forslag og for-V olans tillegg; men det bør ikke settes noget 
tidsrum .

Olav Kregnes: Vi må ikke se på dette u t fra  distriktshensyn. Det 
er en landssak og ikke bare for D. N. A. men også for xV. F. L. Jeg  er 
enig i innstillingen. Vi må stille  oss uavhengig av private banker. Setter 
vi «Arbeiderbladet» i god stand, så vil det også hjelpe oss andre ntover.

Erling Martinsen:  Vi bør se å få den ryggrad som er nødvendig og 
jeg er enig i a t  m an må gjøre noget; men de bør være forsiktig  med sine 
disposisjoner. Vi har g itt D. N. A. hånden og vi må være opmerksom på 
a t  det er stor misnøie med de store s tø tte r som her ydes. D artie t bør 
ikke utarbeide planene på forhånd alene og så komme til L. O. De bør 
på forhånd konferere med L. O.

Elias Volan:  Saken må kunne ordnes slik a t planen løses ved hjelp 
av vår egen bank. P a r tie t  m åtte kunne få det i orden sammen med en
kelte forbund. Jeg  fastholder a t det er ingen vanskelighet for organisa
sjonen idag å ordne det konverteringslån som må til. Den faglige orga
nisasjon har økonomisk evne til  å ordne det.

Oscar Torp:, Vi har ikke bedt om noget annet enn å få benytte den 
kontingent som skulde gå til oplysningsvirksomheten. Jeg  anbefaler at 
sek re taria te t få r bemyndigelse til å nedsette en slik komité som her er 
nevnt.

Volan  (til fo rre tn in g so rd en ): Jeg  vil efte r debatten foreslå a t se
k re ta ria te t på ny ser på saken og a t man ta r  voteringen i efterm iddag.

Lars Evensen: K ontingentspørsm ålet er en ting  som må avgjøres nu.
Votering:  S ekre taria te ts forslag blev v ed ta tt mot 1 stemme.
Konrad Nordahl:  Jeg  vil foreslå Volans forslag oversendt sekreta

ria te t. D eri ligger ikke a t det skal begraves; men snarest optas til  be
handling.

Votering:  Volans forslag blev oversendt sekretariate t.

Garanti til Bergens Arheiderparti.
Næste sak var sek retaria te ts  innstilling  om g aran ti av 50 000 kro

ner ti l  T årnh jø rnet i Bergen (Bergens A rbeiderblads nye bygning).
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Sekretariatets  innstilling  var:
Besluttedes å forelegge saken for representan tskapet med innstiP  

ling om a t sek re taria te t bemyndiges til  å  yde garan tien  hvis økonomi
utvalget finner a t det er økonomisk forsvarlig. — Kic. Kæ.ss stem te imot.

Nic. Næss:  Jeg  mener det er å gå for lan g t å  gi dette. Banken 
i Bergen h a r g o d ta tt et lån kausjonert av p a rtie t og partife ller. H er 
kan m an låne med p artie t som garan tist.

Tranmæl:  Det gjelder her en bemyndigelse som økonom iutvalget 
og sek re taria te t må ta  endelig standpunk t til. G

Sigurd Jensen:  Vi får nu to Folkets H us som konkurrerer med hver
andre. Jeg  vil stemme mot garan ti.

Nils Hansen:  Det er feil hvad foregående ta le r sa. Ingen har søkt 
a vanskeliggjøre forholdene for Folkets IIus. Selv om m an bygget en 
tred je  gård  så vilde det ikke bli for meget. Jeg  vil anbefale garanti.

Furuslcjeg: Det er ikke en eneste fagforening som h a r m eldt sig 
u t  på g runn  av «Bergens x\.rbeiderblad»s bygning. D et er en forretn ings- 
gård  dette.

Nic. Næss:  Jeg  er ikke im ot g aran tie r ti l  xVrbeiderpartiet; men vi 
behøver ikke gi nogen g aran ti her, hvor det er nok med D. N. N. D er
for er jeg im ot denne bemyndigelse til  økononiintvalget. E fte r den fore
gående sak så er jeg ikke i tvil om a t det konverteringslån som der blev 
behandlet få r e t annet re su lta t enn m an oprinnelig trodde.

Elias Volan  frem met nu et n y tt forslag om konverteringen.
Em il Torkildsen  (til fo rre tn in g so rd en ): Vi er ferdig med spørs

m ålet I). X. x\. og konverteringen, så den sak må vi ikke ta. op n u !
Torbjørn Henriksen:  Det er lite  hensynsfullt av disse to fra  Bergen 

å komme her og forlange dette. Jeg  er ikke så begeistret for alle disse 
bemyndigelser til sekretariate t. Det var bedre å få avgjørelsen her.

Strek  blev satt.
Erling K iil:  Volans forslag går n t  på en blankofullm akt og den 

kan m an ikke gi. D et kan godt være a t m an må ordne sig på den m åte; 
men det må vi se på ved den videre behandling.

Hans Eriksen  vilde stemme for sek retaria te ts  innstilling.
A. E. Gundersen likeledes.
Oscar Torp  henstilte ti l  Volan å ta  s itt forslag tilbake.
Volan: Jeg  kan ta  forslaget tilbake n å r opfatningen er den a t  lå

net optas på beste m åte og innenfor arbeiderbevegelsens organer.
Votering: S ekre taria te ts forslag blev v ed ta tt mot 9 stemmer.

E n  avgjørelse av tristenernden vedrørende Drammens papirindustri  
innbringes for representantskapet.

Olav Hindahl:  Det er et forhold ved Dram m ens P ap irin d n stri. hvor 
tvistenevnden h ar t a t t  e t standpunk t som Papirindustriarbeid(»rfor- 
bundet er imot.

A. Bratvold:  Den avgjørelse som vi fikk i tvistenevnden h a r fø r t 
ti l  a t vi må få  den inn for representan tskapet, da avgjørelsen ikke er 
i overensstemmelse med kongressens beslutning. Vi har en papirfabrikk



38

i Drammen, livor der ved siden av' papirfabrikken lages poser. De kar 
stått hos oss. Men så sier Bokbinderforbundet at det er deres folk og 
derfor skal de 15 piker og 1 mann gå ut av vårt forbund og inn i Bok- 
binderforbnndet. Vi mener at industriforbundsformen som blev valgt 
og som for vårt vedkommende bl. a. førte til at Jern- og Metallarbeider- 
forbundet som hadde en egen avdeling ved Borregård papirfabrikker, 
hvor det er eget mekanisk verksted, blev overført oss må følges. Men så 
forlanger altså Bokbinderforbundet at disse 15 som står inne på bedriften 
og arbeider på samme gulv som oss, skal over til dem. Det er klart at 
hvis d̂ pt skal forholdes slik så må jern- og metallarbeiderne ved Borre
gård og også andre ha rett til å gå tilbake til sine tidligere forbund. 
Det blir organisasjonsopløsende og jeg forstår ikke tvistenevndens av
gjørelse her. Det fører iallfall til opløsning av papirindustriens organi
sasjon. Vi har nu fått lønns.skalaer for disse, som ligger så nære op til 
Bokbinderforbundets avtaler som mulig og vi vil selvsagt fortsette å søke 
og heve disses lønninger.

i/ar,s- Evensen: Ilvis saken var som Bratvold frem stillet den her 
vilde jeg være den første til å innrømme riktigheten av at tvistenevndens 
avgjørelse var feilaktig. Ingen er uenig i at alle arbeidere på én fabrikk 
når det gjelder papirarbeidere skal stå i I’apirindnstriarbeiderforbun- 
det. n v is  det var så at vi hadde alle arbeidere — fra råstoffet og frem 
til ferdigbehandlingen av produktene så vilde det være riktig at de stod 
i ett forbund. Ved Drammens Papirindustri er det en egen selvstendig 
posefabrikk. Det er et eget aktieselskap som er utskilt fra selve papir
fabrikken., Tvistenevmden sier i sin avgjørelse at det i overgangstiden 
fortsatt må være et samarbeide. All viderebehandling a\’ papir har 
Bratvold selv vært enig i — i en skrivelse til Bokbinderforbundet skal 
tilhøre det forbund og det er det som er tvistenevndens avgjørelse.

Narvesen: Jeg er formann i den fagforening som er ved Drammens 
Paper Mills og jeg vil si at både Evensen og Bratvold kan ha rett. 
Drammen Paper Mills har tidligere stått utenfor salgsringen; men efter 
stadig påtrykk har de gått inn med j)ai)irfabrikken, men holdt pose- 
fabrikken utenfor. Vi som er der vet at det er Drammen Paper Mills 
som driver posefabrikken; men for å undgå salgsringen så har de laget 
et eget aktieselskap av denne. Men det er de samme folk og den samme 
ledelse ved denne fabrikk. De folk det her gjelder har heller ikke satt 
noget inn på å komme over i Bokbinderforbundet. — Ved siste tariff- 
forhandling fremmet vi særkrav for disse for å få dem oj) som de i Bok
binderforbundet. De har fått 7 øre i tillegg. Jeg vil anbefale at repre- 
sentantskajæt omgjør tvistenevndens beslutning, (ljør man ikke det 
vil vi risikere at andre også vil gå over til sine tidligere forbund.

K arl Tømmerås: Jeg vil si til forbundenes tillitsmenn at nn må de 
la  rev i seilene, ellers river vi organisasjonen istykker eller opløser den. 
Jeg har for min del alltid ment at alle inne på én fabrikk skulde tilhøre 
samme organisasjon.

O. Sporpind: Det er ikke noget å si på at Evenspn forsvarer sitt 
standpunkt; men han er såpass kar også at han kan omgjøre den, når 
han forstår det er feil. Kongressen har sagt fra at der hvor hovedmas- 
sen av arbeiderne tilhører, skal de andre og.så være. Disse 12 kvinner er
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ikke bare sysselsatt med poser; men også med kreppapir og annet ar
beide. Tvistenevnden var jo også nokså svak d a ; for så vidt jeg har hørt 
var det bare 3 til stede under denne behandling. Vi er jo nu kommet 
vekk fra at vi har en lang rekke forbund innen papirindustrien.

Bratvold:  Det er ikke nogen selvstendig bedrift. Vi har tidligere 
sett at flere fabrikker har innregistrert sig på to, tre måter.

Øystein Martinsen: I 1923 kjørte Drammen Paper Mills ivei med 
å lage poser og det var fordi de andre fabrikker i poser ikke vilde ta 
papir derfra. Derfor oprettet de sin egen posefabrikk under navn av 
Drammens Papirindustri. Det eneste som er felles ved disse bedrifter 
er at det kan være de samme folk som bærer papiret til og fra. Når 
dette er en selvstendig virksomhet så er det klart at tvistenevndens be
slutning er riktig, llvad  risikerer arbeiderne ved å komme over til oss? 
Jo, å få 10 kroner mer i lønn hvis de har vært der i 3 år. Kongressens 
og representantskapets beslutning er å utnytte de best mulige tariffer. 
Man må være opmerksom på at arbeidsgiverne utnytter denne industri. 
Man kan ved hjelp av dette uthule alle de overenskomster man ellers 
har for disse arbeidere. Man har talt om de mekaniske arbeidere ved 
Borregård; men det kan ikke sammenlignes med dette, da de er med i 
fremstillingen av papir. Men disse som bearbeider papir og papp hører 
til oss.

Konrad Nordahl foreslo:
Representantskapet anmoder tvistenevnden om å foreta en bedrifts- 

befaring for så eventuelt å opta saken til fornyet behandling.
Votering: Nordahls forslag blev enstemmig vedtatt.
Møtet hevet.

Eftermiddagsmøtet torsdag 19 september.
Dirigent: Olav Hindalil.

Protokollen fra formiddagsmøtet referertes og godkjentes uten be
merkninger.

Navneoprop blev foretatt.

Punkt 4; D istriktsorganisasjonenes grenseområde.
Man gikk så over til dagsordenens punkt 4 a : Distriktsorganisa-  

sjonenes grenseområder.
Fra sekretariatet forelå følgende ad distriktsorganisasjonenes gren

seområder :
Landsorganisasjonens kongress i desember 1934 vedtok følgende

om dette spørsmål:
«Kongressen godkjenner i prinsippet organisasjonsutvalgets, sekre- 

tariatets og samorganisasjonenes landsutvalgs innstilling angående sam
organisasjonenes virke- og grenseområde, dog således at avsnittet om 
samorganisasjonene i Nord-Norge og Namdal utgår, idet kongressen 
forutsetter at sekretariatet optar spørsmålet til videre bearbeidelse 
efter at distriktsorganisasjonene har fått adgang til å uttale sig.
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De d is trik te r i Nord-Norge som gjennem fdrer d istrik tsorganisa- 
sjonsformen, ydes en bevilgning fra  Landsorganisasjonen tilstrekkelig  
sto r til å ansette fastlønnet .arbeidshjelp ved distrik tsorganisasjonens 
kontor.

S ek re ta ria te t bemyndiges til i sam råd med forbundene å ansette en 
sekretær for Jford-Xorge med det opdrag å n tføre organisasjonsarbeide 
for Landsorganisasjonen og sam tlige forbnnd. Sekretæ rens kontor skal 
være i Tromsø.

Denne ordning for Nord-Xorge skal ikke infliiere på bevilgningene 
til distriktsorganisasjonene.

II.
S ek re ta ria te t op tar forhandlinger med d istrik tsorganisasjonene søn- 

nenfor Xamdal om fastsettelse av deres grenseom råder. Opnåes ikke 
enighet forelegges saken for represen tan tskapet til endelig avgjørelse. 
I  alle d is trik te r hvor det gjennemføres d istrik tsorganisasjoner i henhold 
til  sek retaria te ts  eller representantska{æ ts beslutninger, skal d is trik ts
organisasjonen ydes en bevilgning som er tilstrekkelig  til å ansette 
nødvendig lønnet arbeidshjelp på d istrik tsorganisasjonens kontor.»

Um iddelbart efter kongressen blev det o p ta tt forhandlinger med en 
rekke sam organisasjoner om realisasjon av kongressens vedtak. Det 
foreløbige re su lta t av organiseringen er:

Dram men og D istrik ts  faglige Sam organisasjon og Kongsberg og 
D istrik ts  faglige Sam organisasjon blev slu tte t sammen til Duskerud 
faglige D istrik tsorganisasjon  fra  1 ju li 19.S5.

Oslo og Omegns faglige Sam organisasjon og Romerikes faglige 
Sam organisasjon h ar fø rt forhandlinger om sanim enslntning og det 
er beslu ttet å  holde konstituerende møte i Oslo og A kershus faglijje 
D istrik tsorganisasjon  deii 28 september. Samme lag  holdes konstitu 
erende møte i Telemark faglige D istrik tsorganisasjon  livor sammen
slutningen av Skiensfjordens og Øst-Telem arks faglige Sam organisa
sjoner b lir realisert.

Med de øvrige sam organisasjoner sønnenfor Xamdal er det ført 
forhandlinger u ten h ittil å ha nådd frem til  et positiv t resu lta t. Å rs
m øtene i sam organisasjonene lia r u t ta l t  sig i tils lu tn in g  til kongres
sens vedtak og tru ffe t bestemmelse om å op ta  forhandlinger med de 
sam organisasjoner som de skulde sam niensluttes med.

Xordmøre faglige Sam organisasjon danner en undtagelse, idet den 
har u t ta lt  sig p rinsip ie lt im ot enhver om organisering av denne sam or
ganisasjons virkeområde.

Sekretariatet vil anmode om å få  representantskapctfi godkjennelse 
for ad forhandlingene og omorganiseringen påskyndes på grunnlag av 
kongressens vedtak om en distriktsorganisasjon i hvert fylke.

Samorganisasjonene i Nord-Norge.
I  Xord-X'orge er det utvilsom t mange vanskeligheter for å få  fa s t

s lå tt grenseinndelingen for distrik tsorganisasjonene. Men det h ar den 
aller stø rste  betydning fo r org.anisasjonens videre opbygning og stab i
lisering å få orgajiisasjonsarbeidet inn i fastere former. S ek re ta ria te t
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er derfor av den opfatning a t m an allerede nu kan  trekke op grensen 
for en ordning for sam organisasjonen i Xam dal, X ordland og Troms 
fylke, men bør dog stå f r i t t  for en senere revisjon.

Namdal faglige Samorganisasjon.
P å  årsm øtet i X am dal faglige Sam organisasjon blev følgende 

v e d ta tt :
«Årsm øtet g ir sin tils lu tn in g  til  fagkongressens vedtak om over

gang til d istrik tsorganisasjon.
Såfrem t de nuværende grenser for X am dal faglige Sam organisa

sjon ikke oprettholdes vil årsm øtet u tta le  som sin oi>fatning a t en di
strik tsorganisasjon  bør om fatte den nuværende X.amdal faglige Sam
organisasjon og d is trik te t nordover til  og med ålosjøen, eventuelt til 
og med (iet område som nu om fattes av s.amorganisasjonen i Mo og 
Kana. P å  grunnlag  av dette vedtak optas forhandlinger med sekre
taria te t.»

S ekre taria te t godkjente i p rinsippet dette og anm odet Xamdal 
faglige Sam organisasjon om å treffe forberedelser ti l  om organiserin
gen. Saken blev oversendt ti l  R ana faglige Sam organisasjon til u t ta 
lelse. — Sam organisasjonen i R ana u tta le r  bl. a. følgende: «Idet man 
henviser til de lauge .avstander, de dårlige kom m unikasjonsm idler, 
landsdelens geografiske beliggenhet m. v. finner man å niå fraråde på 
det hcstemteste  å gå over til de stø rre  og mere tungvinte d istrik tso rg a
nisasjoner for Xord-Xorges vedkommende.» Det u tta les  videre: «Un
der fo ru tse tn ihg  av a t  de øvrige sam organisasjoner i X ordland fylke 
b ifaller distriktsorganisasjonsform en, er det en selvfølge a t vi også 
lo ja lt bøier oss for sek retaria te ts  beslutning, men ønsker vi å presisere 
a t hvis omlegning abso lu tt skal skje, ønsker vi helst å  bli innlem met 
i den samme distrik tsorganisasjon  som Sulitjelm a, a ltså  nordenfor oss, 
da vi represen terer et typisk grnbed istrik t og som følge herav h a r mere 
felles in teresser enn tilfelle med en sam m enslutning sydover.»

Xbamdal faglige Sam organisasjon har nnder forberedelsen av om
organiseringen forelag t saken for en rekke fagforeninger og få tt  t i l
slutning.

J)et er sekretariatets opfatning at d\et er mange grunner som taler 
for at denne distriktsorganisasjons virkeområde, hør omfatte Namdal  
og Helgelandsdistriktet til og med Svartisen og det område som mi, 
omfattes av samorganisasjonene i  Mo i Rana.

Sekretariatet vil anhefale representant.skapet å godkjenne denne 
grenseinndeling.

Nordland fylke.
I  X ordland fylke har m an 4 sam organisasjoner utenom  Mo i Rana, 

nemlig følgende:
Bodø fagh Sam organisasjon ...............  med 12 foreninger og 50!) medl.
Sulitjelm a — «— ...............  « 14 —«— 862 —
X arvik — «— ...............  « 25 —■«— 1101 —
Ballangen — «— ...............  « 2 — «— 135 —

53 foreninger og 2607 medl.
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(Tysfjord og Glomfjord sam organisasjoner må ansees opliørt.)
F ra  N arvik fagl. Sam organisasjon foreligger følgende u tta le lser:
«Ut fra  de vedtak som fagkongressen i høst gjorde med hensyn til 

faglige d istrik tsorganisasjoner vil N arvik faglige Sam organisasjon gå 
inn for a t det oprettes d istrik tsorganisasjoner. Dog må forutsetningen 
være a t  N ordland fylke deles i 2 og a t N arvik få r sete for det ene d i
strik tskontor. Man vil foreslå a t det nordre d is trik t kommer til å om
fa tte : Ofoten, Lødingen, Tysfjord, Hammerøy, Lofoten, V esterålen og 
H arstad .»

F ra  Melbo og omegns avdeling av N. K. I. F . foreligger søknad om 
å få danne Lofoten og V esterålen fagl. Sam organisasjon.

S ekre ta ria te t vil bemerke a t N arvik fagl. Sam organisasjon ta r  med 
i s i t t  forslag  den. nordlige del av N ordland fylke og en del av Tåmms 
fylke, bl. a. H arstad , og såvidt vi kan fo rstå  mener de a t Nordlandi 
fylke skal deles i 2 d istrik tsorganisasjoner.

S ek re ta ria te t kan på det nuværende tid spunk t ikke anbefale a t 
m an går utenom  fylkesgrensene.

Det vil frem gå av ovennevnte oversikt a t det for tiden er 53 fo r
eninger og 2 607 medlemmer 1 de 4 sam organisasjoner i N ordland fylke, 
og skal m an få  en distrik tsorganisasjon  med fa s t sekretær, må det 
fo ru tse ttes a t m an kan få  i stand  en sam m enslutning av disse 4 sam
organisasjoner t i l  en d istrik tsorganisasjon.

Sekretaria te t vil anljefale a t m an arheider for en, sam m enslutninff 
av de 4 samorganisasjoner i Nordland fy lke  til N ordland faglige  Di- 
stri k tsorganisasj o n.

Troms fylke.
Trom s fjdkes faglige Sam organisasjon har et m edlem stall på 1951 

1 29 fagforeninger. Å rsm øtet i Troms Fylkes fagl. Sam organisasjon 
fa tte t  sådan beslutning:

« F o ru tsa tt a t organisasjonene i N ordland fylke godkjenner den 
ordning, vedtar årsm øtet å anbefale a t sam organisasjonen her b lir å 
om fatte Trom s fylke og Vesterålen.»

Sekretaria te t kan ikke  andcfale at Vesterålen skal tils lu ttes  Troms 
F ylkes fagl. Samorganisasjon. Man vil anbefale a t denne samorganisa
sjons område følger fylkesgrensen m ed adgang til den regulering :df- 
striktsorganisasjonene im ellem  som m åtte  vatre nødvendig av ren t yrak- 
tiske grunner. *

F innm ark fylke.
H er er nn to sam organisasjoner, V est-F innm ark faglige Sam orga

nisasjon, H am m erfest, med 10 foreninger og 446 medlemmer og Øst- 
F innm ark  fagl. Sam organisasjon, K irkenes, med 10 fagforeninger og 
303 medlemmer. P å  det nuværende tid spunk t kan ikke sek retaria te t 
anbefale a t det ansettes fa s t sekretær for dette fylke, selv om m an får 
disse 2 sam organisasjoner s lu tte t sammen til  en d istrik tsorganisasjon.

D et er sekretariat et s opfatn ing a t Landsorganisasjo?iens Nord- 
N orges-kontor fo rtse tter  sin agitasjonsvirksom het og med utbygning  
av organisasjonen og søker å danne grunnlaget for en- senere omorgani-
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sering. Sekretaria te t vil derfor anbefale at den nuværende ordning op- 
rettholdes in n til videre.

Lars Evensen: Denne sak var meget inngående behandlet på siste 
kongress og det skulde være unødvendig å ta  nogen prinsip iell debatt, 
da kongressen har v ed ta tt retn ingslin jene og saken h a r vært utsendt 
til sam organisasjonene og foreligger her i dagsordenen. Dram men og 
D istrik ts  faglige Sam organisasjon og Kongsberg og D istrik ts  faglige 
Sam organisasjon er s lu tte t sammen fra  1 ju li iår, og efter lange for
handlinger er også Oslo og Romerike kommet frem  til e t re su lta t og hvor 
m an skal ha konstituerende møte i september. Det samme kan man 
regne med fra  Telemark, hvor konstituerende møte skal holdes 28 sep
tem ber iå r for Skiensfjordens og Øst-Telem ark faglige Sam organisasjo
ner. Det e r de ting  som er i orden. Det h a r videre væ rt drøftet i Sund- 
m ør faglige D istrik tsorganisasjon, og der var det enighet herom, men 
ikke i Molde og Nordmør, som mener det er u rik tig  å slå de tre  sam
organisasjoner sammen til  én. De mener det er rik tig  å oprettholde 
Sundm ør med sete i K ristiansund . Vest-Opland gav sin tils lu tn ing  til 
kongressens vedtak. Så h ar vi Haugesund, hvor vi hadde m øte; men 
det var svært liten  stem ning for å gå sammen med Stavanger, og det 
foreligger en skrivelse derfra  til  representan tskapet som går u t på å 
oprettholde den og utvide den med en b it av hver av de tilstø tende sam 
organisasjoner. N år det gjelder Østfold, hvor vi idag har 5 sam organi
sasjoner så har det ikke væ rt ført nogen direkte forhandlinger; men fra 
Moss antydes et forslag om å dele det op i 2 sam organisasjoner med Moss 
som centrum  for det indre Østfold. S ek re ta ria te t har n år det gjelder 
sam organisasjonene sønnenfor Namdal, fo reslå tt a t m an gir bemyndi
gelse til å fo rtse tte  forhandlingene. N år det gjelder Nord-Norge så 
skulde det spørsm ål stå  åpent, idet sek re taria te t skulde opta saken til 
drøftelse. Namdal faglige Sam organisasjon behandlet dette, og det er 
enighet om kongressens vedtak; men de foreslår en betrak telig  utvidelse 
nordover helt op til Svartisen. D ette blev forelag t sek re taria te t hvor 
det i p rinsippet fikk sin tilslu tn ing . Namdalen h ar under forberedelsen 
av om organiseringen forelagt saken fo r en rekke fagforeninger og få tt  
tilslu tn ing . Mo i R ana fra råd e r denne ordning og frem holder a t  skal de 
slu ttes ti l  nogen annen sam organisasjon må det være til den som Suli
tjelm a tilhører. S ek re ta ria te t sier her a t  m an godtar en ordning som 
av Namdalen foreslått. Så har vi N ordland fylke for øvrig, hvor vi har 
4 sam organisasjoner utenom Mo i R ana. N arvik holder på 2 d is trik ts
organisasjoner og a t  Narvik få r sete for det ene d istrik tskontor. Det 
nordre d is trik t foreslår de skal om fattes av Ofoten, Lødingen, Tysfjord, 
Hammerøy, Lofoten, V esterålen og H arstad . N arvik ta r  med den nord
lige del av N ordland fylke og en del av Troms fylke. S ekre taria te t anbe
faler a t man arbeider for en sam m enslutning av de 4 sam organisasjoner 
til N ordland faglige D istrik tsorganisasjon. Så har vi Troms fylke, hvor 
man vil ha en del av N ordland fylke. Men sek retaria te t kan ikke anbe
fale a t Vesterålen tillegges Troms fylkes D istrik tsorganisasjon. Det 
er når det gjelder dette  kommet en skrivelse fra  Landsorganisasjonens 
Nordlands-sekretæ r, Volan. Jeg  mener man her bør stille  spørsm ålet
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om grensene åpent ti l  nærmere forhandlinger. Så er det F innm ark  fylke, 
hvor organisasjonen er svak og hvor det er vanskelig å gå til  ansettelse 
av en fastlønnet sekretær. Der foreslår vi a t den nuværende ordning bi
beholdes. Der foreslår Volan a t V est-F innm ark faglige Sam organisa
sjon b lir en faglig d istrik tsorganisasjon  med fa st sekretær. Jeg  mener 
man må kunne vedta sekretaria te ts  forslag og a t m an i N ordland stiller 
saken med hensyn til grensene i bero til senere forhandlinger.

Elias Volan:  D et er ikke svært meget å innvende mot sekretaria te ts  
innstilling ; men jeg tro r  m an gjør galt 1 ikke allerede nu å fastslå  en 
distriktsoi'gauisasjon for F innm ark. Det er sa a t  de to sam organisasjo
ner nu har e t lavt m edlem stall, men forholdet er bl. a. også det der a t 
det frem deles er flere av foreningene der som ikke er medlemmer av 
nogen av de to sam organisasjoner. I  F innm ark  er ru n d t regnet orga
n isert 1000 fiskearbeidere i tils lu tn in g  til  T ransportarbeiderforbundet, 
og det er bare et ])ar av disse foreninger som s tå r  tils lu tte t sam organi
sasjonen. Det er dessnteii store utviklingsm uligheter her. Dessuten har 
vi ca. 1000 veiarbeidere ved S tatens og fylkenes veianlegg og kanskje 
noget lignende ved kommunene. Det skulde derfor for V est-Finnm ark 
være god grunn til å ha en d istrik tsorganisasjon. Man kan si a t Lands
organisasjonens X ordlands-sekretæ r kaii u tre tte  noget her, men han 
h ar allerede ca. 200 mil. Det vil ikke være m ulig å  komme over mere enn 
det som N ordlands-kontoret nu har. Jeg  h ar re ist noget over 3 60 dager; 
men allikevel er det bare eir brøkdel av det som skulde besøkes som jeg er 
kommet over. Det vil ta  å r  for mig å komme over alle plasser. Jeg  trodde 
derfor a t selv om m an får disse 4 d istrik tsorganisasjoner med 4 sekre
tæ rer i disse tunge fylker ved siden av N ordlands-kontoret, så vil det 
allikevel ta  tid  før man få r organisasjonen på fote der som i landet fo r
øvrig. H ertil kommer så opgaven med organiseringen av fiskerne, hvor 
det blir Landsorganisasjonens opgave å få dem organisert i fylkeslagene. 
Da har vi e t kolossalt agitasjons- og oplysningsfelt. Det vil være rik tig  
s traks å ta  fa tt. Vi regner jo med å få m akten i landet. E n  agitasjon i 
Nord-Norge vil b idra  meget ti l  det, og det er nødvendig å planlegge det 
nu og kunde kjøre u t i jan u ar—m ars. Med hensyn til Trom s fylke og 
grenseom rådet så er jeg enig i a t det e r rik tig  å legge V esterålen til den. 
Troms fylke er ikke så for d e t; men de er villig til det, og jeg mener det 
kom m unikasjonsm essig er en fordel. I  Nord-Norge h a r man ikke m indre 
enn 8000 veiarbeidere an sa tt i s ta t og fylker, og et lignende an ta ll har 
kommunene. Og vi har 5—6000 fiskearbeidere, hvorav bare en brøkdel 
e r organisert h ittil. Det er et kolossalt arbeide som der foreligger. Jeg  
kan slu tte  mig til Evensens forslag  om a t maii i prinsippet s lu tte r sig 
til sekretaria te ts  forslag  og a t grenseom rådet drøftes nau-mere.

Flori ts Gundersen:  S ek re taria te t har ikke ved ta tt noget om den 
sam organisasjon jeg representerer, nemlig Hønefoss faglige Sam organi
sasjon. Dram men teller nu 11 000 medlemmer, Hønefoss 4000. N år sekre
ta r ia te t  ikke h a r m ed ta tt Hønefoss, er det vel med kjennskap til det 
store d istrik t. Derfor m ente vi også a t sam organisasjonen der må be- 
lioldes og a t det vil være tungvin t å slå den sammen med Dram men og 
Kongsberg. Vi har alle de store vassdrag som m unner u t ved Hønefoss 
og hvor tyngdepunktet må være. Jeg  er fu llt k lar over kongressens be-
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slu tn ing  med hensyn til  fylkesorganisasjon; men det vil falle tungvint 
for Drammen å u tføre arbeidet i det d istrik tsom råde som Hønefoss har. 
I  1929 hadde vi 18 tils lu tte t sam organisasjonen, og nettop  da var det 
forslag oppe om fast sekretær for å få stø rre  tilslu tn ing . \ i  fikk også 
s tø tte  til det. Nu teller vi 70 foreninger med 4000 medlemmer. Det er 
nødvendig å beholde den. Ia llfa ll bør maii ikke treffe nogen beslutning 
om forandring her.

Alfred Nilsen:  Volan har k la rt u tdypet forholdene i Nordland. D i
s trik te t er s to rt og kommunikasjonene dårlige. Mener Landsorganisa
sjonen a t noget må gjøres der, så må det ofres mere og på lang  sikt. 
Men da er det hensiktsløst å lage til slike store distrik tsorganisasjoner. 
Volan har nu en p rak tisk  erfaring  for forholdene her. V i mener i den 
nordre del av N ordlands fylke, a t dette  d is trik t er for s to r t;  det som de 
tildeler oss. Den søndre del er også s to r ; men ikke så stor som den nor
dre del. Vi må erindre de store d is trik te r — Ofoten, Hammerøy, Lofoten, 
Vesterålen. Man burde trekke den sydlige del av fylket frem  til Hodø. 
Jeg  a n ta r  a t en grenseinndeling som den vi foreslår vil om fatte like 
mange medlemmer som det sek re taria te t her kommer til. Skal det ikke 
tas  hensyn til vårt syn, så må vi holde på fylkesgrensen.

Strek  blev sa tt for den alm indelige debatt.
; ar sen-Klerfoss:  Jeg  er k lar over kongressens beslutninger. N år 

man da skal fremholde s itt d is trik ts  in teresser så kan vi, i likhet med 
Volan når hau ta ler om de store avstander i Nordland, fremholde a t  vi 
har et fylke som er sterk t industria lisert. F o r v årt vedkommende vil 
det være en svakhet å slå alle våre sam organisasjoner sammen til  én. 
Men, nu vel, det er ikke noget å gjøre ved det. Kongressen har t a t t  s itt  
standpunkt, så vi få r følge det. Men vi venter a t  det b lir g jort noget, 
så vi får se hvordan dette vil komme til å bli. Vi vet ikke hvad som skal 
skje. Sam organisasjonenes forskjellige styrer i Østfold har inngående 
d røfte t disse ting og ventet på forhandlinger om disse spørsm ål for å se 
hvad det skal bli til. Hvis det er så a t fylkesgrensen skal holdes så må 
vi få rede på disse ting  så vi kan in n re tte  oss deretter.

Kris tof fer  Jakot)sen: Jeg  holdt på kongressen på faglige sam orga
nisasjoner, men kongressen fastslo  d istrik tsorganisasjoner, og det er 
vår opgave å sette det i virksomhet så p rak tisk  som mulig. F o r N ord
land fylke b lir det vanskelig å ha bare en distrik tsorganisasjon. Det 
er et område i u tstrekn ing  på 100 mil. Men centret for den nordlige 
del av N ordland fylke må da være Svolvær. Ved de forhandlinger som 
skal finne sted så må man se på det og det vil vauæ rik tig  å få to di
strik tsorganisasjoner der.

Ole M. Johansen:  Østfold er et u tpreget industricen trum , og det 
er ingen tilfeldighet a t det her er b litt 5 sam organisasjoner. Vi må være 
opmerksom på a t sam organisasjonene b lir mer og mer benyttet, og det er 
gledelig. Det er ikke sagt for å gå imot en kongressbeslu tn ing; men det 
kan også være m indre vel overveiede beslutninger selv på en kongress. Jeg  
tro r  jeg h a r medlemmene med mig når det sies a t en slik overgang vil 
være for brå. Derfor har vi innsendt vår henstilling. Jeg  vil anbefale 
sek re taria te t a t det ser på disse ting  med velvilje. Vi vil være tilfreds 
med et p ar d istrik tsorganisasjoner i overgangstiden.
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Elias Volan: Det var til Jakobsens antydning oni å legge centrnm- 
met i Svolvær for en distriktsorganisasjon for nordre del av Nordland 
fylke. Koininnnikasjonsinessig kan det være riktig; men ikke ut fra 
organisasjonens syn. Da kan det bare være tale om Narvik og Bodø. 
Best vildé det være med Bodø, men i Narvik har man de dyktigste orga
nisasjonsfolk.

Votering: Først votertes over sekretariatets innstilling om å pa- 
skynne forhandlingene om omorganiseringen på grunnlag av kongres
sens vedtak om en distriktsorganisasjon i hvert fylke. Det blev vedtatt 
mot 1 stemme.

Sekrelariatets innstilling med hensyn til Namdalen blev enstemmig
vedtatt. ., , ,

Sekretariatets innstilling for Nordland fylke blev likeledes enstem
mig vedtatt.

Troms fylke; Sekretariatets innstilling likeledes enstemmig vedtatt.
Før voteringen  om Finnmark fylke blev det en kort debatt.
Elias Volan: Det er galt for Finnmark fylke dette. Det har vært 

en rik utvikling. Jeg skal ikke stille iioget avvikende forslag; men hvis 
det er sekretariatets opfatning at agitasjonsbidragene til disse forhøies, 
så kan det sendes folk ut.

Lars Evensen: Sekretariatets forslag går ut på å få et grunnlag.
Volan: Jeg forstår det; men med den motivering som er gitt kan 

Finnmarks arbeidere kunne kreve at arbeidet fra Nordlands-kontoret 
vesentlig foregår for dem. Det overveiende flertall av de organiserte 
arbeidere i Nord-Norge har ikke organisasjonspraksis. Men jeg vil høre 
med formannen om sekretariatet er villig til å forstrekke Finnmarks 
organisasjoner en stund, så skulde det være i orden.

K arl Tøm meruas: Jeg tror det er riktig at representantskapet ved
tar sekretariatets innstilling, og jeg forstår det slik at hvis det ikke fører 
frem så kommer det tilbake.

Olav ITindahl: Vi legger i voteringen størst mulig velvilje overfor 
Finnmark.

Votering: Dermed blev sekretariatet innstilling for Finnmarks ved
kommende enstemmig vedtatt.

Punkt 4 b: Mønsterlover for distnktsorganisasjonene.
Man gikk så over til dagsordenens punkt 4b : Mønsterlover for di

striktsorganisasjonene.
V. Strøm: Det blev ikke anledning til å behandle niønsterlovene 

rundt i avdelingene; men bare på årsmøtene. Vi har hatt en komité til 
behandling herav, og vi har utsendt et forslag til avdelingene. Det vil 
da være uriktig iiu å forgrii>e saken. Man kan vente med dette. Det 
vil komme flere forslag til forandringer. Jeg vil foreslå at behandlingen 
herav utsettes.

John Johnsen: Jeg finner det helt uriktig å utsette mønsterlovene. 
Vi har i Telemark lenge ventet på å få mønsterlovene. Det er naturlig 
at vi har disse når vi nu skal vedta lover rundt omkring. Vil anbefale 
behandling nu.
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B. Flood-Engehretsen: Jeg er imot Johnsens uttalelser. Vi har ikke 
i samorganisasjonene fått anledning til å behandle dette. Det vilde være 
naturlig at samorganisasjonene fikk behandle det og fikk innsende sine 
forslag. Det skal her være et realitetsforslag som skal gjelde alle. Da 
bør det også behandles av de interesserte først. Jeg vil anbefale ut
settelse.

K arl Tømmeraas: Man kan selvsagt godt utsette dette; men jeg tror 
at hvis man skal utsette det til alle samorganisasjoner har behandlet 
loven, så vil vi få like mange forslag som vi har samorganisasjoner, og 
da vil vi komme op i dette igjen. Sekretariatet bør få bemyndigelse til 
å endre litt på lovene, der hvor de ikke passer. Jeg stemmer mot ut
settelse.

Alhert Karlsen: Jeg er enig med Johnsen i at man ikke kan utsette 
dette. Vi fikk disse mønsterlover allerede i mars måned. Men jeg vil 
ha sagt at jeg forbeholder mig rett til å stille visse endringsforslag.

Lars Evensen: Jeg sa at det lå visse prinsipper i mønsterlovene; 
men det vilde selvsagt være adgang til å foreta visse endringer ut fra de 
rent lokale forhold. De ting årsmøtene kommer med vil så senere bli 
behandlet av sekretariatet. Jeg kan ikke forstå at man da kommer med 
utsettelsesforslag.

Å îls Hansen: Jeg vil advare mot utsettelse. Det kan være samorga
nisasjoner som iår ikke har holdt årsmøter, og derfor ikke har fått be
handlet det. Vi har behandlet det og vi har gjennemført disse lover med 
visse små forandringer som er godtatt av sekretariatet.

Kristoffer Jakohsen: Jeg vil anbefale Strøms utsettelsesforslag. Da 
vi kom til distriktsstyremøtet i mars så hadde vi ikke engang der anled
ning til å behandle dette ordentlig. Derfor nedsatte vi en komité til 
å behandle disse lover, for så å fremlegge det på næste årsmøte.

C. Strøm: Det er riktig at mønsterlovene var på dagsorden ; men alli
kevel blev det nedsatt en komité til å behandle dem og fremlegge dem på 
næste årsmøte. Vi forstod Landsorganisasjonens representant derhen at 
det var anledning til det. Utsetter man ikke dette så vil man risikere å 
få en svær debatt på næste kongress.

B. Flood-Engehretsen: Tømmeraas og Johnsens standpunkt er orga- 
nisasjonsfiendtlig. De vil iklie at organisasjonene skal få behandle saken. 
Det tilsiktes bare å få en rettferdig avgjørelse under hensyntagen til de 
lokale forhold. Tdag foreligger bare sekretariatets forslag.

Olaf Kregnes: Jeg kan ikke forstå annet enn at vi nu må behandle 
mønsterlovene. Jeg har forstått det slik at vi skulde ha en lov som 
skulde gjelde alle, og så fikk samorganisasjonene gjøre sin tillegg. Vi 
kan idag i store trekk beslutte innholdet.

Votering: Mot nogen få stemmer besluttedes å behandle lovene.
Karl Tømmcrås: Mønsterlovene er selve rammen. Slik har jeg for

stått det. For Trondheims vedkommende må de op på førstkommende 
årsmøte; men vi må få visse forandringer. Det er iallfall et par ting 
vi må lia forandring i. 44 har f. eks. ikke kasserer, men kassererske. Det 
er småting, men det er tilføielser og forandringer som vi nødvendigvis 
må gjøre. Vi vil ikke fremme det som forslag til selve niønsterlovene; 
men det må gis adgang til visse tillempninger uten at man dermed går
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utenom  ramm en av mønsterlovene. Jeg  kan videre nevne en slik ting 
som represen tasjonsretten ; der må vi hen til en innskrenkning og repre
sen tan tskapet biirde sette en norm  der. Vi hadde så stor representasjon 
a t  vi m åtte innstille  våre årsm øter til annet hvert år. Jeg  vil anbefale 
det forslag som foreligger; idet de endringer som vi vil ha innenfor ram 
men av dette må vi kunne foreta.

Strøm:  Jeg  vil opta et forslag til  § 4. Der s tå r det a t årsm øtet skal 
holdes annet hvert år. Der vil jeg foreslå årlige årsm øter.

1 punkt 3 vil jeg foreslå a t u tg iftene bæres av d istrik tso rgan isa
sjonen og a t  ikke foreningene skal bære diét og ta p t arbeidsfortjeneste, 
isbi har man allerede beskåret de små og fa ttig e  foreninger. R esultatet 
vil på denne m åte til  s lu tt bli det a t de som vil avskaffe sam organisa
sjonene kommer frem  til det re su lta t og sammen med Tømmeraas.

B. Flood-Bngebretsen: Det er vesentlig de samme innvendinger vi har 
som i S tavanger. Det gjelder de mer prinsipielle ting  som vi ikke kan 
få fo randret når det er vedtatt, f. eks. med hensyn til  kontingenten. Vi 
mener m an skal betale efter an ta ll solgte m erker og ikke efter et gjen- 
nem snittlig  m edlemstall. V idere a t syke og arbeidsledige fritas . Jeg  
vil også understreke betydningen av årlige årsm øter og a t m an har en 
begrensning på 50 og ikke 100. Jeg  er dog k lar over a t det er sam organi
sasjoner hvor disse årsm øter har dradd avsted med hele kontingentinn- 
tekten. Vi har videre i en lovkomité hos oss behandlet saken og har 
g jort den forandring  a t tillitsm ennene ansettes og ikke velges. Jeg  vil 
op ta forslag herom.

Albert Karlsen:  N år det gjelder de enkelte paragrafer så vil jeg 
stemme for alle med undtagelse av § 3. Man vil erindre a t det på fag
kongressen forelå et forslag fra  Aust-A gder faglige Sam organisasjon, 
som det var stem ning fo r ; men som kom på slu tten  av m øtet, så jeg fan t 
a m åtte gå med på a t  det blev oversendt sekretariate t. Jeg  mener det 
vil være rik tig  a t all kontingent innbetales til Landsorganisasjonen også 
når det gjelder sam organisasjonens kontingent. Og videre a t alle fag
foreninger må være med i sam organisasjonene. Jeg  mener represen tan t- 
ska{)et har adgang til  å trekke op en slik ordning for kontingentinn- 
betaling.

B lir dette  forslag v ed ta tt så hadde jeg tenk t mig a t de tre  kunde u t
arbeide et forslag til imorgen og a t komitéen blev bestående av f. eks. 
Graver, Strøm  og Disenaaen.

John Johnsen:  N år det gjelder det forslag som foreligger så må vi 
vite hvor meget av det vi er bundet til og hvilke ting  som kan tillempes. 
Jeg  h a r derfor ikke noget direkte forslag til endring av disse m ønster- 
lo v er; men det kan gjøres en innvending mot § 4, hvor det s tå r  a f  man 
skal betale efter det gjennem snittlige m edlemstall. Det kan gi anledning 
til friksjoner. F o r å få bedre kontroll bør sam organisasjonene selv få 
bestemme formen for kontingenten. Det er anket over årsm øtenes be
handling. Vi h ar im idlertid  ti ltrå d t a t  grensen settes til 100 medlem
mer og a t det b lir annet hvert år. Jeg  vil foreslå a t den enkelte d is trik ts
organisasjon selv bestemmer sin kontingent og formen for den og a t 
sek re taria te t gir det sin tilslu tn ing.

A rth u r  Olsen: Jeg  har studert meget over hvorfor dette  med års-
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m øter annet hvert å r er kommet inn i lovene. Jeg  ti'odde det nettop 
styrket oss a t vi kom sammen en gang hvert år. Jeg  vet a t vi har bruk 
for disse møter. Men det var en gang m an m ente at disse m øter gav 
anledning til politiske in triger og kjegl. Jeg  vil stemme for det forslag 
som foreliggmr, men a t det blir drsm øter. Det b lir de store avdelinger 
som får utgiftene med det. Jeg  vil be om a t man ikke vedtar m ønster
lovene på dette punkt. E fte r punkt 6 i § 4 vil jeg foreslå a t d is trik ts 
organisasjonenes årsm øter også velger representan t og varam ann til 
Landsorganisasjonens representantskap.

Lars Evensen:  N år det gjelder disse forskjellige forslag, så er de 
aller fleste nærm est små redaksjonelle forandringer, som det ikke er 
noget i veien for at man kan innredigere i lovene. Men n år det gjelder 
selve prinsippet her så søker man nu å legge det an på de forhold vi 
hadde tidligere. Det ei- særlig årsmøtene, representasjonsretten og hvem 
som skal betale m an da er inne på. N år det gjelder årsm øtene så har 
kongressen  fa s ts lå tt annet hvert år. Vi har i m ønsterlovene foreslått a t 
distrik tsorganisasjonen betaler reiseutgiftene og a t avdelingene selv be
ta ler diét og ta p t arbeidsfortjeneste. Det er for å få en fast regel over 
det hele a t \ i  foreslår denne ordning. N år det gjelder kontingenten så 
s tå r det tydelig a t årsm øtene bestemmer den og m åten hvorpå den skal 
innbetales. Der m ente vi det beste var å følge forbundenes rap p o rt til 
Landsorganisasjonen. Så var det videre re ist spørsmål om sekretæren 
skulde ansettes eller velges; der har vi ment a t vi ikke bør treffe noo-en 
generell beslutning så her s tå r d istrik tsorganisasjonene fr itt. Så var 
det A rth u r Olsens u tta le lser om a t årsm øtene skulde velge represen
tan te r  til Landsorganisasjonens representantskap. Det h ar vi vært enig 
I og vi forsøkte nu å få det igjennem ; men det var enkelte steder man 
allerede hadde stem t ru n d t i avdelingene. N år det gjelder rejiresenta- 
sjonen til Landsorganisa.sjonen er vi enige. Som distriktsorganisa.sjonene 
nu skal arbeide, tro r  jeg ikke m an foregri}jer noget ved å ha årsm øter 
annethvert år. Jeg  vil anbefale innstillingen og a t sek re taria te t få r ad
gang til  å foreta de tillem pninger som de lokale forhold tilsier.

Earl Tømmerås: Vi h ar g å tt over til 2-årige årsm øter og h ar ikke 
m erket nogen niisnøie med det b landt medlemmene. Det er ikk(> dette 
med 1- eller 2-årige årsm øter som er avgjørende; men den rappoi-tvirk- 
somhet man har u te i d istriktene. Med hensyn til kontingenten så lig- 
gei' det forskjellig an foi- de forskjellige sam organisasjoner. N år det 
gjelder valg til repres<mtantskap og kongress så h ar vi uravstem ning 
og de som får flest stem m er blir valgt. N år det gjelder utg iftene så 
har man vanligvis h a tt  reisefordeling, mens diéten er betalt av sam- 
organi.sasjonen.

Komité til gjennemgåelse ar mønsterlovene nedsettes.
Glar Hindahl:  Jeg  tro r  det vil ^ære nødvendig å nedsette en komité 

lai o medlemmer bestående av L ars Evensen, A lbert K arlsen, Strøm , 
Flood-Engebretsen og Tømmerås til å komme med forslag i anlednim^’ 
mønsterlovene. ''

Votering: H indahls forslag ble\^ v^edtatt.
Elias Volan: Jeg  vil lumstille til komitéen å overveie adgangen til

I.. i
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iikekontingeiit. D et må videre kunne gis adgang for hver d istriktsorga
n isasjon å bestemme at kontingenten skal betales for hvert solgt merke. 
D et vil mange steder fa lle  rettferdigere. t)g det er en annen t in g , at 
D et må åpnes adgang t il a t sam organisasjonene bærer noget mer av ut
giftene ved årsm øtene enn det som her foreslåes.

S trek  blev satt. , i, i n -i
Qeorq Jakobsen:  Man får inntrykk av at man på enkelte hold vii

gjøre denne sak større enn den virkelig er. V i så at d isse lover enkelte
steder rundt omkring også vakte m otstand. Men jeg hadde ikke^ ventet
at det hadde vært reist så stor m otstand. U tgiftene til årsm øtene er
store og jeg er enig i 2-årlige årsmøter.

K ris to ffe r  Jakobsen:  H vor står det i kongressprotokollen at det ct 
vedtatt 2-årlige årsm øter? Kongressen har ikke i prinsippet u tta lt sig 
for 2-årlige årsmøter. For Stavangers vedkommende y il det svekke 
sam organisasjonen om avdelingene skal betale omkostningene. Derfor 
er ieg enig i at sam organisasjonene betaler alle  utgifter.

l i .  Flood-Engebretsen:  Jeg leter efter den beslutning kongressen fa t
tet med hensvn til  årsm øtene i sam organisasjonen og som Evensen har 
påberopt sig." Men jeg har ikke funnet det. Sekretariatet har heller ikke 
når det gjelder andre ting og av vel så stor betydning som dette, fore
ta tt  nogen forandring. Om man her gjør en forandring i  den eventuelle 
kongressbeslutning, så vil man kunde forsvare det. Med hensyn t il  
ukentlig kontingent så foreligger det forslag om det og det vil selvsagt
bli optatt.

M øtet hevet.

Formiddagsmøtet fredag 20 september.
D irigent; Olav HindaJil.

Møtet blev sa tt klokken 10 presis.
Protokollen for gårsdagens efterm iddagsm øte referertes ved se

kretær Lars Evensen og blev vedtatt uten bemerkninger.
Navneoprop blev foretatt.

Arbeiderbevegelsens foretagender i Folketeaterbtjgningen besees. 
Olav H indahl:  D et var meningen idag når m øtet er slu tt å bese 

Folketeaterbygningen og de foretagender arbeiderbevegelsen har der. 
Efterpå vil sekretariatet innby representantskapet til en enkel lunsj.

F ortsa tt behandling av m ønsterlovene.
Man fortsatte så behandlingen av dagsordenens punkt 4 b: Mønster-

lover for distriktsorganisasjonene.
Olav H indahl:  Den nedsatte komité har gjort et godt arbeide, idet 

man er kommet t il  en enstem m ig innstilling.

§ 1.
Overensstemmende med sekretariatets innstilling  fikk § 1 følgende 

ord lyd:
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D istrik tsorganisasjonens område.
D istriktsorganisasjonen som har sitt  sete i ...........................................

er en sam m enslutning av de fagforeninger i byer og d istrikter i ................
fylke, som gjennem sine respektive forbund er tils lu tte t Arbeidernes 
faglige Landsorganisasjon.

Sekre tar ia te t  foreslo :
Formål.

1. V'ed planm essig samarbeide å verne og fremme arbeidernes faglige, 
sociale og økonomiske interesser, å søke oprette fagforeninger, hvor 
det lar sig  gjøre, bistå ved forhandlinger og faglige konflikter, lede 
agitasjons- og oplysningsarbeidet innen distriktet.

2. D røfte alle tvistem ål og avgi u ttalelser t il fagforeninger, forbund  
og Landsorganisasjonen.

.S. Medvirke ved innsam linger og øvrige arrangem enter under om fat
tende arbeidskamper i overensstem m else med Sam organisasjonens, 
forbundenes eller Landsorganisasjonens læslutninger, og i  samråd  
med disse planlegge Og iverksette aksjoner, når sådanne finnes for
m ålstjenlig.

4. Avgi beretninger t il  forbundsstyrer eller sekretariatet angående 
organisasjonsforholdene i d istriktet. Sam organisasjonen skal også 
efter eget in itia tiv  innsende innstillinger og utredninger til for
bundsstyrer eller sekretariatet med hensyn til agitasjons- og op
lysningsarbeidet.

5. Kepresentere de fagorganiserte i offentlige institusjoner, innstille  
på medlemmer i offentlige komitéer som de fagorganiserte har sær
lig  interesse av å være representert i.

Den nedsatte komité hadde ingen bemerkninger til denne paragraf, 
som blev enstem m ig vedtatt som innstilt.

§ 3.
Kontingenten.

Sekre tar ia te t  innstillet:
1. Til fremme av D istriktsorganisasjonens formål og opgaver innbe

taler foreningene en kontingent i forhold t il  s itt  m edlem santall. 
K ontingenten fastsettes av det ordinære årsmøte.

2. K ontingenten erlegges t il D istriktsorganisasjonen kvartalsvis in 
nen den 10 i månedene januar, april, ju li og oktober efter det gjen- 
nem snittlige m edlem santall ifø lge  foreningenes m ånedsrapporter 
til  forbundene.

3. Forretningsutvalget kan om det viser sig nødvendig beslutte må
nedlig innbetaling av koutingeuten.

4. Under lokale konflikter sam t til fremme av sine spesielle formål 
kan D istriktsorganisasjonen utskrive ekstrakontingent. E kstra- 
kontingenten må for å vaire obligatorisk godkjennes av sekretari
atet.
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Lovkomitéen  iiodsatt av represen tan tskapet foreslo liertil: 
Komiteen foreslår a t paragrafen endres således a t det åpnes adgang 

til  å innføre ukentlig kontingent Og a t kontingenten kan  betales efter an 
ta ll solgte merker.

Votering: S ek re taria te ts  og lovkoniitéens innstilling  blev vedtatt.

§ 4-
Årnmøtet.

Hekretariatet foreslo:
1. Årsm øtet er D istrik tsorganisasjonens liøieste myndigliet. Det hol

des annethvert år, så vidt m nlig i m ars måned. Å rsm øtet består av 
re])i‘esen tan ter valgt av de tils lu ttede foreninger. Foreningene har 
T ett t i l  en rej)resentant for hvert påbegynt 100 medlem.

Ingen forening h a r re tt  ti l  mere enn 5 representanter.
2. Foreningene må for å ha represen tasjonsrett være tilm eldt D is trik ts

organisasjonen m inst lt m åneder før årsm øtet og for øvrig ha opfylt 
sine forpliktelser.

Foreningens m edlemstall utregnes efter deres kontiiigentinnbe- 
ta lin g  de siste I? m åneder før årsm øtets innkallelse.

3. Representantenes re iseu tg ifter betales av D istriktsorganisasjonen. 
D iét og ta p t arbeidsfortjeneste ban-es av foreningene. Ålle øvrige 
u tg ifte r til årsm øtene utredes av D istriktsorganisasjonen.

4. Å rsm øtet h a r å behandle beretning, regnskap, bndgett, alle inn
sendte forslag som ligger innenfor rammen av D istrik tso rgan isa
sjonens virksomhet, velge forretningsutvalg, slyre, revisorer, pro- 
tokollkoniité, ansette eller velge tillitsm enn og treffe bestemmelse 
om lønninger, honorar og diét.

5. Å rsm øtet velger et styre på . . . .  medlemmer hvorav . . . .  som u t
gjør forretn ingsutvalget skal van-e bosatt i ........................ De øv
rige . . . .  medlemmer velges fra  d istrik te t. Sekretæren er fast med
lem av forretn ingsutvalg  og styre. D et velges et tihsvarende an ta ll 
varam enn.

6. FoTTuann, næ stform ann, sekretær og kasserer velges ved sæ rskilt 
valg. 1 tilfelle ingen av de foreslåtte opnår absolutt flerta ll ved den 
første gangs votering, ansees den som valgt som ved annen gangs 
votering opnår de fleste stemmer.

Å rsm øtet velger 2 revisorer og en protokollkom ité på 3 med
lemmer og varam enn for disse. Revisorer og protokollkom ité skal 
være bosatt i ............................

7. Forslag  som øiiskes behandlet ])å årsm øtet må være innsendt til 
forretn ingsutvalget innen en bestem t frist.

8. S ty rets forslag lil dagsorden oversendes til foreningene m inst 1 
m åned før årsm øtets sammentreden.

Å rsm øtet vedtar dagsorden og forretn ingsorden og h a r å god
kjenne fxillmaktkoniiiéæns innstilling.

0. S tyret, revisorer og ])rotokollkomité skal vau'e til stede på å rs
møtet. De h a r tale- og forslagsrett, men ikke stem m erett.
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Lovkomitéen  foreslo:
1. Å rsm øtet er d istrik tsorganisasjonens høieste myndighet. D et bør 

dog ikke holdes oftere enn annet; hvert år, så vidt m ulig i m ars 
måned. P u n k t  1, om representasjonsretten. Å rsm øtet fa s tse tte r 
representasjonsretten  og bør foreningene ikke ha  re tt  t i l  mer enn 
1 rej)resentant for hvert pålægynt 100 m<Hllemmer.

Tøninierås o p tar innstillingen i sin oprinnelige form, 1 repre
sen tan t for hvert i)åbegynt 100 medlemmer. Enstem m ighet om at 
ingen forening skal ha re tt  til mere enn 5 representanter.

2. 2net avsnitt:  Istede tfo r kontingentinnbetaling settes koiitingent- 
rapport.

3. Komitéen foreslår enstemmig a t punktet få r følgende ordlyd:
«Representanteii(‘s re iseu tg ifter betales enten av d is trik tso r

ganisasjonen eller ved innførelse av reisefordeling på årsm øtet. 
Eventuell ta p t arbeidsfortjeneste dekkes av foreningene. Alle øv- 
låge u tg ifte r ti l  årsm øtet u tredes av distriktsorganisasjonene.»

4. Foreslåes g itt følgende tilføielse: «Årsm øtet kan velge d is trik ts
organisasjonens represen tan t og varam ann til  Landsorganisasjonens 
representantskap.»

9. Foreslåes g itt følgende ordlyd: «S tyrets medlemmer deltar på
årsm øtene, men h ar ikke stem m erett ved behandling av beretning og 
regnskap.

Revisorer og protokollkom ité de lta r j)å årsm øtene og h ar for
slags- og talerett.»

Karl Tømmeraas: Lovkomitéen har g jo rt det noget tøielig, idet 
årsm øtene er overla tt å  bestemme representasjonsretten . Jeg  mener 
det bør få en fastere form nemlig som fo reslå tt av sek re taria te t og jeg 
anbefaler det og op tar det.

B. Flood-Engehretsen: ,leg vil advare mot Tøm m eraas’ forslag, idet 
det banker fa s t a t  alle sam organisasjoner skal ha det slik og slik. 
Lovkomitéens innstilling  gir anledning til tillem pninger.

(junnar Bisenaaen:  Skal det væ.re bindende for alle sam organisa
sjoner på dette jm nkt? Skal represeiitasjonsretten  bare være begrenset 
til 5, så vil de store fagforeninger bli avskåiad rejH'esentasjon. Vi h ar 
foreninger som har optil 22 represen tan ter, meti det er meget. Men 
å begrense det til 5 er å ta  for sterk t i.

Valdemar Nilsen:  Man bør ikke gi det en så tøielig form som lov
komitéen har g itt det. Lovene bør være bestemte.

Klias Volan (til fo rre tn in g so rd en ): Det er en bestemmelse i lo
vene om a t tillegg og forandringer kan gjøres, men a t det må godkjen
nes av sekretaria te t. Det skulde være en sekk stor nok for enhver sam
organisasjon.

Lars Evensen:  Det oprinnelige forslag var for bestemt, deidor 
tro r  jeg det er rik tig  å slå fa s t det lovkomitéen foreslår. X år det gjel
der begrensningen til 5, så er det bare Oslo som s tå r  i en særsJilling 
her og der må det gis adgang til en oværgang.

H alfdan  Wigaard: Hvis m an kan gå u t fra  a t sek re taria te t kan gi 
dispensasjon, så er det all right. Det går ikke an å innskrenke så sterk t
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som m an her foreslår. Jeg  er selvfølgelig enig i a t det må en innskrenk
ning til her i Oslo, men ikke så sterk.

All). R a m n :  N år det sies a t det nye forslag skal forståes slik a t 
m an kan gi dispensasjon, så er det k la rt a t hvis vi vedtar a t ingen for
ening h a r  re tt  til mer enn 5 representan ter, så er det en prinsipiell 
standpiinkttagen.

K arl Tønimeraas: Disse endringer vil nok skajH; adskillig  krangel 
utover i d istriktsorganisasjonene. Det hadde væ rt best å vedta det 
oprinnelige forslag.

(j. i^trøni: M ønsterlover må være noget bevegelige, så man kan 
inn rette  representasjonsretten  efter de lokale forhold.

Lar,‘i E venm n: Spørsm ålet er: vil representan tskapet vedta de
oprinnelige m ønsterlover og a t de skal gjelde alle u ten endringer, så 
e r saken klar. Men da blir det ikke mønsterlover. Vi har m ent a t 
man ikke kunde gå frem slik ; men a t det m åtte være en viss bevegelig
het innenfor hensynet ti l  de lokale foihold. Det er sam stem m ighet om 
å  komme op i 1 represen tan t for hvert i)åbegynt 100 medlemmer. De 
foreninger som h ar 20 og flere i-epresentanter kan m an ikke slå ned til  
5. D et vil ikke gå sm ertefritt, så der er lovkomitéens forslag bedre.

A rth u r  J . Olsen: Jeg  forstod dette  forslag oprinnelig slik a t det 
skulde være bestem te parag rafer som skulde gjelde alle. Jlen nu for
s tå r  jeg det slik a t  man kan få bestemme det på sine årsm øter. Kan 
m an selv få bestemme 1 eller 2 årlige årsm øter og representasjons
re tten  ?

H indahl: Årsm øtene skal ha en viss adgang til det, men det skal 
vedtas av sek re taria te t og det er ikke alle som få r lov til å holde 1-årige 
årsm øter.

B. Flood-Engehretsen: Årsmøtene h ar re tt  til å fastse tte  1 eller 2 
årlige årsm øter og kon tingen ten ; men det skal godkjennes av sekreta
ria te t. Det sies ikke bestem t a t det skal være 2 årlige m øter; men man 
skal se å komme d it hen. ITvoiJor vedta flere forslag som kan bringe 
vanskeligheter? La oss ta  det sk ritt fo r sk ritt.

Gunnar Disenaaen: Da vi i komiléen kom til  represen tasjonsret
ten, var det adskillig  diskusjon derom. H vis m an legger det til grunn 
for a t det ikke  skal være mer enn 5 re])resentanter, så vil det ikke bli 
ved ta tt på v å r t årsm øte. Men jeg går u t fra  a t fo randringer eller op- 
hevelser av disse lover bare kan skje på årsm øtet og må for å Være 
gyldig godkjennes av sek re taria te t som det heter her ti l  s lu tt og der 
skulde det ligge en viss tillem pning.

All). Ranen: Je g  vil ia llfall forlange a t Evensen og Flood-Enge- 
bret.sens u tta le lser b lir nøiaktig re ferert i protokollen — a t det er en 
overgangsbestemmelse. Da kan jeg gå med på lovkomitéens forslag.

V otering: Ved a lte rn a tiv  votering mellem lovkomitéens forslag
punkt 1 (om representasjonsretten) og sek retaria te ts  forslag blev lov
komitéens forslag v ed ta tt mot 9 stemmer som blev avgitt for sekreta
ria te ts  innstilling.

Lovkomitéens forslag  til punkt 2 i sek re taria te ts  innstilling  blev 
vedtatt. — Lovkomitéens forslag til punkt 3, 4 og 9 blev likeledes ved
ta tt ,  for øvrig sek retaria te ts  innstilling .
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Paragrafene 5, 6, 7, 8 blev ved ta tt overensstemmende med sekre
taria te ts  forslag således:

§ 5.
Styret.

1. Mellem årsm øtene er s ty re t den høieste m yndighet under hensyn
tagen til  d istrik tsorganisasjonens og Landsorganisasjonens lover 
og formål.

2. S ty re t holder et o rd inæ rt møte hvert å r  for å behandle forretn ings
utvalgets beretning, regnskap og budgett, nedsetter fullm aktskom ité, 
utarbeider ag itasjonsplan for d is trik te t og behandler alle saker 
som m åtte bli forelagt av forretn ingsutvalget. V iktigere spørsmål 
skal av u tvalget forelegges det hele styre enten ved onisendelse 
til sk riftlig  avgjørelse eller ved innkallelse til ekstram øte. T illa ter 
ikke tiden en slik frem gangsm åte fa tte r  u tvalget selv under ansvar 
den fornødne beslutning som snarest m ulig b lir å forelegge det 
samlede styre.

§ 6 .
Forretningsutvalget.

1. Forre tn ingsutvalget består av form ann, næ stform ann, kasserer og 
sekretær sam t 3 styremedlemmer.

2. F orre tn ingsutvalget leder d istrik tsorganisasjonens daglige virk
somhet i overensstemmelse med lover og form ål og de av årsm øtet 
og sty re t fa ttede beslutninger, planlegger og iverksettser ag ita 
sjonen, avgir beretning og regnskap, u tarbeider forslag  til  dagsor
den og forretn ingsorden for årsm øtene, og h ar ansvaret for a t  a r
beidernes organisasjonsmes_sige in teresser b lir iv a re ta tt innen di
strik te t.

3. F orre tn ingsutvalget har møte så ofte form annen finner det på
krevet eller når et av utvalgets medlemmer forlanger det.

4. Form annen eller under hans forfall, næ stform annen, påser a t alle 
u tvalgets funksjoner og beslutninger b lir u tfø rt og er ansvarlig  for 
a t  så skjer. Ila ii leder d istrik tsorganisasjonens m øter så frem t 
ikke anderledes bestemmes.

5. Sekretæren fører i sam råd med form annen all korrespondanse og 
u tfø rer det arbeide forretn ingsutvalget, s ty re t eller årsm øtet be
stemmer. H an leder d istrik tsorganisasjonens kontor i henhold til 
gjeldende in stru k s og er ansvarlig  for kontorets virksomhet. Sekre
tæ ren fører forhandlingsprotokollen.

(i. K assereren fører d istrik tsorganisasjonens regnskaper efter den av 
Landsorganisasjonen utarbeidede instruks. U tvalget kan n å r som 
helst forlange sig regnskapene eller en økonomisk s ta tu s  forelagt, 
og kassereren p lik te r t i l  enhver tid  å holde utvalget å  jou r med 
d istrik tsorganisasjonens økonomiske stilling.

7. D eretning og regnskap avslu ttes med kalenderåret.
8. Regnskap for foregående å r  skal senest i m idten av februar i revi

d e r t s tand  forelegges utvalget.
9. B eretning og regnskaj) tilstilles efter årsm øtet sek re taria te t og 

sam tlige tilslu ttede foreninger som meddelelse.
10. Medlemmer av u tvalget som uten gyldig grunn eller anm eldt forfall
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er fravæ rende i 3 på h inannen  fø lgen d e m øter er u ttrå d t av n tva l- 
get og varam annen in n k a lles  som  fa st  m edlem . U tv a lg et er be- 
s ln tn in g sd y k tig  når 5 er t i l  stede.

§ 7.
Revi s jonen.

R evisorene har å gjennem gå regnskap en e i henhold  t i l  L andsorga
n isasjon en s in stru ks.

R evisjon sprotokollen  forelegges forretn in gsu tva lget.

§ 8.
RrotoJvolllco m, i téen.

P rotok o llk om itéen  har å  gjennem gå så vel s ty re ts  som forretn in gs
u tv a lg e ts  p rotokoller og kontro llere a t b eslu tn in gen e er i sam svar med  
organ isasjon en s lover og vedtak.

K om itéens anm erkninger fore legges årsm øtet.

§ 9.
Fagl ige  utvalg.

1. I byer og in d u stristrøk  med flere fagforen in ger velges av fe lle s  fag-  
foren in gsstyrem øte e t  fa g lig  u tv a lg  fra 3 til 5 m edlem m er. Rå det 
sted  hvor D istr ik tso rg a n isa sjo n en  har s it t  sete, fungerer forret
n in g su tv a lg et som  fa g lig  u tvalg .

2. iled lem m er  av D istr ik tso rg a n isa sjo n en s styre fungerer som  u tv a l
gets form ann.

3. U tv a lg e ts  opgave er å fungere som  et lo k a lt b indeledd m ellem  fag 
foren in gen e og som  hjelpeorgan  for forretn in gsu tva lget.

4. 1 tv a lg et har å behandle de saker de får over-sendt fra  distrikts'- 
styre og forretn in gsu tva lg , og de saker og  spørsm ål av lok a l art 
som  b lir fore lag t fra  fagforen ingene.
U tv a lg e ts  b eslu tn in ger forelegges fo rretn in g su tv a lg et t il  godkjen
nelse.

5. I saker som  bare an går sted lig e  forhold  kan fo rretn in g su tv a lg et  
og de fa g lig e  u tv a lg  enten  på an m odning e ller  eget in it ia tiv  råd 
føre s ig  med organ isasjon en s t illitsm en n , foren in gsstyrer, gruppe
styrer og i sæ rlige t ilfe lle  med m edlem m er i de en k elte  in d u strier  
hvor der kan fa tte s  b eslu tn in ger av rådgivende art.

L ov k o m i t é e n  fo r e s lo :
R unkt 2 foreslåes g it t  fø lgen d e ordlyd: M edlem m er av d istr ik ts

organ isasjon en s sty re  sk al være m edlem  av de fa g lig e  valg.
V o te r i n g :  S ek reta r ia te ts  in n s t illin g  med lovk om itéen s t ilfø ie lse  

blev ved tatt.
§ 10.

Ah ni nd e l ige  he s t e m mel  ser.
F ølgen d e fo r s la g  fra  s e k r e ta r ia te t  b lev  v ed ta tt

1. Foi-en ingene innen  d istr ik te t  skal t il  enhver tid  stå  i den n ø ieste  
k ontakt m ed D istr ik tso rg a n isa sjo n en  sam t b istå  den med a lle  op- 
ly sn in g er  av organ isasjon sm essig  art.
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F oren ingene skal holde D istr ik tso rg a n isa sjo n en  u n d errettet om 
sin e tillitsm en n s navn og adresse.

2. H v is noen av de v a lg te  e ller  a n sa tte  t illitsm en n  viser s ig  u sk ik k et  
e ller  forsøm m er sin  s t illin g , kan sty re t suspendere ham  ved en f ler 
ta llsb es lu tn in g  og in n til årsm øtet a n sette  en ny efter  fo rretn in g s
u tv a lg e ts  in n stillin g . D en  så ledes sn sp en d eite  har dog r e tt  t i l  å 
innanke sin  sak for årsm øtet.

3. A lle  b eslu tn in ger avgjøres ved a lm in d e lig  fler ta ll. S tår  stem m ene  
lik t an sees fo rs la g e t fork astet.

4. F oran d rin ger eller ophevelse av d isse  lover kan bare fin n e sted  på 
årsm øtet og  må for å være g y ld ig  godkjennes av sek retaria tet. 
K a r l  Tømnierås :  D et må være en s t ilt ie n d e  fo ru tse tn in g  at en k elte

til le g g  må t illa te s  med sek reta r ia te ts  godkjennelse.
H erm ed var m ønsterlover for d istr ik tso rg a n isa sjo n en e ved tatt.

Punkt 6: Forslag om endringer i lovene for de 
arbeidsløses foreninger.

M an gikk så over til dagsordenens p unkt 6: F o r s l a g  t i l  endr inger  i 
lovene fo r  de arhcids løses  foreninger.

S e k r e ta r ia te t s  in n s t il l in g  in n eh o ld t 3 p un kter: 1. Lovene for de 
arb eid slø ses forenin ger. 2. K on tin gen ten  og 3. O rgan iseringen  av de 
arb eidsløse på lan dsbygden . D a saken  som  m an senere vil se av refe- 
1‘a te t  b eslu tted es behandlet pun ktvis, tar  vi nedenfor sek reta r ia tets  for
s la g  også p u n k tvis og  beh and lin gen  derav.

Lovene  f o r  de arl i eidsløses  foreninger .
F ø rste  p unkt var a ltså  lovene for de arb eid sløses foreninger. 

S e k r e ta r ia te t  inns t i l t e :
TTmiddelbart efter fagk on gressen s a v slu tn in g  optokes arbeidet for 

å forberede dann elsen  av ai'beidsløses foren in ger.
Rå grunn av a t det gikk sent m ed tryk n in g  ete. kunde ikke m ater i

a le t  sendes u t før  i m ars m åned.
Pln oversik t over re su lta te t  av organ isasjon sarb eid et b land t de ar

b eid sløse sk u ld e væ rt fore lag t rep resen tan tsk ap et, men på grunn av at 
d et tross  p urrin g  ikke er kom m et rapjjorter fra en flerhcd av sam organ i
sasjoner, er det ikke m u lig  å  g i en fu lls te n d ig  oversik t.

A d :  Lovene  f o r  de  arheids løses  foreninger.
F ra en rekke foren in ger er d et kom m et krav, h en stillin g er  og for

sla g  om  en d rin g  i de av kongiæ ssen v ed ta tte  lover.
K ongressen  vedtok  fø lgen de angående lovend rin ger:
«S kulde det v ise  s ig  i kongressperioden  a t  det b lir nødvend ig  å fore

ta  en d rin ger i lovene for de arb eid sløses forenin ger, kan rep resen tan t
sk apet foreta  en d rin ger efter a t  saken er behandlet i de arb eidsløses  
foreninger.»

D et er sæ rlig  tre spørsm ål som  er frem kom m et gjennem  for.slagene 
fra  foreningene.
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1. Ophevelse av lovenes bestemmelse om at der må underskrives en 
erklæring for å opnå medlemsskap i  de arbeidsløses foreninger, 
hvori man anerkjenner Landsorganisasjonen og D et norske Arbei
derpartis grunnsyn og lætningslinjer.

Sekretariatet er av den opfatning at denne lovbestemmelse er av 
prinsipiell art og kan bare endres ved nye kongressvedtak. D et er 
m eddelt foreningene a t det ikke kreves medlemsskap i D et norske A r
beiderparti for å bli medlem i de arbeidsløses foreninger, men det kre
ves })ositiv lojalitet.

Sekre tar ia tet  foreslo for representantskapet:
Lovens  § 2 opret tholdes uforandret.

Lars  Evensen:  Jfår det gjelder organiseringen av de arbeidsløse 
var d«et m eningen å kunde gi en oversikt over denne u tv ik lin g ; men der 
har distriktsorganisasjonene vært slappe med innsendelse åv rapport. 
Vi skulde hatt første kvartals rapport i ju li måned, men det er bare 
1 å 2 distriktsorganisasjoner som har gjort det. V i sendte purrings- 
skrivelse, men frem deles har ikke de fleste innsendt noget. Tilsammen 
er det 50 arbeidsløses foreninger dannet h ittil med et sam let medlems
antall av 5 G9(S medlemmer. l)erav er det 1 300 som har tilhørt andre 
forbund tidligere så det er 4 398 nye tilkommet. D et er sæ rlig 3 spørs
mål uår det gjelder lovene som har vært fremme og som sekretariatet 
har funnet ikke å kunde ta  standpunkt t il  uten å ha hørt representant- 
skapets stillingtagen . D et er først og frem st kommet krav om at lojali- 
tetserklæringen skal uigå. Der hevder sekretariatet at det og represen
tantskapet ikke kan foreta forandring efter kongressens beslutning. 
D et er videre kommet krav om nedsettelse av kontingenten —  10 øre —  
eller helt opheve den. Sekretariatets opfatning er den at man ikke helt 
kan opheve den, da man da ikke får den kontroll som må til. Men vi 
foreslår a t der hvor man bare får m atlapper bør man imøtekomme an
modningen 0111 en nedsettelse, enten ved å finne en form for rim elig  
måned skontingent eller ved nedsettelse av den ukentlige kontingent. 
Så var det organiseringen av de arbeidsløse på landsbygden; som 
skulde organiseres i tilslu tn in g  t il  Skog- og Landarlieiderforbuiidet. 
D et er kommet krav fra V estlandet og kystdistriktene, hvor der ellers 
ikke er grunnlag til stede for dannelse av skog- og landarbeiderfor- 
eiiinger om å få adgang til å danne arbeidsløses foreninger. Sekreta
ria tet in nstiller  at representantskapet godkjenner at sekretariatet i 
samråd med distriktsorganisasjonene og Norsk Skog- og Landarbeidiu*- 
forbuiid åpner adgang t il å daiiiic arbeidsløses foreninger i de distrikter 
hvor arbeidsforholdene ligger slik  an at det iklvc er grunnlag til stede 
for skog- og landarbeiderforeninger. A'i mener at vi dermed skulde være 
på rett vei.

B esluttedes å behandle sekretariatets in n stillin g  punktvis.
Ka rl  Tørnmerås:  Jeg  kan vanskelig følge den avgjørelse. Trin- 

siperklæringen var noget av det beste kongressen gjorde; men den ven
til som blev åpnet om adgang til individuelt medlemsskap var uheldig.

.li
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V i har en del slike. D et har im idlertid styrket organisasjonen at vi 
har holdt prinsipiærklæringen. Min erfaring fra dette arbeide går ut 
på at lovene ikke kan forandres mer enn det som her foreslåes.

B. Flood-Engebretsen:  V i hadde et fellesm øte hos oss av de arbeids- 
løsti, hvor man bl. a. frem holdt a t Bygningsarbeidernes Forening på 
stedet hadde m onopolisert arbeidet og drev arbeidsanvisniug slik at 
ingen andre kunde få arbeide. Jeg mener at her er noget galt. D et 
står i lovene at de arbeidsledige har både rett og p likt t il  å søke arbeide. 
Men allikevel ser vi at man vedtar overenskomster som monopoliserer 
arbeidet for sine medlemmer.

K onr ad  Nordahl:  Her er det vel ingen meiiiiig å begynne og disku
tere m onopolisering av arbeids]>lasser.

Elias  Volan:  Med hensyn t il punkt 2, kontingenten, mener jeg re
presentantskapet ikke har adgang til å endre; loven. R epresentantska
pet har ingen adgang til å endre kongressens prinsipielle vedtak. Jeg  
vil t il punkt 2 foreslå efter ordet «kommuner» «hvor de økonomiske 
forhold er sæ rskilt vanskelig.»

John Johnsen:  D et er megen m isnøie hos oss omkring dette med
lemsskap og man har krevd forandringer her. Jeg  har frem holdt at vi 
ikke kunde endre noget her, hvor kongressen har ta tt staiulpunkt. Men 
maii mener allikevel a t det må kunne foretas forandringer. D et er 
nu heller ikke så at dette a lltid  rammer det tilsiktede. Kom m unistene 
har ikke a lltid  så mange medlemmer. D et kan være synij)atiserende, 
som av en eller annen grunn ellers er gå tt inn i disse foreninger og på 
hvis vegne kommunistene så optrer. H vis det er så som Evensen sier, 
a t her kan det ikke foretas forandring så bøier jeg m ig for det.

Gumm r Disenaaen:  I m otsetning til Johnsen vil jeg si at kongres
sens beslutning her i Oslo ia llfa ll ikke  har svekket organiseringen av 
de arbeidsledige. Hekretæren nevnte i sin innledning at man ikke hadde 
fått innsendt rapporter, men man må også være opmerksom på at di
striktsorganisasjonene heller ikke a lltid  har fått rapporter til sig fra 
disse foreninger. D et er nye folk som ikke a lltid  er så snare til å inn
sende rapporter som de vanlige fagforeningsfolk. Når det gjelder kon
tingenten så tror jeg det vil være riktig å vedta V olans forslag. Når 
det gjelder overføringen av arbeidsledige til fagforeningene så har vi 
ikke iiatt særlige vanskeligheter her i byen. Fagforeningene har stilt  
sig  velvillig. Men jeg tror at man må se å få istand et rapportsystem  
niellem fagforeningene og de arbeidsløses foreninger for slike medlem
mers vedkommende som er strøket på grunn av kontingentrestanse eller  
andre grunne. Slike ihedlemmer har man nem lig ofte få tt i de arbeids
løses foreninger uten å ha rede på det.

Votering:  Sekretariatets forslag t il punkt 1 blev vedtatt uforan
dret mot 1 stemme.

P un kt  2: Kont ingenten.
Sekre tar ia te t  in n stilte :
D et er kommet anm odning fra foreningene i de kommuner hvor 

det utdeles m atsedler men in tet kontantbidrag om enten å opheve eller 
nedsette kontingenten. K ontingenten er fastsa tt t il 10 øre pr. nke.
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S ekre taria te t er av den opfatniiig a t m an ikke bør eller kan opheve 
kontingenten da det ellers vilde bli noget vanskelig å oprettliolde en 
effektiv kontroll. JMange arbeidsløses foreninger badde også før kon
gressens vedtak innført en konlingentordning. 1 de komnmner hvor 
det bare utdeles m atsedler bør m an dog imøtekomme anm odningen om 
en nedsettelse, enten ved å finne en form for rim elig m ånedskontingent 
eller ved nedsettelse av den ukentlige kontingent.

Sekretariatet forealo:
Representantffkfipet (jir sekretariatet fu llm akt til å godkjenne en 

rimelig kontingentordmng for de arbeidsløses foreninger i de kommu
ner hvor det ikke utbetales kontant underholdningsbidrag.

dohan Ødegård: Vd må på det bestem teste henstille ti l  represen
tan tsk ap e t å få en annen form enn den sek re laria te t ber foreslår. For- 
lioldet er a t  vi kommer til å oprettliolde en kontingent av 30 øre for 
disst! medlemmer. Vi holder forøvrig jiå å omlegge vår kontingent slik 
a t  vi kommer i samme forhold som andre forbund til  Landsorganisa
sjonen. Jeg  vil henstille om a t dette iallfall ikke skal gjelde de som 
skal organiseres i Skog- og Landarbeiderforbundet.

Konrad Kfordahl: De som tilnieldes Skog- og Landarbeiderforbnn- 
det kommer inn nnder deres lover.

Alfred. Nilsen:  Man gjør det her noget for le ttv in t å knniie bli or
ganisert, så dette  kan jeg ikke være med j)å. Det skal ikke bare vau-e 
å gå inn i organisasjonen ; det skal være noget nw.re. Det må være en 
liten  kontingent, det må være 10 øre. \ i  skal ikke gi slipp her, slik at 
alle og enhver u ten  videre kan gå inn.

Lars Evensen: Komitéen som forberedte spørsm ålet organiseringen 
av (le arbeidsløse drø fte t dette meget inngående og Volan vil hnske a t 
man slo fa s t a t  nian m åtte ha en kontingent. Man må gjøre noget for 
å vau-e fagorganisert. Det er derfor så viktig lu>r a t det skal \ær(* el, 
visst offer for de arbeidsløse å være organisert. D erfor har jeg vanske
lig for å anbefale Volans forslag, hvis del ligger det i det a t sekretaria- 
le t kan gi adgang til å opheve konlingenlen der hvor kommunene er 
vanskelig s tille t og hvem er ikke det?

John Johnsen:  Den fylkeskonferanse vi hadde foreslo en kontin
gent av 5 øre og jeg føler mig fo rp lik tet t i l  å opta det forslag. Jeg  er 
enig i a t det skal være kontingent, men vi vet også a t det er foreninger 
som ikke ta r  kontingent fra  de arbeidsledige og vi vet a t de som s tå r 
direkte tils lu tte t Landsorganisa.sjonen som medlemmer h a r ingen 
kontingent. ,Jeg vil foreslå a t hver forening kan selv bestcunme en kont
ingent av 5 eller 10 øre pr. uke.

Albert Karlsen:  Jeg  kan ikke stemme for sekretariat(‘ts  for.slag 
her, idet jeg tro r  en slik bestemmelse vil stim ulere de m inst in teresserte 
til å bli helt f r i ta t t  for kontingent. Det vil svekke fagorganisasjonen. 
Ilv is m an mot formodning skulde vedta sek retaria te ts  forslag så må 
det skje i den form Volan foreslår.

Emil Torkildsen:  Jeg  kan ikke fo rstå  a t konlingentfrihet for de 
arbcudsløse skulde drepe fagorganisasjonen. Jeg  vilde ha en tilføielse
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1il sekretaria te ts forslag efter «kontingentordning» — eveiiLndt hel 
kontingentfrihet.» Jeg  synes “N^olans forslag gjør det vanskelig for se
k re ta ria te t. D a må sek re taria te t s itte  der som en dommer over hvem 
som er dårlig st stillet.

Volan: R epresentantskapet kan ikke opheve kongressens beslut
ning. Den fa s tsa tte  a t  det skulde være en liten  kontingent og da kan 
ikke re])resentantskapet oi)heve det. Jeg  mener a t det til kontingent
ordning er uheldig å knytte  forsorgsbidraget. Det rik tige vil være å 
oprettliolde loven som den er og at m an sier a t  sek re taria te t få r be
myndigelse til  å se på bvert enkelt tilfelle og avgjøre det.

Eugen Johannessen: Jeg  synes det her er kommet et feil syn frem 
n å r det gjelder de arbeidsløse. D et er jo ikke for å få inn kontingent, 
men for å få dem med i organisasjonen i tils lu tn ing  til  de øvrige a t 
dette  arbeide er op ta tt. D et m å kun være for kontrollens skyld a t man 
m å ha  dette, ikke for noget annet. Jeg  fo rstå r sek re taria te ts  innstil
ling slik a t der hvor de arbeidsløse ingen penger får, der kan sekreta
r ia te t f r ita  de arbeidsløse helt. Jeg  vil ta  avstand fra  a t det skal være 
offer fra  de arbeidsløse. De h a r påkjenning nok allerede før. Det vi 
må sørge for er a t de arbeidsløse har t illit  t i l  organisasjonen.

Karl Tømmerus foreslo:
Lovens § 5 opre ttho ldes; dog har de arbeidsløses foreninger adgang 

til innen rammen av denne kontingentordning å gi sine enkelte medlem
mer innrømmelser.

E m il Torkildsen  trak k  s it t  forslag tilbake til  fordel for Volans 
forslag.

Kregnes: Jeg  fo rstå r diskusjonen ber slik a t det bare gjelder om 
å organisere n ten å  ha noget grunnlag  for det, slik som vi er vant til 
det. Derfor vil jeg oprettliolde kongressens beslutning helt ut.

Lars Evensen: U ansett hvilket forslag b lir ved tatt, så må sekreta
r ia te t i hvert tilfelle avgjøre det. -leg vil anbefale Volans siste form u
lering.

(). L. S trøm :  Jeg  tro r  ikke kongressens opfatning har væ rt den å 
gi sek re taria te t bemyndigelse til  å forandre de forskjellige paragrafer.

Votering:  Der votertes fø rst over Johnsens forslag. D et blev for
k aste t m ot nogen få stemmer. — D erefter votertes over hvorvidt det 
skubb' foretas nogen forandring. — Det blev v ed ta tt ingen  forandring.

Konrad Nordahl:  E fter dette kan sek re taria te t ikke gi nogen
dispensasjoner.

P unkt 3: Organiseringen av de arbeidsløse på landsbygden.
Sekretariatet foreslo:
Kongressen fo ru tsa tte  a t  det skulde dannes arbeidsløses forenin

ger i byer og industricen trer, og a t de arbeidsløse på landsbygden 
skulde tils lu ttes  skog- og landarbeiderforeningene.

Det er kommet anm odning fra  flere sam organisasjoner om a t det 
åpnes adgang til å stifte  arbeidsløses foreninger i de landd istrik te r 
hvor det ikke er grunnlag til  stede for dannelse av skog- og landarbeider- 
foreninger.
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Sekretariatet er oiimerksoin på at det i mange land- og kystdi- 
strikter ikke vil være nogen mulighet for å danne organisasjoner i til
slutning til Skog- og Landarbeiderforhundet. Det vilde derfor være 
uriktig å hindre arbeidsløse på disse steder adgangen til fagorganisa
sjonen.

Sekretariatet foreslo:

Representantskapet godkjenner at sekretariatet i samråd med di
striktsorganisasjonene og Norsk Skog- og Landarheiderforhund åpner 
adgang til å danne arheidsløses foreninger i de distrikter hvor arheids- 
forholdene ligger slik an at det iJcke er grunnlag til stede for skog- og 
landarbeiderforeninger.

Alhert Karlsen: Jeg kan ikke være enig i sekretariatets forslag. 
Det vil undergrave organisasjonen på landsbygden.

Christian Henriksen: Vi har vært meget borte i disse forhold i 
Arbeidsmannsforbundet. Det går ikke an å følge loven så hårfint her.

B. FloofKEngehretsen: Det er enkelte ting her som borttar noget av 
Karisens innvendinger. Det står jo at det skal skje i samråd med Skog- 
og Landarbeiderforbundet o^ distriktsorganisasjonene og da kunde 
man vel være enig.

Votering: Sekretariatets innstilling blev vedtatt mot 4 stemmer.

Gimnar Disenaaen foreslo:
Det pålegges forbundene å føre kartotek over strøkne og eksklu

derte medlemmer. Forbundene sender opgaver til Landsorganisasjonen 
der fører kartotek over disse.

Konrad Nordahl foreslo forslaget oversendt sekretariatet.
Karl Tømmerås uttalte sig for det.
Votering: Kordahls forslag blev vedtatt.

Punkt 5: O rganisering av fiskerne, og forslag til lover  
for en fiskerorganisasjon.

Derefter gikk man over til behandling av dagsordenens punkt 5: 
Organisering av fiskerne og for.slag til lover for en fiskerorganisasjon.

Fra sekretariatet forelå følgende:
Fagkongressen 1934 besluttet:
«Kongressen bemyndiger sekretariatet i forbindelse med samar- 

beidskomitéen og andre instanser til å undersøke hvilke alternativer 
som skal benyttes. Kongressen bemyndiger ennvidere sekretariatet 
eller representantskajæt til å bevilge de nødvendige midler til organise
ring av fiskerne. Den endelige form forelegges Landsorganisasjonens 
representantskap til godkjennelse.»

Umiddelbart efter kongressen nedsatte sekretariatet en komité på
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3 medlemmer, bestående av sekretær Lars Evensen, sekretær Rolf Ol
sen og sekretær Ingvald Haugen, til å arbeide videre med saken.

I mai måned avholdtes en konferanse av aktive fiskere, delvis valgte 
og delvis tilkalt fra de forskjellige fiskeridistrikter i landet. Dessuten 
møtte j)artiets stortingsmenn fra Kord-Norge og Vestlandet.

Konferansen drøftet spørsmålet om hvordan man best skulde nå 
frem til en landsomfattende organisasjon for de fiskere som ikke kan 
tilmeldes Norsk Sjømannsforbund efter kongressens beslutning.

Konferansen kom enstemmig til det resultat at den bestående or- 
organisasjon Norges Fiskcrlag dekker behovet, men den må omlegges 
og aktiviseres således at det blir de aktive fiskere som er bestemmende 
i sin egen organisasjon, hvilket langtfra er tilfellet nu.

For å opnå dette må såvel Arbeidernes faglige Landsorganisasjon 
som Det norske Arbeiderparti tre støttende til, både økonomisk og or
ganisasjonsmessig.

I erkjennelse av dette fattet konferansen følgende beslutning:
1. Det igangsettes med støtte av Arbeidernes faglige Landsorganisa

sjon og Det norske Arbeiderparti et planmessig oplysnings- og 
agitasjonsarbeide for fiskernes tilslutning til den bestående fisker
organisasjon Norges Fiskarlag.

2. Norges Fiskarlag omlegges slik at det kan ivareta fiskernes fag
lige og økonomiske interesser.

3. Arbeidernes faglige Landsorganisasjons representantskap anmodes 
om å fatte beslutning om at det åpnes adgang i lovene, således at 
de lokale fiskerlag kan tilsluttes de faglige distriktsorganisasjoner, 
og fastsette kontingenten til disse.
I henhold hertil innstilte sekretariatet at representantskapet fat

ter sådan beslutning:
1. Den av fiskerkonferansen 11. mai 1935 fattede beslutning om at 

Norges Fiskarlag omlegges godkjennes.
2. Inntil kongressen anderledes beslutter, gis de lokale fiskerlag ad

gang til å tilmelde sig de faglige distriktsorganisasjoner som 
halvtbetalende medlemmer.

3. Sekretariatet bemyndiges til sammen med Det norske Arbeider
parti økonomisk å støtte de bestrebelser som man måtte finne nød
vendig for å nå frem til den organisasjonsform som vedlagte ut
kast til lover gir uttrykk for.
Ingvald Haugen: Den sak som foreligger her nu er bare en fort

settelse av kongressens beslutning som var: «Kongressen bemyndiger 
sekretariatet i forbindelse med samarbeidskomitéen og andre instanser 
å undersøke hvilke alternativer skal benyttes. Kongressen bemyndiger 
ennvidere sekretariatet eller representantskapet til å bevilge de nød
vendige midler til organisering av fiskerne. Den endelige form fore
legges Londsorganisasjonens representantskap.» Umiddelbart efter kon
gressen blev det nedsatt en ny komité, idet man forstod kongressens 
beslutning derhen at det nu gjaldt å få en ordning og vi har arbeidet 
med det. AJ innkalte en konferanse av aktive fiskere til møte i Oslo 
11 mai iår og det resultat som man kom til var at dert apinarat man 
har idag og som er dannet av staten nemlig Norges Fiskarlag, dekket
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hrfiovet. Men denne organisasjon var utglidd slik at mange andre 
hadde med denne organisasjon å gjøre; bare ikke fiskerne seiv. Men 
de var klar over at her hadde de plattformen og at det gjaldt å gå inn 
1 denne. Men de måtte ha hjelp hertil. De er klar over hvad det gjel- 
tetdcr; men de har ikke evnen alene til å klare det. Konferansen be
sluttet :

1. Der igangsettes med støtte av Arbeidernes faglige Landsorganisa
sjon og Det norske Arbeiderparti et ])lanmessig oplysnings- og 
agitasjonsarbeide for fiskernes tilslutning til den bestående fi- 
skerorganisasjon, Korges Fiskarlag.

2. Norges Fiskarlag omlegges slik at det kan ivareta fiskernes fag
lige, sosiale og økonomiske interesser.

2. Arbeidernes faglige Landsorganisasjons representantskap anmo
des om å fatte beslutning om at det åpnes adgang i lovene således 
at de lokale fiskerlag kan tilsluttes de faglige distriktsorganisa
sjoner, og fastsette kontingenten til disse.»

Til den første del av beslutningen er bare å si at de faglige (og 
politiske organisasjoner her må hjelpe til med agitasjonen og at det 
gjelder å få forandret disse lags lover. Vi har da også sett på de lover 
man der hadde; men de var så rotet at vi har måttet foreslå helt nye 
lover. (Disse var trykt og forelagt representantskapet). Det forslag 
som her er stilt mener vi iallfall foreløbig dekker det som det er be
hov' for. \  i har mange som mener at man burde danne et helt nytt 
Fiskarlag. Vi har i komitéen vand inne på det; men hvad blir da spørs
målet? TTvilke resurser har vi for å nå frem? Vi skal være opmerk- 
soni på at Norges Fiskarlag har statstilskudd. Det er nu den rene 
guerillakrig i stortinget når det gjelder bevilgninger til disse; men 
den dag vi beslutter å reise en ny organisasjon her vil det nok 5kke 
være nogen større uenighet blandt de borgerlige. Derfor mener vi at 
man bør benytte sig av disse bevilgninger. Komitéen har derfor ment 
at reisningen av en ny organisasjon ikke fører frem. I det senere har 
det imidlertid skjedd den ting at lokale fiskarlag har meldt sig ut av 
Norges Fiskarlag og har villet tilmelde sig de faglige samorganisasjo
ner. Derfor foi-eslår vi at det i Landsorganisasjonens lover gis anled
ning til det. Ved å få tilknytning til samorganisasjonen så har de 
fått tilknytning til fagorganisasjonen. Jeg tror for min del ikke at man 
nu kan få Norges Fiskarlaog inn i Landsorganisasjonen, men at man kan 
få de lokale lag til å gå inn i samorganisasjonen. I henhold hertil inn
stiller sekretariatet:

L Den av tiskerkonferansen 11. mai 1935 fattede beslutning om at 
Norges Fiskarlag omlegges godkjennes.

2. Inntil kongressen anderledes beslutter, gis de lokale fiskerlag ad
gang til å tilmelde sig de faglige distriktsorganisasjoner som 
halvtbetalende medlemmer.

3. Sekretariatet bemyndiges til sammen med Det norske Arbeider
parti økonomisk å støtte de bestrebelser som man måtte finne 
nødvendig for å nå frem til den organisasjonsform som vedlagte 
utkast til lover gir uttrvkk for.
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Oscar Amundsen: Når det gjelder å finne en brukbar organisa
sjonsform for hjemmefiskerne så har vi inntrykk av at dette er meget 
uferdig og ikke er som det bør være. Jeg har forstått fiskerkomi- 
téen slik at den har trodd at alle de som driver hjemmefiske selv 
eier sine farkoster. Men undersøker man det så vil man få se at 
de fleste er eiendomsløse. Efter vårt skjønn må det drives et plan
messig agitasjons- og oplysningsarbeide, for ellers vil de ikke forstå 
betydningen av en slik organisasjon, når man hittil har oplevd så 
store skuffelser med Norges Fiskarlandslag. De vil gjerne komme 
i forbindelse med de fagorganiserte; men når de ser dette med F i
skarlaget vil de reagere. De har sett hvad fagorganisasjonen har 
gjort fo.r deres kolleger blandt fangstmennene. De vil ha sin egen 
organisasjon. Det første spørsmål må imidlertid bli fiskernes orga
nisering i det politiske spørsmål. Tar man for sig Fiskerlandslaget 
vil man se at de enkelte få fiskere som står der er folk som selv eier 
sine farkoster. I Møre har vi ca. 2 600 merkepliktige (fartøier og av 
disse har vi mannskapet på 128 fartøier organisert i Norsk Sjømanns
forbund og bare få av de øvrige står i Fiskarlaget. Det er tvingende 
nødvendig før vi går ut til fiskerne å skaffe klarhet i saken. Jeg har 
sendt ut endel spørresjemaer til fiskerne i  vårt distrikt. Det viser sig 
at en 47 fots båt har et mannskap på 6. Det blir opdelt i 9 lodder 
efter at alle fellesutgifter er betalt —  3 på båten, 3 på fangstredskaper 
og 3 på mannskapet. Forholdet er her det samme som når det gjelder 
fangstflåten. Møre har nu 3—4000 fiskere organiserte i Sjømannsfor
bundet; mer enn vi kan få ut på fangstfeltet. Jeg ser spørsmålet slik 
at vi må få en organisasjon av alle hjemmefiskere og fangstfolk. Jeg  
vil foreslå saken tilbakesendt fiskerkomitéen og sekretariatet til ny 
behandling.

Elias Volan: Jeg har intet imot innstillingen når det gjelder den 
organisasjonsmessige teknikk. Men det er en ting jeg må nevne og det 
er at fiskerkomitéen bare har ta tt fatt i den ene; den organisasjons
messige opbygning. De må se noget mere; lengere frem. De må gjen- 
nem denne organisasjon avskaffe eller begrense den økonomiske utbyt
ning. Programmet for fiskarlagene må være å gå inn for å få fiskerne 
organisert både når det gjelder tilvirkning og eksport av fisk, redska
per, omsetning, i det hele tatt alt. D e må gå frem omtrent som bøn
dene ved organiseringen av sin næring. Det er ingen vei forbi den 
linje. En slik organisasjonsform må man ha. Jeg vil henstille til fi
skerkomitéen å være opmerksom på det og jeg vil henstille til sekreta
riatet og centralstyret når vi skal gå til valg også har et program  
overfor fiskerne.

Alhert Karlsen:  Vi har et fiskarlag hos oss som er tilslu ttet sam
organisasjonen og derved Landsorganisasjonen. De stod tidligere i Øst
landske Fiskarlag. Efter at de hadde gått inn i samorganisasjonen 
søkte de om optagelse i Østlandske F iskarlag; men de har ikke engang 
fått så meget som et svar på det. Hvad kan da fagorganisasjonen eller 
disse fiskere gjøre for å bli delaktige i  de midler stortinget bevilger? 
Kan de få sin del?

Ingv. Haugen: Det som er tilfellet er at fiskerne til stadighet har
L  6
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ropt på fagorganisasjonen. Derfor er det nsm akelig å høre dette om 
hvad de fø rs t  kan opnå. Den første hovedopgave må være å få  fisker
ne til å forstå betydningen av en godt opbyggct organisasjon. Først 
organisasjon og så derefter får man gi sig  i kast med problemene. 
Det var på fiskerkonferansen konstatert at det var stor forskjell på 
forholdene i  Nordland og her på V estlandet. V i mener a t først må de 
organisere sig  og så får de efterhvert sette tingene på plass. V i har 
også diskutert fiskeom setningen: konferansen drøftet det også. D et er 
im idlertid nedsatt en departem ental kom ité som behandler det. 
Konferansen besluttet der; «D et henstilles til sekretariatet eller fi- 
skerkomitéen å ntrede spørsm ålet om vårt lands eksport- og fiskeom- 
setning på et sundere grunnlag enn tilfe lle t er idag. Kom itéen må ha 
adgang til å tilkalle sakkyndig hjelp.» Meningen er at fiskerkom itéen  
sk a l følge det arbeide som den departem entale komité holder på med 
■og så få  en rent partim essig in n stillin g  og da skal det ibli valgpro- 
3»rammet i neste, omgang.

Streli blev satt.
Oscar Am undsen:  Jeg  er fu llt  klar over det H angen sa og derfor 

mener jeg det er forhastet å fremme dette nu. Man må innhente mer 
m ateriell.

Lars Evensen:  E fter den fiskerkonferanse vi hadde her i byen og 
hvor det m øtte representanter fra  de fleste fiskeridistrikter, mener jeg 
det er nriktig  av Amnndsen å si at det er fothastet. Jeg  kan ikke fri
ta  m ig for det inntrykk at Amundsen ligger under for det samme som 
mange fiskere, at de ikke vet hvordan organisasjon de vil ha. V i fa st
slår at det først og frem st må organisasjon til og derefter må man  
gi sig igang med de mange problemer. Jeg  vil anbefale representant
skapet å vedta sekretariatets forslag.

Votering:  Am undsens forslag blev forkastet mot 3 stemmer. 
Sekretariatets in n stillin g  blev enstem m ig vedtatt. —  Forslaget t il  
lover blev likeledes enstem m ig vedtatt.

Punkt?; Agitasjonsmåneden.
Dagsordenens siste punkt var: Agitasjonsmåneden.
F ra sekre tar ia te t  forelå følgende plan for agitasjonsm åneden:
D et h a r  i de siste å r  ikke væ rt ho ld t nosen faglig  agitasjonskam pan.ie. Av 

den grunn  er det ikke innarbeidet nogen sedvane og p raksis fo r organiseringen 
av  en landsom fattende fag lig  agitasjon. S ek re ta ria te t h a r  u ta rb e id e t følgende 
re tn ingslin je r fo r  Iram panjen i oktober:

O rganiseringen av agitasjonsarhcidet.
Ledelsen av ag itasjonskam panjen  ligger i I>andsorganisasjonens hender. 

D erved vil m an i s tø rst m ulig u ts trekn ing  undgå sp ill av k re f te r og periger. Al
likevel vil seive utøvelsen av  ag itasjonen  i høi g rad  komme til å  hvile på  forbun
dene og sam organisasjonene.

S ek re ta ria te t h a r  a lle rede  henvendt sig tii aiie forbund og sam organisa
sjoner og bed t dem u tarbeide  en industriv is og d is trik tsv is  fortegnelse over de 
b ed rifte r hvor m an enten  ingen organisasjon har, eller hvor organisasjonen er 
svak. N år det innkom ne m ateria le  er bearbeidet, vil sek re ta ria te t i sam råd med 
forbundene og sam organisasjonene arbeide u t  en p lan  fo r agitasjonsturneer, og
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foredragsholdere vil bli send t u t ti l de d is tr ik te r  som i sæ rlig grad  må bearbeides. 
Forøvrig  bør arl)eidet fordeles på følgende m åte:

Sam organisasjonene  må lage om fattende agitasjonsm øter på de steder hvor 
slike kan  a rrangeres. O ptakten  t i l  disse m øter dannes søndag 29 septem ber da det 
over hele lan d e t tenkes ho ld t store  fr ilu ftsm ø ter og dem onstrasjoner. P å  sam 
organisasjonene hv iler det å få  s a tt  op de ag itasjonsp laka te r som b lir try k t til 
kam panjen. De bør også fordele b ro s jy re r og flyvesedler t i l  de forskjellige fo r
eninger og arbeidsplasser, og om mulig ta  op husag itasjonen  d e r hvor d e t ansees 
form ålstjenlig . Gjennem L andsorgan isasjonen  m å de sam artæ ide m ed forbundene 
om dannelse av nye foreninger. Særlig svake foren inger bør få  h jelp  av sam 
organisasjonene, slik a t  de kan  holde agitasjonsm øter. De må i d e t hele sørge 
fo r a t  alle fo ren inger holder ag itasjonsm øter under kam panjen, og ellers l)istå 
foreningene med å skaffe  foredragsholdere, underholdning ti l m øtene m. m. Sam 
organisasjonene b lir  således d e  lokale agitasjonscentiialer.

Forbundene  ekspederer det e irkulæ re L andsorgan isasjonen  vil trykke, til 
sine medlemmer. I  de tte  brev b lir  det g jo rt opmerksom på kam penjen, sam tid ig  
som det re ttes  en opfordring ti l h v ert en k e lt medlem om å  ta  del 1 ag itasjonen. 
Forbundene bør v idere vende sig ti l sine avdelinger med opfordring ti l  ak tiv  
deltagelse i ag itasjonen  gjennem  m øter og ag itasjon  på arbeidsplassene eller i 
hjemmene. D et vil i høi g rad  være ønskelig a t  forbundene også sendte u t  spesial- 
brosjyrer, hvor de næ rm ere redegjør fo r de spesielle forhold  innen forbundet 
(kontingentens stø rrelse  og anvendelse, fo rsik ringskasser, arbeidsledighetskasser, 
lønnsforhold m. m.) F ra  sek re ta ria te t vil det bii sendt fagbladene en del sto ff 
som kan  egne sig fo r ag itasjon  i a lle  forbund. I sam arbeide med L andsorgan isa
sjonen og sam organisasjonene må forbundene arbeide  fo r dannelse av  nye avde
linger.

Fagforeningene  må ny tte  a lle  m idler fo r å sam ie nye m edlem m er gjennem  
ag itasjon  på arbeidsplassene, gjennem  husag itasjon  og gjennem  agitsisjonsm øter 
(hvor medlemmenes h u stru e r bør innbys ti l å  d e lta ) . S tø rre  fagforen inger bør 
innkalle  til tillitsm annsm øter fo r å  d rø fte  arbeidsm etodene; de må også påse a t 
klubbene og grujipene u tfø re r ag itasjonen  på arbeidsplassene.

A gitasjonsm iéler.
L andsorganisasjonen h a r  tru ffe t de nødvendige forberedelser, slik  a t  føl

gende m idler ta s  i  b ruk  i agitasjonen:
1. Agltasjonsparole.

D et e r  u tsk revet en konkurranse  om slagord fo r kam ijanjen. D et kom 
inn fle re  hundre slagord. Følgende slagord blev g o d ta tt som hovedparole; 
«SAMHOLD MÅ TIL». I  tilkny tn ing  ti l  dette  slagord e r tanken  a t  slagordet 
«SAMHOLD 1 Y RKE G IR  FREM GANG OG STYRKE» ska l anvendes.

2. Fagforeningssang.
Til b ruk  på m øter og i dem onstrasjoner er fo r fa tte t en ny fagforenings

sang, som det nu holdes m elodikonkurranse om. Sangen vil også bli o p ta tt 
på gram m ofonplater.

3. Plakat.
D et b iir u ta rbe ide t en p iak a t fo r kam panjen. Denne trykkes i to stør- 

reiser. Den m inste fo r ophengning på arbeidsplassene.

4. Trgkksaker.
T il b ru k  i den sk riftlige  ag itasjon  er u ta rb e id e t en r ik t iliu s tre r t 1(5- 

sid ig  agitasjonsbrosjyre. D essuten sendes u t  spesialb rosjyrer t i l  de unge 
arbeidere, de arbeidsløse og de kvinnelige arbeidere. E n egen brosjy re  fore
ligger a llerede ti i b ruk  i ag itasjonen  b land t hushjelpen. D et lages videre e t 
4-sidig fiyveskrift, sm å klebem erker og konvoluttm erker.

5. Avispropagandaen.
I  a lle  partiav ise r er a r ra n g e r t p rem iekonkurranser om besvarelsen av 

spørsm ålet «H vorfor er jeg  fagorganisert» . B esvarelsene vil senere c irkulere
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i aUe partiaviser, saik a t disse hver dag har en liten stump under rubrikken 
«Hvorfor jeg  er fagorganisert».

Dessuten vil det bli sendt, a lie  partiaviser 10 tospaltede annonser om 
fagorganisasjonens opgaver og betydning.

Partiavisene er opfordret til å lage intervjuer med tillitsmenn i fag
foreningene, veteraner o. s. v.

6. Film.
Det innspilles for tiden en lydfilm  til bruk under agitasjonskampanjen. 

Av film en vil det også bli tatt smalfilmkopier. I  samarbeide med Skog- og 
Danidarbeiderforbundet sendes det ut en film  til bruk i  agitasjonen blandt 
skog- og landarbeiderne.

7. Teater- og tram gjengstoff
er utarbeidet og vii bli sendt til de teatergrupper som skal undmholde 

på fagforeningsmøtene. Teatergruppene stiller sig tii samorganisasjonenes 
disposisjon under kampanjen.

A rie id e t fra  andre organisasjoner.
D et norske A rhciderpartis eentralstyre har henvendt sig  t i i  alle sine avdelin

ger med opfordring om å yde hvad de evner, for a t den faglige agitasjonsmåued  
skal bli m est mulig vellykket. Partipressen, partiets talere m. m. er stilt til 
disposisjon.

Arbeidernes m igdonisfylking  vii rette opfordring til a lle lag om å holde møter 
for unge arbeidere om fagorganisasjonen. Lagene vil også hjelpe t i l  å dele ut 
agitasjonsbrosjyren til unge arbeidere. Ungdomslagene v il bli opfordret til å gå 
igjennem medlemsfortegnelsene for å finne organisasjonsmulige medlemmer. 
Ungdomsfylkingens avis vil komme med spesialnummer. Alle teatergrupper vil 
bli opfordret til å  underholde på fagforeningsmøter.

Arbeidernes Idrettsforbund  vii arbeide omtrent på samme måte som ung
domsfylkingen.

Konrad Nordahl: N år man skal tale om agitasjonen så kunde 
m an holde lenge p å ; men jeg skal innskrenke mig m est mulig. D et er 
dem som h ar re tte t  det spørsm ål om det er nødvendig å  gå til dén 
store ag itasjon ; om det ikke er så a t organisasjonen ag iterer fo r sig 
selv og a t det e r så a t organisasjonen h a r et stad ig  tils ig  av nye med
lemmer. D ertil er å si a t det ikke bare er fo r å få  m edlem m er; men 
for å aktivisere den fagorganiserte arbeiderklasse. Man har m ent tid s
punktet var uheldig, men vi m åtte  ta  det i år, bvis vi skulde få  denne 
plan realisert. Neste å r h ar man jo mange andre opgaver, valg etc., som 
vil påkalle interessen på  en annen måte. Opg<aven nu er 2 — fø rst å  
organisere de som ikke er medlemmer av organisasjonen. Det er jo 
den vik tigste; men ved siden derav skajl agitasjonen bringe oplys- 
ning om organisasjonens betydning, hvad den h ar u tfø rt og a t 
den også h ar en ku ltu re ll opgave. Vi må i vår tid  også bruke 
andre m idler enn tidligere. F ø rst og frem st når det gjelder 
filmen, som vi h ar t a t t  i agitasjosm ånedeiis tjeneste; dernæ st sangen, 
hvor vi har få tt  vår egen fagforeningssang. D et er videre nteningen 
med denne plan  å komme i forbindelse med alle Landsorganisasjonens 
medlemmer ved et cirkulæ re for å aktivisere alle. En brosjyre; «Sam
hold må til» er try k t i 250 000 eksem plarer, likesom vi h a r en ungdoms- 
brosjyre. Men det vesentligste er a t alle o rganisasjoner; alle in s titu 
sjoner innen arbeiderbevegelsen er med i denne agitasjon. Ved siden av
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sam organisasjonene skal også forbundene være med. Enkelte forbund 
liar m ent a t de ikke h a r behov for agitasjon, men jeg vil si a t det 
også h a r sin betydning for de organisasjoner som er 100 pet. organisert. 
N år det gjelder den økonomiske side så er det k la r t  a t  det vil koste 
penger, og vi regner med 50— 60 000 kroner.

Erling Martinsen: E r  det så a t de forbund som ikke h ar økono
misk evne til det, få r tilskudd så de kan være med?

Nordahl: Saken er ikke behandlet i sek re ta ria te t; men i agita- 
sjonsutvalget er vi k lar over det, og har in n s tilt på a t det bevilges 
et beløp til de forbund som ikke har økonomisk evne.

Ingen flere forlangte ordet ti l  denne sak
Sangeren Johan Nergaard  sang derefter fagforeningssangen under 

veldig bifall, og hele represen tan tskapet deltok til  s lu tt i  sangen. Så 
fikk m an se fagforeningsfilm en for første gang hvorefter Landsorga
nisasjonens form ann Olav Il indahl  avslu tte t representantskapsm øtet 
med en takk  for den m åte debatten var ført. God reise hjem og vel 
m øtt næste gang. Klokken var 13.30.




